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Número 12  - Ano 2022

ACTA

da sesión ORDINARIA,  en primeira  convocatoria,  celebrada  polo  Pleno do
Excmo. Concello de Lugo o día

24 de novembro de 2022

No Salón de Sesións do Excmo. Concello de Lugo, sendo ás dez horas e
nove minutos do día vinte e catro de novembro de dous mil vinte e dous; baixo a
presidencia da Excma. Sra. Alcaldesa, DONA LARA MÉNDEZ LÓPEZ, reúnense
por medios telemáticos os concelleiros e concelleiras DON RAMÓN CARBALLO
PÁEZ;  DONA  MARÍA  CARMEN  LÓPEZ  SILVA;  DON  ANTONIO  AMEIJIDE
OSORIO; DONA BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA; DONA MARÍA DEL MAR
CARBALLAS  PIÑEIRO;  DONA  SAGRARIO  SÁNCHEZ  RAMIL;  DON  JAVIER
VÁZQUEZ PRADO; DONA MARÍA CRISTINA ABADES MARTÍNEZ; DON MANUEL
RAFAEL PÉREZ-PRADOS;  DON ÁLVARO SANTOS RAMOS, Ilmo.  Tenente  de
Alcalde Delegado da Área de Sostibilidade Urbana;  DONA MERCEDES PAULA
ALVARELLOS FONDO, Ilma. Sra.  Tenenta de Alcalde da Área de Gobernanza,
Economía  e  Recursos  Humanos;  DON  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ,  Ilmo.
Tenente de Alcalde Delegado da Área de Cohesión Territorial; DONA ANA MARÍA
GONZÁLEZ ABELLEIRA, Ilma. Tenenta de Alcalde Delegada da Área de Cohesión
e  Dinamización  Social;  DON  MAURICIO  VICTORIO  REPETTO  MORBAN,
Concelleiro  Delegado  de  Xuventude  e  Deportes;  DONA  MARÍA  OLGA  LÓPEZ
RACAMONDE,  Concelleira  Delegada  de  Benestar  Social,  Inclusión  e  Persoas
Maiores; DON RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ, Ilmo. Tenente de Alcalde Delegado
da Área Mobilidade e Infraestruturas Urbanas; DONA TAREIXA ANTÍA FERREIRO
TALLÓN,  Ilma.  Tenenta  de  Alcalde  Delegada  da  Área  de  Cultura,  Turismo  e
Promoción da Lingua; DON ALEXANDRE PENAS ROIBÁS, Concelleiro Delegado
de Infraestruturas Urbanas; DONA MARÍA CRISTINA LÓPEZ FERNÁNDEZ, Ilma.
Tenenta de Alcalde da Área de Participación e Servizos para a Veciñanza; DON
FELIPE  RIVAS  JORGE,  Concelleiro  Delegado  de  Educación  e  Difusión  do
Coñecemento; DONA MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ e DON JUAN MANUEL
VIDAL-PARDO  GARCÍA,  co  obxecto  de  celebrar  sesión  ordinaria  do  Excmo.
Concello Pleno, en primeira convocatoria, conforme á correspondente orde do día.

Para os efectos de votación, faise constar que a Corporación municipal está
formada por vinte e cinco concelleiros de feito e de dereito, incluída a presidenta.

Non asiste a Concelleira Delegada de Muller  e Igualdade,  DONA SILVIA
ALONSO PÉREZ, que xustificou a súa ausencia, e incorporase á sesión, cando son
as once horas e tres minutos e se está a tratar o punto 8/160 da orde do día, DON
ÓSCAR POY FRANCO. 
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Dá fe  do  acto  o  Secretario  Xeral  do  Pleno,  don  Rafael  José  del  Barrio
Berbel,  e  está  presente  o  Interventor  Xeral  Municipal  don  Manuel  Vázquez
Fernández.

A presente sesión foi  convoda por  resolución  da alcaldía  de data 21 de
novembro  de  2022  e  notificada  por  secretaría  aos  membros  da  Corporación
conforme ao seguinte ORDE DO DÍA:

1/153  APROBACIÓN  DAS  ACTAS  CORRESPONDENTES  ÁS  SESIÓNS
ORDINARIAS CELEBRADAS POLO EXCMO. CONCELLO PLENO OS DÍAS 28 DE
XULLO E 29 DE SETEMBRO DE 2022.

A) PARTE RESOLUTIVA

URBANISMO

2/154 APROBACIÓN DEFINITIVA DO ESTUDO DE DETALLE DE AGREGACIÓN
DAS  PARCELAS  01  E  02  DO  RUEIRO  1513  (ANTIGO  HOSPITAL  DE  SAN
MIGUEL)  DO  PLAN  ESPECIAL  DE  PROTECCIÓN,  REHABILITACIÓN  E
REFORMA INTERIOR DO RECINTO AMURALLADO DE LUGO E A SÚA ZONA
DE INFLUENCIA (PEPRI), FORMULADO POLO IGVS.

3/155  APROBACIÓN  DEFINITIVA  DO  ESTUDO  DE  DETALLE  FORMULADO
POLA  MERCANTIL  "THOR  PRIVATE  EQUITY  SPAIN  S.L.",  REPRESENTADA
POR DON PEDRO CARDENAL GARCÍA, PARA A ORDENACIÓN DE VOLUMES
NA "PARCELA 12/5 DO RUEIRO 12/5 DO POLÍGONO ACEÑA DE OLGA", QUE
MODIFICA  AO  ANTERIORMENTE  APROBADO  DEFINITIVAMENTE  POLO
ACORDO PLENARIO DE DATA DO 10 DE DECEMBRO DE 1997.

XUVENTUDE

4/156  SOLICITUDE  DE DECLARACIÓN  COMO  FESTA  DE  INTERESE
TURÍSTICO INTERNACIONAL DA FESTA DO “ARDE LUCUS” DE LUGO.

INTERVENCIÓN

5/157  SUPLEMENTO  DE  CRÉDITO-CRÉDITO  EXTRAORDINARIO  4-2022.
SANCIÓN TRIBUTARIA CANON AUGA.

PROTOCOLO

6/158 CONCESIÓN DAS MEDALLAS DE OURO DA CIDADE DE LUGO,  ANO
2022.

PROPOSICIÓNS
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7/159 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
363/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA PÓR EN MARCHA UN PLAN DE
AFORRO  ENERXÉTICO  NAS  INSTALACIÓNS  MUNICIPAIS  E  MINIMIZAR  O
IMPACTO SOCIAL DA CRISE ENERXÉTICA (Exp. 2022/G004/000940).

8/160 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
364/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A POSTA EN MARCHA DE MEDIDAS
CONTRA A VIOLENCIA ENTRE MENORES E O DESENVOLVEMENTO DUNHA
FERRAMENTA TRANSVERSAL PARA DESEÑAR E IMPLEMENTAR UN PLAN
COORDINADO  CONTRA  A  VIOLENCIA  ENTRE  MENORES  (Exp.
2022/G004/000941).

9/161  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  365/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  A  ELABORACIÓN
DUNPLAN DE CONTROL DE INMOBLES E IMPULSO DA REHABILITACIÓ DO
BARRIO DA TINERÍA.

10/162  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 366/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O CONCELLO DE
LUGO  CEDA  TERREOS  AO  MINISTERIO  DO  INTERIOR  E  ESIXA  O
COMPROMISO AO GOBERNO PARA FACER A COMISARÍA NO BARRIO DA
RESIDENCIA. (Exp. 2022/G004/000943).

11/163  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 367/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA INSTAR O VICERREITOR
DO CAMPUS DE LUGO A RECONSIDERAR A DECISIÓN DE TRASLADAR AS
SÚAS INSTALACIÓNS ABANDONANDO O CENTRO HISTÓRICO DA CIDADE.
(Exp. 2022/G004/000944).

12/164  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 368/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA APOIAR A POSTURA DO
SECRETARIO XERAL DO EIXO ATLÁNTICO PARA IMPEDIR QUE SE DEIXE DE
LADO  A  GALICIA  NOS  INVESTIMENTOS  E  NAS  PRIORIDADES  NAS
RELACIÓNS ENTRE ESPAÑA E PORTUGAL (Exp. 2022/G004/000945).

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

TESOURERÍA

13/165 DACIÓN DE CONTA AO PLENO DO INFORME DE MOROSIDADE DO 3º
TRIMESTRE 2022.

14/166  DACIÓN  DE  CONTA  AO  PLENO  RESOLUCIÓNS  TESOURERÍA
SETEMBRO-OUTUBRO.
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ACTAS E GOBERNO

15/167 DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 11 DE OUTUBRO DE 2022, RECOLLIDOS
NO LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS (Exp. 2022/G004/000928).

C) ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:

A)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO  DE
REXISTRO  DE  PLENO  374/2022,  PARA  QUE  SE  CAMBIEN  AS  TRAVESAS
DETERIORADAS DAS ESCALEIRAS DAS COSTAS DO PARQUE. 

B)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  CIUDADANOS  LUGO,  NÚMERO  DE
REXISTRO DE PLENO 376/2022, RELATIVO Á NECESIDADE DE SUBSTITUÍR O
PECHE PERIMETRAL DA PISTA DEPORTIVA SITA EN CAMIÑO DE ROMAI. 

C) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 378/2022
DE REXISTRO DE PLENO, PARA INICIAR XESTIÓNS DE CARA A ASINAR UN
CONVENIO  PARA  A  CESIÓN  DA  PARCELA  QUE  LINDA  COA  PARTE
POSTERIOR DO CAMPO DE FÚTBOL DAS GÁNDARAS. 

D) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 379/2022
DE REXISTRO  DE PLENO,  PARA  QUE SE RECONSIDEREN  AS BASES  DA
CONVOCATORIA  DE  AXUDAS  PARA  O  FINANCIAMENTO  PARCIAL  DO
ALUGAMENTO  DE  VIVENDAS  DESTINADAS  A  DOMICILIO  HABITUAL  DE
PERSOAS RESIDENTES NO CONCELLO DE LUGO. 

PREGUNTAS: 

A) PREGUNTAS DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO DE
REXISTRO DE PLENO 375/2022, EN RELACIÓN CO PROXECTO ACTUAL DO
CUARTEL DE SAN FERNANDO. 

D) DECLARACIÓNS INSTITUCIONAIS

-  DECLARACIÓN INSTITUCIONAL CO MOTIVO DO DÍA INTERNACIONAL DA
ELIMINACIÓN DA VIOLENCIA CONTRA AS MULLERES

Aberto o acto pola Presidencia e da súa orde,  éntrase seguidamente no
exame da orde do día, e adóptanse, en relación con ela, os seguintes ACORDOS:
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1/153  APROBACIÓN  DAS  ACTAS  CORRESPONDENTES  ÁS  SESIÓNS
ORDINARIAS CELEBRADAS POLO EXCMO. CONCELLO PLENO OS DÍAS 28
DE XULLO E 29 DE SETEMBRO DE 2022.

Vista a proposta do Secretario Xeral do Pleno, do 15 de novembro de 2022, do
seguinte teor literal:

“Os pasados días 28 de xullo e 29 de setembro de 2022, o Excmo. Concello Pleno
celebrou  as  sesións  ordinarias  correspondentes  aos citados  meses  das que  se
levantou  a  acta  oportuna  que,  unha  vez  transcritas  as  intervencións  nelas
producidas e ultimada a súa redacción, foron asinadas polo Secretario Xeral Pleno
e pola Alcaldesa-Presidenta da Corporación.
Por todo o exposto, proponse a adopción dos seguintes acordos:
APROBAR as actas correspondentes as sesión ordinarias celebradas polo Excmo.
Concello Pleno nas seguintes datas:
- 28 de xullo de 2022.
- 29 de setembro de 2022.”

Ao  non  suscitarse  debate,  sométese  o  asunto  directamente  a  votación,
acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

APROBAR as actas correspondentes as sesión ordinarias celebradas polo Excmo.
Concello Pleno nas seguintes datas:

- 28 de xullo de 2022.

- 29 de setembro de 2022.

A) PARTE RESOLUTIVA
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URBANISMO

2/154  APROBACIÓN  DEFINITIVA  DO  ESTUDO  DE  DETALLE  DE
AGREGACIÓN  DAS  PARCELAS  01  E  02  DO  RUEIRO  1513  (ANTIGO
HOSPITAL  DE  SAN  MIGUEL)  DO  PLAN  ESPECIAL  DE  PROTECCIÓN,
REHABILITACIÓN E REFORMA INTERIOR DO RECINTO AMURALLADO DE
LUGO E A SÚA ZONA DE INFLUENCIA (PEPRI), FORMULADO POLO IGVS.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.  PROPOSTA  DO  TENENTE  DE  ALCALDESA  DELEGADO  DA  ÁREA  DE
SOSTIBILIDADE URBANA, do 3 de novembro de 2022, do seguinte teor literal:

“Examinado o expediente de referencia, tramitado polo Negociado de Planeamento
e visto o informe do Xefe do Servizo de Urbanismo de data do 31-10-2022, cuxa
parte expositiva é do seguinte teor literal:
“Examinado o expediente de referencia, nel póñense de manifesto:

FEITOS
1)  A  Xunta  de  Goberno  Local,  en  sesión  ordinaria  celebrada  o  día  27-4-2022,
adoptou,  entre  outros,  o  acordo  de  aprobar  inicialmente,  de  conformidade  cos
informes emitidos polos Servizos Municipais de Arquitectura e de Arqueoloxía con
datas do 8-4-2022 e 12-4-2022, respectivamente, o estudo de detalle de agregación
das parcelas  01  e  02  do  rueiro  1513  (antigo  Hospital  de  San  Miguel)  do  Plan
Especial de Protección, Rehabilitación e Reforma Interior do recinto amurallado de
Lugo e a súa zona de influencia (PEPRI), formulado polo IGVS e redactado polo
arquitecto don José Ignacio López de Rego Uriarte.
2) O sometemento a información pública foi realizado a través dos medios e nas
datas que a continuación se indican:
- Xornal “El Progreso”, con data do 27-5-2022
- Diario Oficial de Galicia, con data do 1-6-2022
Realizóuselle notificación individual ao IGVS, con data do 4-5-2022.
3) Con data do 8-07-2022, o Secretario Xeral do Pleno deste Concello emitiu unha
certificación  acreditativa  de  que  durante  o  período  de  exposición  pública  e
notificacións  individuais  do  presente  estudo  de  detalle  non  se  presentou
reclamación nin alegación ningunha ao respecto.
4) Con data do 15-6-2022, rexistrouse por parte da Dirección Xeral do Patrimonio
Cultural no “Sistema de Interconexión de Rexistros” (SIR) o seu informe sectorial,
emitido no presente caso con carácter favorable.
5) Con data do 6-07-2022, requiriuse ao IGVS para que presentase neste Concello
o devandito Estudo de Detalle adaptado ao formato esixido polas Normas Técnicas
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de Planeamento Urbanístico de Galicia para a súa aprobación definitiva, o cal foi
rexistrado  de  entrada  neste  Concello  con  data  do  23-09-2022  e  informado
favorablemente  en  canto  á  devandita  adaptación  polo  Servizo  Municipal  de
Arquitectura con data do 31-10-2022.

FUNDAMENTOS DE DEREITO
I) A  figura  do  estudo  de  detalle  ten  natureza  xurídica  de  instrumento  de
planeamento en virtude do establecido nos artigos 45 e 79 da Lei 2/2016, do 10 de
febreiro,  do solo  de Galicia  (LSG)  e  80 e 192 do Decreto  143/2016,  do 22 de
setembro, polo que se aproba o Regulamento da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do
solo de Galicia (RLSG).

II) O estudo de detalle obxecto do presente expediente para a agregación de dúas
parcelas encaixa no preceptuado no artigo 79.1 da LSG, que dispón: 

“En desenvolvemento dos plans xerais, plans parciais e plans especiais, poderán
redactarse estudos de detalle cos seguintes obxectivos:
a) Completar ou reaxustar as aliñacións e as rasantes.
b) Ordenar os volumes edificables.
c)  Concretar  as  condicións  estéticas  e  de  composición  das  edificacións
complementarias do planeamento.
Así  mesmo,  nos  artigos  79.2  da  LSG  e  65  do  RLSG  sinálanse  os  límites  e
prohibicións que teñen os estudos de detalle,  os cales respéctanse no presente
proxecto, de conformidade co informe da Arquitecta Municipal, de data do 8-4-2022,
obrante no presente expediente.
III) Esta regulación compleméntase coa contida nos arts. 10, 11, 12 e 92 do PEPRI,
xa que  o  presente  estudo  de  detalle  pretende  a  agregación  de  dúas  unidades
edificatorias,  a  151301  con  referencia  catastral  7333016PH1673A0001YS
(catalogada co Nivel 4 “Edificios de interés no ambiente urbano”) e a 151302 con
referencia catastral 7333017PH1673A0001GS (catalogada co Nivel 4 “Edificios de
interés no ambiente urbano”), do PEPRI (Ordenanza de Burgo Medieval), e iso pola
vía concreta dos artigos 10-1-c) e 92 do devandito instrumento de planeamento,
antes mencionados, segundo os cales permítese a agregación de ata un máximo
de dúas unidades edificatorias, cando contribúan á conservación xeral do carácter
do conxunto, por implicar unha mellora das relacións co entorno ou das condicións
de habitabilidade, ou para evitar usos degradantes para o propio conxunto.

Isto é congruente co establecido no artigo 56 -a) da Lei 5/2016, do 4 de maio, do
patrimonio cultural de Galicia, que literalmente establece:

“Contido do plan especial de protección.
O plan especial de protección ao que se refire o artigo anterior terá, ademais do
previsto na súa propia normativa, o contido seguinte:
a) A definición da estrutura territorial do ben en función da súa natureza, a análise
da súa significación cultural e as características xerais do contorno e os criterios
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para mantela, coa documentación histórica e a información gráfica e planimétrica
necesaria para unha completa descrición de todos os elementos que constitúen o
ben.  As  modificacións  de  aliñacións  e  rasantes  existentes,  as  alteracións  da
edificabilidade,  os  incrementos  de  volume  e  as  parcelacións  e  agregacións  de
inmobles serán obxecto de estudo pormenorizado no plan, que deberá xustificar o
seu mantemento, modificación ou supresión”. 

O presente Estudo de Detalle cumpre coas anteriores prescricións ao ser informado
favorablemente polo Servizo Municipal de Arquitectura.
IV) É de significar que no PXOM vixente, aprobado definitivamente de forma parcial
pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Infraestruturas (CMATI),
do  29-04-11,  o  PEPRI  foi  asumido  como  planeamento  incorporado  coa
denominación “URPI-1.R” en cumprimento do establecido no artigo 19.2 do entón
vixente “Reglamento de Planeamiento”, aprobado polo Real Decreto 2159/1978.

V) A documentación que integra este estudo de detalle é a establecida no artigo
193 do RLSG, segundo o teor literal do cal: 

“Os estudos de detalle conterán os documentos xustificativos dos aspectos sobre
os que versen e, como mínimo, os seguintes:
a)  Memoria  xustificativa  da  conveniencia  da  súa  redacción,  e  explicativa  das
solucións adoptadas e da súa adecuación ás previsións do plan que complementen,
así como do cumprimento das esixencias legais e regulamentarias que lles sexan
de aplicación.
Cando se modifique a disposición de volumes efectuarase un estudo comparativo
da superficie edificable resultante por aplicación das determinacións previstas no
plan e das que se obteñen no estudo de detalle, xustificando o cumprimento do
disposto no punto 2 do artigo anterior deste regulamento.
b)  Planos  de  información  da  ordenación  pormenorizada  do  ámbito  afectado
segundo o planeamento vixente.
c) Planos de ordenación a escala adecuada e, como mínimo a 1:500, que expresen
as  determinacións  que  se  completan,  modifican  ou  reaxustan,  con  referencias
precisas á nova ordenación e a súa relación coa anterior,  e análise gráfica dos
volumes ordenados, se é o caso, comprensivo do seu ámbito e do seu contorno.
d) Calquera outro documento que poida contribuír á xustificación da proposta.
2. A documentación do estudo de detalle formalizarase, como mínimo, nunha copia
de  todo  o  seu  contido  en  soporte  dixital  que  será  entregada  á  Administración
correspondente”.
Esta regulación compleméntase coa contida no art. 11 do PEPRI. A documentación
do presente estudo de detalle cumpre co disposto nos anteriores preceptos, á vista
do informe favorable do Servizo Municipal de Arquitectura.
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VI) Segundo os art. 80.1 LSG e 194.1 RLSG os estudos de detalle poderán ser
formulados polos concellos,  pola Administración autonómica,  por outros órganos
competentes  no  ámbito  urbanístico  e  polos  particulares  lexitimados  para  facelo
(neste caso a propiedade da parcela). O presente Estudo de Detalle é promovido
polo IGVS.
VII) O seu procedemento de aprobación atópase regulado nos seus artigos 80, 82 e
88 da LSG e 194, 199 e 209 do RLSG , segundo os cales restan por cumprir os
seguintes trámites:
- Aprobación definitiva (artigo 80.2).
- Publicación do acordo de aprobación definitiva no DOG, no prazo dun mes desde
a súa adopción. Xunto coa publicación deste acordo publicarase a referencia ao
enderezo  electrónico  no que  figurará  o  contido  íntegro  do  Estudo  de  Detalle  a
disposición do público (artigo 82.2). 
- Remisión dun exemplar deste Estudo de Detalle en soporte dixital, debidamente
dilixenciado, á Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda (CMATV) para
a súa inscrición no Rexistro de Planeamento Urbanístico de Galicia (artigo 88.3).
Sendo esta inscrición requisito de eficacia do acordo de aprobación definitiva (artigo
82.4). Posteriormente procederase á publicación do anuncio no BOP, conforme ao
establecido no artigo 82.3 da LSG.”
Este Concelleiro-Delegado, propón que, polo Excmo. Concello Pleno, se adopte o
seguinte acordo:
PRIMEIRO.-  APROBAR DEFINITIVAMENTE,  o Estudo de detalle  de agregación
das parcelas  01 e  02  do  rueiro  1513  (Antigo  Hospital  de  San  Miguel)  do  Plan
Especial de Protección, Rehabilitación e Reforma Interior do recinto amurallado de
Lugo e a súa zona de influencia (PEPRI), formulado polo IGVS e redactado polo
arquitecto don José Ignacio López de Rego Uriarte. 
SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo de aprobación definitiva no DOG,
no prazo dun  mes desde  a  súa adopción.  Xunto  coa publicación  deste  acordo
publicarase a referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido íntegro
deste Estudo de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 
TERCEIRO.-  Unha  vez  publicado  o  anuncio  no  DOG,  ao  que  fai  referencia  o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun exemplar  deste  Estudo  de  Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición  requisito  de eficacia  do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.
CUARTO.- Notificarlles este acordo aos interesados,  indicándolles  que contra el
poderán interpoñer recurso contencioso-administrativo ante a Sala do Contencioso-
Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da Lei 29/1998,
do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día seguinte ao
da notificación do presente acto, o cal pon fin á vía administrativa (artigo 46 da Lei
29/1998, do 13 de xullo),  sen prexuízo de que poidan interpoñer calquera outro
recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.”
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2.   DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
SOSTIBILIDADE  URBANA  E  COHESIÓN  TERRITORIAL,  emitido  na  sesión
celebrada o día 18 de novembro de 2022.

Ao  non  suscitarse  debate,  sométese  o  asunto  directamente  a  votación,
acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.-  APROBAR  DEFINITIVAMENTE  o  estudo  de  detalle  de
agregación das parcelas 01 e 02 do rueiro 1513 (Antigo Hospital de San Miguel) do
Plan  Especial  de  Protección,  Rehabilitación  e  Reforma  Interior  do  recinto
amurallado de Lugo e a súa zona de influencia (PEPRI), formulado polo IGVS e
redactado polo arquitecto don José Ignacio López de Rego Uriarte. 

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo de aprobación definitiva
no DOG, no prazo dun mes desde a súa adopción. Xunto coa publicación deste
acordo publicarase a referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido
íntegro deste estudo de detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun  exemplar  deste  estudo  de  detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición  requisito  de eficacia  do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ao establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.- Notificarlles  este  acordo  aos  interesados,  indicándolles  que
contra  el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente acto,  o cal  pon fin  á  vía administrativa
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(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.

3/155  APROBACIÓN  DEFINITIVA  DO  ESTUDO  DE  DETALLE  FORMULADO
POLA MERCANTIL "THOR PRIVATE EQUITY SPAIN S.L.", REPRESENTADA
POR DON PEDRO CARDENAL GARCÍA, PARA A ORDENACIÓN DE VOLUMES
NA "PARCELA 12/5 DO RUEIRO 12/5 DO POLÍGONO ACEÑA DE OLGA", QUE
MODIFICA  AO  ANTERIORMENTE  APROBADO  DEFINITIVAMENTE  POLO
ACORDO PLENARIO DE DATA DO 10 DE DECEMBRO DE 1997.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.  PROPOSTA  DO  TENENTE  DE  ALCALDESA  DELEGADO  DA  ÁREA  DE
SOSTIBILIDADE URBANA, do 8 de novembro de 2022, do teor literal seguinte:

“Examinado o expediente de referencia, tramitado polo Negociado de Planeamento
e visto o informe do Xefe do Servizo de Urbanismo de data do 8-11-2022, cuxa
parte expositiva é do seguinte teor literal:
“Examinado o expediente de referencia, nel póñense de manifesto:

FEITOS
1) A Xunta de Goberno Local,  en sesión ordinaria  celebrada o día 15-06-2022,
adoptou,  entre  outros,  o  acordo  de  aprobar  inicialmente,  de  conformidade  cos
informes emitidos polos Servizos Municipais de Arquitectura e de Arqueoloxía con
datas do 01-06-2022 e 06-06-2022, respectivamente, o estudo de detalle formulado
pola mercantil “THOR PRIVATE EQUITY SPAIN S.L.”, representada por don Pedro
Cardenal García e redactado por “TELLOCARDENAL ARQUITECTOS S.L.P.”, para
a ordenación de volumes na “parcela 12/5 do rueiro 12/5 do Polígono Aceña de
Olga”, que modifica ao anteriormente aprobado definitivamente polo acordo plenario
de data do 10 de decembro de 1997, así como o seu sometemento a información
pública polo prazo dun MES a través dos medios legalmente establecidos.
2) O sometemento a información pública foi realizado a través dos medios e nas
datas que a continuación se indican:
- Xornal “El Progreso”, con data do 03-07-2022.
- Diario Oficial de Galicia, con data do 07-07-2022.
Realizóuselle  notificación  individual  a  don  Pedro  Cardenal  García, en
representación da mercantil  “THOR PRIVATE EQUITY SPAIN S.L.”, con data do
23-06-2022.
3) Con data do 08-08-2022, rexistrouse por parte da Dirección Xeral do Patrimonio
Cultural no “Sistema de Interconexión de Rexistros” (SIR) o seu informe sectorial,
emitido no presente caso con carácter favorable.
4) Con data de rexistro de entrada do 16-08-2022 o promotor presentou a versión
deste  Estudo  de  Detalle  para  a  súa  aprobación  definitiva  adaptada  ás  Normas
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Técnicas  de  Planeamento,  a  cal  é  informada  desfavorablemente  polo  Servizo
Municipal de Arquitectura con data do 31-10-2022. 
5)  Con  data  do  26-08-2022,  o  Vicesecretario  deste  Concello  emite  certificación
acreditativa  de  que  durante  o  período  de  exposición  pública  e  notificacións
individuais  do  presente  estudo  de  detalle  non  se  presentou  reclamación  nin
alegación ningunha ao respecto.
6) Con data de rexistro de entrada do 2-11-2022 o promotor presentou unha nova
versión  deste  Estudo  de  Detalle  para  a  súa  aprobación  definitiva  adaptada  ás
Normas  Técnicas  de  Planeamento,  subsanando  as  deficiencias  sinaladas  polo
Servizo Municipal  de Arquitectura no seu informe de data do 31-10-2022,  o cal
emite un novo informe, con data do 3-11-2022, neste caso en sentido favorable a
esta última documentación presentada.

FUNDAMENTOS DE DEREITO
I)  A  figura  do  estudo  de  detalle  ten  natureza  xurídica  de  instrumento  de
planeamento en virtude do establecido nos artigos 45 e 79 da Lei 2/2016, do 10 de
febreiro,  do solo  de Galicia  (LSG)  e  80 e 192 do Decreto  143/2016,  do 22 de
setembro, polo que se aproba o Regulamento da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do
solo de Galicia (RLSG).
II)  O estudo de detalle  obxecto do presente expediente formúlase en relación á
ordenación da parcela 12/5 do rueiro 12/5 do polígono Aceña de Olga. Este Estudo
de Detalle,  segundo  se informa polo  Servizo  Municipal  de Arquitectura,  formula
unha modificación do Estudo de Detalle anteriormente aprobado para esa parcela
polo  acordo plenario  de data  do 10 de decembro 1997 (incorporado  ao PXOM
vixente  aprobado  pola  Orde  da  Consellería  de  medio  Ambiente,  Territorio  e
Infraestruturas do 29-4-2011), e encaixa no preceptuado nos artigos 79.1 LSG e art.
192.1 RLSG, que dispoñen: 

“En desenvolvemento dos plans xerais, plans parciais e plans especiais, poderán
redactarse estudos de detalle cos seguintes obxectivos:
a) Completar ou reaxustar as aliñacións e as rasantes.
b) Ordenar os volumes edificables.
c)  Concretar  as  condicións  estéticas  e  de  composición  das  edificacións
complementarias do planeamento.”
Así mesmo, nos artigos 79.2 LSG e 192.2 RLSG, sinálanse os límites e prohibicións
que teñen os estudos de detalle,  os cales respéctanse no presente proxecto de
conformidade cos informes técnicos obrantes no presente expediente, á vista dos
cales  cumpre  tamén  o  establecido  no  artigo  193.1  do  RLSG  en  canto  á
documentación que integra o seu contido. 
III) Segundo os art. 80.1 LSG e 194.1 RLSG os estudos de detalle poderán ser
formulados polos Concellos,  pola Administración autonómica, por outros órganos
competentes  no  ámbito  urbanístico  e  polos  particulares  lexitimados  para  facelo
(neste caso a propiedade da parcela). Así mesmo, nos arts. 66 LSG e 159 RLSG
imponse aos instrumentos de planeamento de iniciativa particular, como o presente,
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a necesidade de acreditar,  no caso de plans elaborados por iniciativa  particular
como  o  presente,  a  súa  aceptación  polos  propietarios  ou  propietarias  que
representen máis do 50 % da superficie do ámbito de planeamento. 
No  presente  expediente  cúmprese  este  requisito  por  parte  da  propiedade  da
parcela obxecto do estudo de detalle  ao corresponder a súa titularidade á propia
mercantil  “THOR  PRIVATE  EQUITY  SPAIN  S.L.” (parcela  catastral
8211001PH1681S0001MG),  segundo  se acredita  na documentación  presentada,
sendo ademais o titular catastral da devandita parcela.

IV) A Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia (LSG), no seu artigo 48
literalmente estableceu: 
“Normas técnicas de planeamiento
1. Las normas técnicas del planeamiento urbanístico tendrán por objeto unificar los
criterios  técnicos  para  la  elaboración  de  los  documentos  de  planeamiento
urbanístico,  la  terminología  y  los  conceptos  urbanísticos  generales,  así  como
cualquier otra cuestión que precise aclaración u orientación técnica en materia de
planeamiento urbanístico.
2. La aprobación de las  normas técnicas  corresponde a la  persona titular  de la
consejería competente en materia de urbanismo, previa audiencia a la Federación
Gallega de Municipios y Provincias”.

O obxecto, contido, procedemento de aprobación e alcance destas normas
técnicas encóntranse regulados nos artigos 88 e 89 do Decreto 143/2016, do 22 de
setembro, polo que se aproba o regulamento da LSG.

As  Normas  Técnicas  de  Planeamento  Urbanístico  de  Galicia foron
aprobadas pola Orde da Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de
data do 10 de outubro de 2019. A súa Disposición final estableceu un prazo de seis
meses para a súa entrada en vigor, a contar dende a súa publicación no Diario
Oficial de Galicia, que tivo lugar no DOG nº 224 do 25 de novembro de 2019. En
consecuencia,  a devandita entrada en vigor tivo lugar con data do 25 de maio de
2020.

Cómpre sinalar que no DOG nº 78, de data do 25-4-2022, publícase a Orde da
Consellería de medio Ambiente, Territorio e Vivenda, de data do 8-4-2022, pola que
se  modifica  a  Orde  do  10-10-2019  de  aprobación  das  normas  técnicas  de
planeamento  urbanístico  de  Galicia.  De  conformidade  co  establecido  na  súa
disposición final única, esta modificación entrou en vigor con data do 26-4-2022,
dispoñendo no parágrafo número 1 da súa disposición transitoria única que:  “Aos
instrumentos de planeamento urbanístico aprobados inicialmente antes da entrada
en vigor desta modificación non lles resultará de aplicación preceptiva esta, sen
prexuízo da posibilidade de adaptarse a ela voluntariamente”.
En consecuencia, o presente instrumento de planeamento, aprobado inicialmente
con data do 15-06-2022,  ten obriga legal  de adaptarse a esta modificación.  Tal
como se expón nos feitos deste informe o  informe do Servizo Municipal, de data do
3-11-2022, emítese en sentido favorable en relación con esta materia.
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V) O seu procedemento de aprobación atópase regulado nos seus artigos 80, 82 e
88 da LSG e 194, 199 e 209 do RLSG , segundo os cales restan por cumprir os
seguintes trámites:
- Aprobación definitiva (artigo 80.2).
- Publicación do acordo de aprobación definitiva no DOG, no prazo dun mes desde
a súa adopción. Xunto coa publicación deste acordo publicarase a referencia ao
enderezo  electrónico  no que  figurará  o  contido  íntegro  do  Estudo  de  Detalle  a
disposición do público (artigo 82.2).
- Remisión dun exemplar deste Estudo de Detalle en soporte dixital, debidamente
dilixenciado, á Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda (CMATV) para
a súa inscrición no Rexistro de Planeamento Urbanístico de Galicia (artigo 88.3).
Sendo esta inscrición requisito de eficacia do acordo de aprobación definitiva (artigo
82.4). Posteriormente procederase á publicación do anuncio no BOP, conforme ao
establecido no artigo 82.3 da LSG.”
Este Concelleiro-Delegado, propón que, polo Excmo. Concello Pleno, se adopte o
seguinte acordo:
PRIMEIRO.-  Aprobar  definitivamente,  de  conformidade  co  informe  favorable  da
Dirección Xeral do Patrimonio Cultural de data do 08-08-2022, o estudo de detalle
formulado pola mercantil “THOR PRIVATE EQUITY SPAIN S.L.”, representada por
don Pedro Cardenal García e redactado por “TELLOCARDENAL ARQUITECTOS
S.L.P.”, para a ordenación de volumes na “PARCELA 12/5 DO RUEIRO 12/5 DO
POLÍGONO  ACEÑA  DE  OLGA”,  que  modifica  ao  anteriormente  aprobado
definitivamente polo  acordo plenario de data do  10 de decembro de 1997(artigo
80.2 da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia).
SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo de aprobación definitiva no DOG,
no prazo dun  mes desde  a  súa adopción.  Xunto  coa publicación  deste  acordo
publicarase a referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido íntegro
deste Estudo de Detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 
TERCEIRO.-  Unha  vez  publicado  o  anuncio  no  DOG,  ao  que  fai  referencia  o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun exemplar  deste  Estudo  de  Detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición  requisito  de eficacia  do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ó establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.
CUARTO.- Notificarlles este acordo aos interesados,  indicándolles  que contra el
poderán interpoñer recurso contencioso-administrativo ante a Sala do Contencioso-
Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da Lei 29/1998,
do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día seguinte ao
da notificación do presente acto, o cal pon fin á vía administrativa (artigo 46 da Lei
29/1998, do 13 de xullo),  sen prexuízo de que poidan interpoñer calquera outro
recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.”
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2.  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
SOSTIBILIDADE  URBANA  E  COHESIÓN  TERRITORIAL,  emitido  na  sesión
celebrada o día 18 de novembro de 2022.

Ao  non  suscitarse  debate,  sométese  o  asunto  directamente  a  votación,
acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Aprobar definitivamente, de conformidade co informe favorable
da Dirección  Xeral  do Patrimonio  Cultural  de  data  do  08-08-2022,  o  estudo de
detalle  formulado  pola  mercantil  “THOR  PRIVATE  EQUITY  SPAIN  S.L.”,
representada por don Pedro Cardenal García e redactado por “TELLOCARDENAL
ARQUITECTOS S.L.P.”,  para a ordenación de volumes na “PARCELA 12/5 DO
RUEIRO 12/5 DO POLÍGONO ACEÑA DE OLGA”, que modifica ao anteriormente
aprobado  definitivamente  polo  acordo  plenario  de  data  do  10  de  decembro  de
1997(artigo 80.2 da Lei 2/2016, do 10 de febreiro, do solo de Galicia).

SEGUNDO.- Proceder á publicación deste acordo de aprobación definitiva
no DOG, no prazo dun mes desde a súa adopción. Xunto coa publicación deste
acordo publicarase a referencia ao enderezo electrónico no que figurará o contido
íntegro deste estudo de detalle a disposición do público (artigo 82.2 da LSG). 

TERCEIRO.- Unha vez publicado o anuncio no DOG, ao que fai referencia o
anterior  acordo,  proceder  á  remisión  dun  exemplar  deste  estudo  de  detalle  en
soporte  dixital,  debidamente  dilixenciado,  á  Consellería  de  Medio  Ambiente,
Territorio e Vivenda (CMATV) para a súa inscrición no Rexistro de Planeamento
Urbanístico de Galicia.  Sendo esta inscrición  requisito  de eficacia  do acordo de
aprobación definitiva (artigo 88 da LSG). Posteriormente, procederase á publicación
do anuncio no BOP, conforme ó establecido nos artigos 82.3 e 88.4 da LSG.

CUARTO.- Notificarlles  este  acordo  aos  interesados,  indicándolles  que
contra  el  poderán  interpoñer  recurso  contencioso-administrativo  ante  a  Sala  do
Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (artigo 10 da
Lei 29/1998, do 13 de xullo) nun prazo de DOUS MESES, contados a partir do día
seguinte  ao da notificación  do presente acto,  o cal  pon fin  á  vía administrativa
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(artigo 46 da Lei 29/1998, do 13 de xullo), sen prexuízo de que poidan interpoñer
calquera outro recurso ou reclamación que estimen conveniente ao seu dereito.

XUVENTUDE

4/156  SOLICITUDE  DE DECLARACIÓN  COMO  FESTA  DE  INTERESE
TURÍSTICO INTERNACIONAL DA FESTA DO “ARDE LUCUS” DE LUGO.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.  PROPOSTA  DA  CONCELLERÍA  DE  XUVENTUDE  E  DEPORTES,  do  7  de
novembro de 2022, do seguinte teor:

“A Concellería delegada de Xuventude e Deportes considera conveniente solicitar á
Secretaría  de  Estado  de  Turismo,  Ministerio  de  Industria,  Enerxía  e  Turismo a
declaración de festa de Interese Turístico Internacional para a festa do “Arde Lucus”
de Lugo, pola importancia que dita festa ten para a cidade de Lugo, como eixe
turístico, de recreación do noso pasado romano, e polos beneficios que poderían
reportar á festa dito título internacional, de carácter exclusivamente honorífico.
Visto o expediente tramitado ao efecto pola Sección de Xuventude no que consta a
memoria explicativa e o Plan de difusión, nos que se detalla a súa implantación no
ano 2002, a declaración como festa de interese turístico galego no ano 2011, e a
declaración como festa de interese turístico nacional no ano 2017. 
Considerando a competencia municipal na materia establecida no artigo 25 da Lei
7/1895, do 2 de abril, de bases de réxime local; e a Orde ICT/851/2019, de 25 de
xullo,  pola que se regula a declaración de festas de interese turístico nacional e
internacional.
Esta Concellería-Delegada, propón que, polo Excmo. Concello Pleno, se adopte o
seguinte acordo:
PRIMEIRO.- Solicitar á Secretaría de Estado de Turismo , Ministerio de Industria,
Enerxía e Turismo a declaración de festa de interese turístico internacional para a
festa  do  “Arde  Lucus”  de  Lugo,  adxuntando  ao  presente  acordo  a  memoria
explicativa, plan de difusión e anexos explicativos e demais documentos e material
audiovisual, fotográfico que completan o expediente.
SEGUNDO.-  Solicitar  á  Axencia  de  Turismo  de  Galicia  da  Xunta  de  Galicia  a
emisión do informe preceptivo da Comunidade Autónoma de Galicia  tal  e  como
recolle o artigo 8 b) da Orde ICT/851/2019, de 25 de xullo, pola que se regula a
declaración de festas de interese turístico nacional e internacional.”

2.  DITAME  FAVORABLE  DA  COMISIÓN  PERMANENTE  ORDINARIA  DE
COHESIÓN E DINAMIZACIÓN SOCIAL, emitido na sesión celebrada o día 17 de
novembro de 2022.
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Ao  non  suscitarse  debate,  sométese  o  asunto  directamente  a  votación,
acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.-  Solicitar  á  Secretaría  de  Estado  de  Turismo,  Ministerio  de
Industria,  Enerxía  e  Turismo,  a  declaración  de  festa  de  interese  turístico
internacional para a festa do “Arde Lucus” de Lugo, adxuntando ao presente acordo
a memoria explicativa, plan de difusión e anexos explicativos e demais documentos
e material audiovisual, fotográfico que completan o expediente.

SEGUNDO.- Solicitar á Axencia de Turismo de Galicia da Xunta de Galicia a
emisión do informe preceptivo da Comunidade Autónoma de Galicia  tal  e  como
recolle o artigo 8 b) da Orde ICT/851/2019, de 25 de xullo, pola que se regula a
declaración de festas de interese turístico nacional e internacional.

INTERVENCIÓN

5/157  SUPLEMENTO  DE  CRÉDITO-CRÉDITO  EXTRAORDINARIO  4-2022.
SANCIÓN TRIBUTARIA CANON AUGA.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA DA ALCALDÍA,  do 14 de novembro de 2022,  do seguinte  teor
literal:

“Asunto: Proposta de aprobación de Proxecto de Modificación do Orzamento
do Concello  de Lugo.  Suplemento  de  crédito-  Crédito  Extraordinario  Núm.
4/2022.
Importe:  325.967,92 euros

Destino:  Liquidación  núm.  A/100/100/S/018  en  concepto  de  imposición  de
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sanción tributaria relativas ao procedemento de inspección do canon de auga
dos  períodos  de  declaración  2016,  2017,  2018  e  2019.  Resolución  núm.
C100100R20

Financiamento: RTGX

Mediante Decreto da Alcaldía número 2126/2022 do 24.2.2022 aprobouse a

liquidación do Orzamento do Concello de 2021, na que se puxo de manifesto a

obtención dun Remanente de Tesourería para Gastos Xerais dispoñible por importe

de 35.691.994,14 euros.

- O presente expediente de modificación orzamentaria mediante a modalidade de

suplemento de crédito-Crédito Extraordinario, ten a finalidade de dar cobertura ás

obrigas  derivadas de actuacións de contido económico derivadas da Liquidación

núm. A/100/100/S/018 en concepto de imposición de sanción tributaria relativas ao

procedemento de inspección do canon de auga dos períodos de declaración 2016,

2017, 2018 e 2019. Resolución núm. C100100R20, segundo providencia remitida

pola Xefa de Servizo de Augas, dona Carmen Carlín Arias, coa conformidade do

Tte. de Alcaldesa Delegado da Área de cohesión Territorial, o Ilmo. Sr. don Miguel

Fernández Méndez.

A  modificación  orzamentaria  que  se  somete  á  consideración  do  Pleno

municipal,  previo informe da Intervención Municipal,  consiste na aprobación dun

suplemento de crédito/Crédito Extraordinario (SC/CE 4/2022) nos seguintes termos:

ESTADO DE GASTOS

Aplicación 
Orzamentaria CAPÍTULO  III

Importe

16100.22699
Sanción  Tributaria  Procedemento  inspección  canon  de  auga  dos
períodos de declaración 2016,2017,2018 e 2019 325.967,92 €

TOTAL ESTADO DE GASTOS:  325.967,92 €

ESTADO DE INGRESOS. Financiamento:
Concepto Denominación Importe
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870.00 Remanente Líquido de  Tesourería para Gastos Xerais 325.967,92 € 

TOTAL ESTADO DE INGRESOS:  325.967,92 €

2) Expoñer este expediente ó público mediante anuncio inserido no Boletín Oficial

da Provincia de Lugo polo prazo de quince días, durante os cales os interesados

poderán  examinar  o  expediente  e  presentar  reclamacións  ante  o  Pleno.  O

expediente considerarase definitivamente aprobado se durante o citado prazo non

se presentaren reclamacións;  en caso contrario,  o Pleno disporá dun prazo dun

mes para resolvelas.

2.  DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA

DE ALCALDÍA E GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, emitido

na sesión celebrada o día 18 de novembro de 2022.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 14 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista Galego e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 9 do Grupo Municipal do Partido Popular. 

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta,
ACORDA:

PRIMEIRO.- A aprobación dun suplemento de crédito/crédito extraordinario

(SC/CE 4/2022) nos seguintes termos: 

ESTADO DE GASTOS

Aplicación 
Orzamentaria CAPÍTULO  III

Importe

16100.22699
Sanción  Tributaria  Procedemento  inspección  canon  de  auga  dos
períodos de declaración 2016,2017,2018 e 2019 325.967,92 €
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TOTAL ESTADO DE GASTOS:  325.967,92 €

ESTADO DE INGRESOS. Financiamento:
Concepto Denominación Importe

870.00 Remanente Líquido de  Tesourería para Gastos Xerais 325.967,92 € 

TOTAL ESTADO DE INGRESOS:  325.967,92 €

SEGUNDO.- Expoñer este expediente ó público mediante anuncio inserido

no Boletín Oficial da Provincia de Lugo polo prazo de quince días, durante os cales

os interesados poderán examinar o expediente e presentar reclamacións ante o

Pleno. O expediente considerarase definitivamente aprobado se durante o citado

prazo non se presentaren reclamacións;  en caso contrario,  o Pleno disporá dun

prazo dun mes para resolvelas.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois imos proceder ao inicio do debate, con quenda de
palabra  para  a  tenente de alcaldesa,  delegada  da área de gobernanza,  señora
Alvarellos.

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Bos días. Moitas grazas. Grazas,
alcaldesa.
Pois este suplemento de crédito ten un importe de 325.967 euros e a súa finalidade
é dar cobertura ás obrigas derivadas da resolución ditada por Augas de Galicia pola
imposición dunha sanción tributaria en materia de canon da auga.Será financiado
con cargo ao remanente de tesourería para gastos xerais.
Pero o primeiro que lles quero deixar claro é que esta resolución ditada por Augas
de Galicia,  non é firme. Notificouse a este Concello  pasado o 21 de outubro,  e
interpúxose contra a mesma un recurso de reposición en datas pasadas, en base
aos seguintes feitos que creo que son moi importantes que os resaltemos.
Este  Concello  estivo  puntualmente  ingresando  en  prazo  todos  os  importes
repercutibles  e  percibidos  dos  seus  aboados,  durante  o  período  que  se  nos
reclama,  e  tamén  en  cumprimento  dos  requirimentos  efectuados  por  Augas  de
Galicia envíouse a información requirida por parte do servizo de Aguas, se ben, non
se pode enviar nos modelos aprobados por este organismo. É dicir, a información
que se nos requiriu trasladouse, aínda que non no modelo que aprobou Aguas de
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Galicia, xa que, como expliquei no suplemento 3 do mes de setembro, o Concello
tentou en todo momento cumprir con dita obriga, cos medios de que dispoñía, que,
evidentemente,  eran  insuficientes,  solicitando,  polo  tanto,  a  Augas  de  Galicia
reiteradamente a prestación de colaboración que facilitase o seu cumprimento e en
ningún  momento  se  nos  prestou  a  colaboración  que  establece  o  artigo  4  do
regulamento de Augas de Galicia.
Hai  que  recordar  que  a  aplicación  informática  que  Augas  de  Galicia  puxo  a
disposición das entidades subministradoras da auga, entre elas, nós, para validar
os datos a remitir, non funcionou en ningún momento, non soportaba o volume de
recibos emitidos por  este Concello:  máis de 57.000.  É dicir,  está pensada para
Concellos ou entidades cun volume de recibos moi inferior.
Igualmente, os padróns dos exercicios 2018 e 2019 aínda non prescribiron, e, polo
tanto,  son  susceptibles  de  ser  enviados  a  Augas  de  Galicia...  sen  derivar
responsabilidades no Concello de Lugo.
Estes son os argumentos que, como lles digo, a resolución de Augas de Galicia non
é firme.
Dito isto, si que quero sinalar que este Concello cumpre sempre coas súas obrigas
tributarias,  e,  como  xa  din  explicación  no  suplemento  3,  estamos  a  buscar  a
solución que permita establecer de modo axeitado o trasvase de datos que se nos
solicita  dende Augas de Galicia.  Podo adiantar  que xa se avanzou moito nesta
materia, e incluso a semana próxima está concertada unha reunión con Augas de
Galicia para perfilar xa os últimos datos para este trasvase. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
de Ciudadanos.

-  MARÍA  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Moi bos  días  a  todos  e  todas.  Señora
Alvarellos,  di  vostede  que,  con  esta  excusa  que  acaba  de  dicir,  que  vostedes
entregaron á información. Claro, é que o importante non é o que se fai, senón como
se fai para cumprir coa normativa vixente.
Vostede seguro que disto sabe bastante, polo tanto, o que fixeron pois non valeu
para nada, porque agora o que hai son trece infracciones tributarias leves e 23
graves, que supoñen unha sanción total de máis de 325.000 euros.
O primeiro que pensei cando vin este suplemento de crédito, o primero que se me
veu  á  cabeza,  foi  a  finalidade  ou  a  cantidade  de  cousas,  de  proxectos,  que
poderiamos ter feito nesta cidade con esta cantidade.
E  agora  hai  que  dedicala  a  pagar  esta  sanción.  E  por  que?  Por  absoluta
inoperancia deste goberno. Porque vostedes puideron con tempo suficiente corrixir
estas irregularidades, pero optaron pola peor e máis gravosa opción: a de non facer
nada.
E agora veñen as consecuencias.  E vostedes deben e teñen que asumir  a súa
responsabilidade, porque o de "aquí non pasa nada", pois ao noso grupo non nos
vale.  E  disto  son  responsables  os  dous  grupos,  absolutamente
responsables, porque  vostedes  se  negaron  a  aceptar,  xa  ao  principio  deste
mandato,  que  era  necesaria  unha  reestructuración  do  servizo  de  Augas,
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implementando cambios que eran máis que imprescindibles, e siguen sendo, para
que o funcionamento dun servizo primordial para esta administración, funcionase
con eficiencia e eficacia.
E vostedes, unha vez máis, como as avestruces, agochan a cabeza en lugar de
asumir os seus erros.
Este tipo de accións son as que evidencian que vostedes suspenden en xestión,
que gobernar  é  moito  máis  que cortar  lazos,  anunciar  proxectos  millonarios  ou
asfaltar as rúas.
E, señora Alvarellos, aínda que sei que comigo non estará de acordo nisto, aí non
están á altura do que precisa esta cidade.
Levan varios suplementos de crédito presentados a este pleno neste mandato. E
imos recordalos:  o  de case dun millón  de euros para cumprir  coa sentenza do
Garañón.  Outro para pagar as trifulcas que manteñen coa Xunta polo Auditorio,
para pagar incremento das facturas da luz, para pagar os incumprimentos relativos
ao canon da auga, a indemnización da Fábrica da luz, e de que son froito? Das
súas  actuacións.  E  que  pasaría  se  non  tivesemos  remanentes?  Que  vostedes
terían endebedada a esta administración para anos, e seguirían presumindo de bos
xestores, e nese seu ritmo frenético de gastos sen control, sen frenos e acelerando.
O problema é que o su descarrilamento o pagaremos todos os lucenses.
Non o BNG nin o Partido Socialista:  todos. E vostedes, ambos os dous, son os
máximos responsables. Así que, por favor, comecen a pensar seriamente porque
están á fronte deste goberno. A súa encomenda principal é defender os intereses
da cidadanía, de todos e cada un dos lucenses. E xa nos queda claro, e xa non
temos dúbida, de que aí non están a cumprir.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a Portavoz
do Partido Popular.

-  MARÍA  DEL  MAR  CARBALLAS  PIÑEIRO: Buenos  días,  gracias,  alcaldesa.
Señora Alvarellos, déjese de excusas. Le imponen al Concello, les imponen, una
sanción tributaria  por un importe de 326.000 euros por su descontrol  y falta de
gestión, y ustedes se quedan tan anchos.
De verdad que nosotros no damos crédito.
Leo literalmente el informe de intervención porque es que me parece demoledor.
Declarar responsable ao Concello de Lugo da comisión dunha infracción tributaria
leve e once graves, consistentes na falta de autoliquidación a Augas de Galicia dos
importes do canon da auga.
Doce infraccións tributarias graves consistentes na facturación incorrecta do canon
da auga con prexuízo económico. Doce infracciones tributarias leves consistentes
na facturación incorrecta do canon da auga.
Es decir, su gobierno hace que al Concello de Lugo lo responsabilicen de realizar
trece  infracciones  tributarias  leves  y  23  infracciones  tributarias  graves.  Y  que
además nos impongan una sanción de 326.000 euros.
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De  verdad  que  no  consigo  entender  cómo  puede  ser  que  les  impongan  36
infracciones tributarias y que ustedes vengan aquí como si no pasase nada. ¿Cómo
puede decir que cumplen con sus obligaciones tributarias?
Lo primero que tenían que hacer es pedirles perdón a los lucenses, aunque sea por
una vez.
Porque  no  son  solo  estos  326.000  euros.  Recordemos  que  en  el  pleno  de
septiembre ya llego la sorpresa con el canon del agua, teniendo que pagar más de
un millón de euros y casi 200 mil euros en conceptos de intereses de demora.
Que, por cierto, me imagino que todo esto también lo van a publicar en prensa y los
medios para explicárselo a los lucenses. ¿O creen que esto a los lucenses no les
interesa?  Porque  yo  esto  no  lo  veo  que  lo  patrocine  mediante  publicidad  en
Facebook o en Instagram.
Pero bueno, yo les voy a dar una idea. Como les gusta hablar tanto del coste del
arreglo del Auditorio, pueden explicarle a los lucenses que con estos 326.000 euros
podrían pagar el arreglo de Auditorio de Magoi, y aún les quedarían 3.800 euros
para inaugurarlo con una chocolatada o algo de eso que tanto les gusta.
Porque tenemos más ejemplos: el pasado 15 de noviembre, veíamos en los medios
que el Tribunal Superior de Xustiza de Galicia condenaba al Concello de Lugo por
tener a un empleado publico con categoría de psicólogo haciendo funciones propias
del servicio informático.
De  eso  tampoco  hablan,  ¿verdad?  Un ejemplo  más  de  todo el  dinero  que  los
lucenses tenemos que pagar en procesos judiciales.
Y señoras y señores del BNG, ¿ustedes no tienen nada aquí que decir? Porque
ustedes también están en el gobierno. Y esto es el resultado de un bigobierno que
tendría  que ser  un bigobierno  de coalición,  alianza,  unión...  Y lo  que es es un
bigobierno bífido dividido y fraccionado. Un bigobierno con un PSOE y un BNG que
la única idea que tienen afín es tratar de contraprogramarse y adelantarse uno al
acto del otro.
Un PSOE y un BNG que están en continua lucha para ver quién saca antes un
proyecto más costoso. Y un PSOE y un BNG que están más preocupados de su
lucha de egos que la gestión de este Concello. Gracias.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  iniciamos  a  segunda
quenda: minuto e medio para a portavoz do goberno.

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Grazas alcaldesa.  Volvo repetir,
porque parece que non me escoitaron.
Esta resolución  está  recorrida...  Está  recorrida.  Si  é certo que se nos impoñen
infraccións  tributarias  e  tipificadas  moitas  delas  como  graves,  pola  falta  de
autoliquidación a Augas de Galicia dos importes do canon de auga. Pero iso non é
certo. Este Concello nos exercicios 16, 17, 18 e 19 estivo puntualmente ingresando
en prazo todos os importes repercutidos e percibidos dos seus aboados, durante
este período de liquidación. Polo tanto, aí radica grande parte. Si é cierto que non
podíamos tranvasar os datos tal e como non esixía Augas de Galicia, pero nós si
que  pagamos  as  nosas  obrigas  tributarias,  señora  Carballas.  En  todo  caso,

23

C
V
D
:
 
y
u
N
p
U
1
N
z
q
c
v
H
x
c
v
q
P
d
a
+

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac3032151216984837690.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 24-11-2022

gústame que recoñeza que necesitamos 300 e pico mil, aló menos, para arranxar o
Auditorio, que xa o está recoñecendo vostede mesma. Agradézollo, en todo caso.
En todo caso, a Xunta de Galicia, como xa lles dixen no suplemento 3, leva moitos
anos sen reverter no municipio os máis de 11 millóns de euros recadados en Lugo
con cargo ao canon ou imposto, que ademais é un imposto, como vostedes saben,
finalista.  É  dicir  financiar  única  e  exclusivamente  as  actuacións  en  materia  de
abastecemento, saneamento e explotación de depuradoras de augas residuais e
xestión dos nosos ríos e terá como un dos seus obxectivos primordiais fomentar o
uso racional da auga e o aforro da mesma. Nunca se investiu nin un só euro destes
11.000...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Quenda agora para a portavoz de Ciudadanos.

-  MARÍA OLGA LOUZAO  ALDARIZ: Señora  Alvarellos,  que  estea  recorrida,  a
verdade que, claro, consolaralle a vostede, pero a experiencia nos dá que nestas
cousiñas, pois, non temos sempre moi bos resultados. E que sempre cae a balanza
en contra deste Concello.
Pero, claro, vostedes poden intentalo. Pero mire, a nós o que nos preocupa, e creo
que é o máis grave disto, é que estes 325.000 euros non os vai pagar vostede, nin
a alcaldesa, nin o tenente da alcaldesa, o señor Arroxo. Senón que os imos pagar
todos e cada un de nós: 325.000 euros que saen dos petos de todos os lucenses.
E  creo  que,  como mínimo,  isto  debería  facerlles  reflexionar  e  deberíalles  facer
actuar  con  humildade  e  vir  a  este  pleno,  non  con  soberbia,  senón  me  con
humildade. E o que deixan tamén claro, que é o que vostede acaba de dicir, é que
non só suspenden en xestión, senón que, por riba, porque como non entregaron os
datos  como  se  debían  entregar  e  que  parece  que  tamén  suspenden  en
comprensión  lectora.  Iso si  que  xa  nos  preocupa,  porque  as  cousas  hai  que
entregalas como se nos piden, non como nos dá a gana aos demais.
E xa lle dixen antes que istovostede debería sabelo moi ben, porque cada un de
nós  non  podemos  entregar  a  documentación  ao  Concello  como  nos  apetece,
porque son vostedes os que non esixen que,  enriba temos que pedir  cita  para
rexistrar ou para facer estas cousas, pois vostedes cumpran co que lles esixen aos
demais, para que non nos poñan 325.000 euros de sanción, que repito, para que
quede claro e así non se lles olvide, que pagamos todos e cada un de nós: 325.000
euros.

LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Segunda quenda para a portavoz
do Partido Popular.

- MARÍA DEL MAR CARBALLAS PIÑEIRO: Señora Alvarellos, déjese de excusas
y déjese de desviar la atención.
Llevan años, años, sin proponer ni saneamiento ni abastecimiento a la Xunta de
Galicia. En la reunión que tuvo la señora alcaldesa con Alfonso Rueda se le pidió y
se le dijo que sí. Así que dejen de culpar de todo a la Xunta de Galicia.
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Porque  ustedes  siempre  hacen  igual:  hablan  de  lo  que  les  conviene  en  sus
intervenciones, dependiendo de si el viento sopla a favor o en contra. Y lo hacen
para tratar  de desviar  la  atención y no centrarse en lo  que verdaderamente  es
importante, que es dar cuenta de la gestión de este Concello.
Yo, en mi intervención de hoy,  tal  y como me pidió en la última, hablé única y
exclusivamente de facturas, pero ya veo que usted, no. Yo le hablé de facturas, de
las facturas que los lucenses tenemos que pagar mes tras mes, día tras día, por su
falta de diligencia. De las facturas que tenemos que pagar, como acabamos de ver,
por infracciones tributarias.
Miren, yo... Este es el décimo pleno al que asisto como concejala... Muchas veces
me recuerda a una pelicula de Bill  Murray, que seguramente conocerán, que se
llama Atrapado en el tiempo. En esa película, rememoran una y otra vez el Día de
la marmota. Pues aquí es igual, pero con sanciones, reconocimiento extrajudicial y
reparos de legalidad, costas judiciales, mes tras mes se repite lo mismo.
Señora  Alvarellos,  desde  el  Partido  Popular  no  nos  gusta  esta  situación  de
incerteza que ustedes generan. No nos gusta que tengamos que estar modificando
continuamente "orzamentos" para tener que hacer frente a sanciones y varapalos
judiciales.  No  queremos  un  gobierno  que  trabaje  a  golpe  de  improvisacones.
Gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  a
portavoz do Goberno, señora Alvarellos.

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Señora Carballas. Mire, despois do
suplemento 3, e despois de reivindicar pola nosa alcaldesa ao presidente da Xunta
de Galicia a inversión que ten a obriga de facer deses 11 millóns aquí, chegouse a
un acordo de cofinanciar 70-30 a implantación da rede de saneamento no rural de
Lugo, a través do canon da auga, que en primeiro lugar se centrará na creación de
todas as redes de saneamento, empezando por determinadas parroquias.
Foi a primeira vez. Nunca, nunca, por certo, se pediuse axuda a...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Moitas  grazas,  señora
Alvarellos.
Que rápido olvidan o seu pasado,  señora Carballas.  Parece que o señor Feijóo
nunca estivo no Partido Popular.
En 7 anos que levo como alcadesa... En 7 anos que levo como alcaldesa, 7 anos e
medio, aínda nos falta pois ese primeiro euro que aportan de cofinanciación neses
70-30 e non é a primeira vez que o pedimos, nin dúas, nin tres... Porque se pediron
en reunións oficiais  que tivemos co presidente da Xunta,  o señor Feijóo naquel
momento, o señor Rueda, neste, pero tamén o pedimos a través doutras vías e, de
momento,  absolutamente  nada,  malia  que  o  Concello  de  Lugo  ten,  pois,  en
concepto de canon, pagado á Xunta de Galicia, máis de 11 millóns de euros, dos
cales cero viñeron para o Concello de Lugo. Cero.
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Así que non sei se é que tamén agora lle ven vostedes esa insolvencia ao señor
Feijóo  e  reusan dese pasado,  pero,  ese compromiso estaba solicitado e  nunca
comprometido.
Agora está comprometido, a ver se se executa e se materializa, porque de boas
palabras tamén estamos moi acostumados, pero que despois non se traducen en
feitos. Imos proceder a votar este suplemento.

PROTOCOLO

6/158  CONCESIÓN DAS MEDALLAS DE OURO DA CIDADE DE LUGO, ANO
2022.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.-  PROPOSTA DA ALCALDÍA,  do 15 de novembro de 2022,  do seguinte  teor
literal:

“A Medalla  de  Ouro  de  Lugo  é  a  máxima distinción  que  o  Concello  outorga  a
entidades ou á cidadanía. Por iso, o regulamento da súa concesión fixa que deben
recibir  este galardón “persoas que teñen atribuídos de méritos verdadeiramente
extraordinarios”, o que así se pode considerar na figura das propostas elevadas
pola Alcaldía. 

Nesta liña esta Alcaldía quere recoñecer o labor de diversas entidades polo seu
compromiso  e  as  súas  traxectorias  que  están  actuar  como  motores  de
transformación da vida social, económica, política e cultural da nosa cidade. 

Este ano tamén se quere realizar unha especial homenaxe á figura de Darío Xoán
Cabana, no primeiro aniversario do seu pasamento.

Por todo o exposto, proponse a adopción dos seguintes acordos:

Así,  en  cumprimento  do  disposto  no  artigo  3  do  Regulamento  Especial  para  a
concesión da Medalla de Ouro do Concello de Lugo e visto o informe do Instrutor do
expediente,  esta  Alcaldía  proponlle  ao  Excmo.  Concello  Pleno  a  adopción  do
acordo de conceder as Medallas de Ouro da Cidade a:

- Darío Xoán Cabana.

O académico e autor,  ao que se recoñeceu como unha das grandes voces das
letras  galegas  contemporáneas,  falecía  en  novembro  de  2021  aos  69  anos  de
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idade, deixando tras de sí de máis de 40 títulos literarios e enormes afectos nesta
Casa, onde traballou durante décadas como funcionario da área de Cultura dende a
que realizou un encomiable labor. 

A súa traxectoria vai vinculada coa defensa da lingua galega que reflicte a través da
súa obra poética, narrativa de literatura infantil e xuvenil, e tamén nos seus ensaios.

Son numerosos os galardóns acadados e que avalan a súa calidade literaria, como
os premios de poesía "Cidade de Ourense", os premios "Celso Emilio Ferreiro" o
premio "Cidade de Lugo", premios "Xerais" e o Martín Códax entre outros. 

O seu pasamento foi unha perda irreparable como excelente compañeiro que era e
tamén polo espírito loitador que o definía, na defensa da identidade cultural do país,
polo que propón a concesión da Medalla de Ouro, ano 2022, a título póstumo.

- Asociación Auxilia - Lugo.

En conmemoración dos 50 anos de andadura, no que esta asociación mellorou a
calidade  de  vida  das  persoas  con  diversidade  funcional  e  revindicou  a
transformación urbanística e social da nosa cidade, na procura dun Lugo integrador
que non descansa na tarefa de acadar unha inclusión plena, en colaboración co
Concello pero tamén impulsando accións de sensibilización de maneira constante.

Algúns dos recoñecementos acadados nesta materia, froito dese traballo conxunto
entre este colectivo e o Concello de Lugo son o Premio Nacional Reina Sofía de
Accesibilidade  (2007),  a  Distinción  de  Destino  Turístico  Accesible  de  España
(2015), a Mención Especial nos Premios Europeos de Accesibilidade-Access City
Award (2016) ou a Declaración como Cidade Mapcesible pola Fundación Telefónica
(2019). 

- Sociedad Filarmónica de Lugo.

Cómpre dignificar tamén a andaina da Sociedade Filarmónica de Lugo, que suma
xa 75 anos programando concertos e difundindo a música no noso municipio como
un referente cultural. 

Convertendo algunha das súas actividades, coma pode ser "Semana de Música do
Corpus", nun referente a nivel europeo pola calidade da súa programación.

- Escola de Artes Aplicadas Ramón Falcón.

Nos últimos 53 anos, a Escola Ramón Falcón leva contribuíndo notablemente á
conservación e cultivo das artes aplicadas na nosa provincia, chamada “ xa dende
os seus orixes” a colaborar no desenvolvemento económico e no crecemento da
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cidade e incrementando o noso atractivo como polo educativo e dinamizador social.

Das súas aulas saen cada ano figuras sobresaíntes vinculadas ao mundo cultural e
artístico e profesionais de primeiro nivel. Destacando o compromiso na transmisión
de coñecementos tanto do equipo directivo como do profesorado.

Aínda  que  cumpriu  o  seu  aniversario  no  2019,  os  actos  de  homenaxe  foron
retrasados pola pandemia sendo recuperados este ano, a cidade Lugo súmase así
a este homenaxe.

 - Campus Terra.

É  innegable  a  importancia  da  Universidade  de  Santiago  de  Compostela,  e
concretamente  do  Campus  Terra,  tanto  desde  o  punto  de  vista  da  labor  de
investigación, da labor docente e dos proxectos que están a por en marcha para
situar  a  Lugo  á  vangarda  da  transformación  sostible.  Por  este  motivo,   resulta
obrigado recoñecer a súa labor, sendo o Campus Terra o primeiro de toda Galicia
en recibir a acreditación como campus especializado de maneira completa.

Este  Campus  é  actualmente  un  referente  científico  e  social  nos  ámbitos  de
coñecemento vinculados á sostibilidade económica, social e medioambiental do uso
da terra e dos recursos naturais.

Unha  institución  que  o  propio  U-Ránking  2020  das  universidades  españolas
recoñece como unha das mellores opcións para cursar estudos de grao en España
o que  nos fai  sentir  moi  orgullosos  do gran  potencial  e  de  todo o  talento  que
posuímos, destacando a aposta compartida que mantemos no fomento dos valores
nos que reside o modelo de cidade e a segunda gran transformación que está a
experimentar, tomando como principal fundamento a sostibilidade.

2.  DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE ALCALDÍA E GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, emitido
na sesión celebrada o día 18 de novembro de 2022.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 23 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0
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En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA conceder as Medallas de Ouro da Cidade a:

- DON DARÍO XOÁN CABANAS YANES.

O académico e autor,  ao que se recoñeceu como unha das grandes voces das
letras  galegas  contemporáneas,  falecía  en  novembro  de  2021  aos  69  anos  de
idade, deixando tras de si de máis de 40 títulos literarios e enormes afectos nesta
Casa, onde traballou durante décadas como funcionario da área de Cultura dende a
que realizou un encomiable labor. 

A súa traxectoria vai vinculada coa defensa da lingua galega que reflicte a través da
súa obra poética, narrativa de literatura infantil e xuvenil, e tamén nos seus ensaios.

Son numerosos os galardóns acadados e que avalan a súa calidade literaria, como
os premios de poesía "Cidade de Ourense", os premios "Celso Emilio Ferreiro" o
premio "Cidade de Lugo", premios "Xerais" e o Martín Códax entre outros. 

O seu pasamento foi unha perda irreparable como excelente compañeiro que era e
tamén polo espírito loitador que o definía, na defensa da identidade cultural do país,
polo que propón a concesión da Medalla de Ouro, ano 2022, a título póstumo.

- ASOCIACIÓN AUXILIA - LUGO.

En conmemoración dos 50 anos de andadura, no que esta asociación mellorou a
calidade  de  vida  das  persoas  con  diversidade  funcional  e  reivindicou  a
transformación urbanística e social da nosa cidade, na procura dun Lugo integrador
que non descansa na tarefa de acadar unha inclusión plena, en colaboración co
Concello pero tamén impulsando accións de sensibilización de maneira constante.

Algúns dos recoñecementos acadados nesta materia, froito dese traballo conxunto
entre este colectivo e o Concello de Lugo son o Premio Nacional Reina Sofía de
Accesibilidade  (2007),  a  Distinción  de  Destino  Turístico  Accesible  de  España
(2015), a Mención Especial nos Premios Europeos de Accesibilidade-Access City
Award (2016) ou a Declaración como Cidade Mapcesible pola Fundación Telefónica
(2019). 

- SOCIEDAD FILARMÓNICA DE LUGO.

Cómpre dignificar tamén a andaina da Sociedade Filarmónica de Lugo, que suma
xa 75 anos programando concertos e difundindo a música no noso municipio como
un referente cultural. 
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Convertendo algunha das súas actividades, coma pode ser "Semana de Música do
Corpus", nun referente a nivel europeo pola calidade da súa programación.

- ESCOLA DE ARTES APLICADAS RAMÓN FALCÓN.

Nos últimos 53 anos, a Escola Ramón Falcón leva contribuíndo notablemente á
conservación e cultivo das artes aplicadas na nosa provincia, chamada “ xa dende
os seus orixes” a colaborar no desenvolvemento económico e no crecemento da
cidade e incrementando o noso atractivo como polo educativo e dinamizador social.

Das súas aulas saen cada ano figuras sobresaíntes vinculadas ao mundo cultural e
artístico e profesionais de primeiro nivel. Destacando o compromiso na transmisión
de coñecementos tanto do equipo directivo como do profesorado.

Aínda  que  cumpriu  o  seu  aniversario  no  2019,  os  actos  de  homenaxe  foron
retrasados pola pandemia sendo recuperados este ano, a cidade Lugo súmase así
a este homenaxe.

 - CAMPUS TERRA.

É  innegable  a  importancia  da  Universidade  de  Santiago  de  Compostela,  e
concretamente  do  Campus  Terra,  tanto  desde  o  punto  de  vista  da  labor  de
investigación, da labor docente e dos proxectos que están a por en marcha para
situar  a  Lugo  á  vangarda  da  transformación  sostible.  Por  este  motivo,   resulta
obrigado recoñecer a súa labor, sendo o Campus Terra o primeiro de toda Galicia
en recibir a acreditación como campus especializado de maneira completa.

Este  Campus  é  actualmente  un  referente  científico  e  social  nos  ámbitos  de
coñecemento vinculados á sostibilidade económica, social e medioambiental do uso
da terra e dos recursos naturais.

Unha  institución  que  o  propio  U-Ránking  2020  das  universidades  españolas
recoñece como unha das mellores opcións para cursar estudos de grao en España
o que  nos fai  sentir  moi  orgullosos  do gran  potencial  e  de  todo o  talento  que
posuímos, destacando a aposta compartida que mantemos no fomento dos valores
nos que reside o modelo de cidade e a segunda gran transformación que está a
experimentar, tomando como principal fundamento a sostibilidade.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Pois  como  temos  xa  comentado  na  Xunta  de
portavoces,  as  cinco  entidades  e  persoas  a  quen  se  vai  outorgar  este  ano  a
concesión das medallas, que celebraremos o acto como sempre o vindeiro día 30,
imos proceder a votar a súa concesión na sesión plenaria.

PROPOSICIÓNS
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7/159 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
363/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA PÓR EN MARCHA UN PLAN DE
AFORRO  ENERXÉTICO  NAS  INSTALACIÓNS  MUNICIPAIS  E  MINIMIZAR  O
IMPACTO SOCIAL DA CRISE ENERXÉTICA (Exp. 2022/G004/000940).

Vista a citada proposición, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada favorablemente na
Comisión Especial de Contas e Ordinaria de Alcaldía e Gobernanza: Economía e
Recursos  Humanos,  celebrada  o  18  de  novembro  de  2022,  e  cuxo  teor  é  o
seguinte:

“Exposición de motivos:
A  situación  económica  na  que  nos  atopamos,  froito  da  inestabilidade  e

incertidumes existentes a escala internacional, fan necesario adoptar medidas que
garantan unha sostenibilidade tanto a nivel social como económico. Os prezos da
electricidade e do gas natural son os que máis impulsarán a inflación mundial neste
ano, o que obriga a tomar decisións e poñer en marcha medidas de forma urxente.
Así,  desde o goberno central,  aprobouse o Real  decreto lei  14/2022,  no cal  se
recollen unha serie de medidas de fomento do aforro e a eficiencia enerxética, xa
que se considera a forma máis rápida e económica de facer fronte a actual crise
enerxética e reducir as facturas. 

Esta crise afecta os fogares, onde distintos estudos auguran un incremento
do gasto enerxético dun 27,1% máis que antes da guerra, que poderá chegar a
duplicarse de cara ao 2024. Na actualidade, máis dun 10% da poboación atópase
nunha  situación  de  pobreza  enerxética,  porcentaxe  que  se  espera  que  se
incrementará nos vindeiros meses.

A Comisión Europea, no mes de xullo, presentou varias medidas, entre elas,
un  fondo  para  combater  a  pobreza  enerxética,  para  que  os  estados  membros
poidan presentar plans específicos a Bruxelas explicando como usarán os recursos
deste fondo para apoiar aos máis vulnerables.

Polo que, ante estes vindeiros meses compricados para moitas familias e
con previsións económicas pouco optimistas, tamén na nosa cidade, é necesario
incrementar no vindeiro orzamento a partida de emerxencia social,  para que as
familias  que  se  atopen  nunha  situación  de  vulnerabilidade  poidan  acceder  aos
subministros básicos, o que contribuirá á mellora da súa calidade de vida.

É necesario  incrementar  este  tipo  de partidas  orzamentarias,  do mesmo
xeito  que  se  fai  imprescindible  controlar  o  gasto  desta  administración  local  no
referente á enerxía. Na comisión do mes de outubro, como resposta ás preguntas
feitas  polo  noso  grupo  en  relación  á  suba  das  facturas  enerxéticas,  desde  o
goberno se facilitou a cifra de máis de 3 millóns de incremento no gasto total, e, isto
a pesar da instalación dunha caldeira de biomasa en Frigsa que subministra os
edificios municipais desa zona ou da substitución das luminarias tradicionais por
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luces  led,  que  se  está  a  facer  desde  o  inicio  deste  mandato.  E,  aínda  así,
confirmaron que non tiñan pensado implementar ningunha medida  a maiores das
obrigadas polo goberno central. É preciso recordar que en 2021 o gasto municipal
só en enerxía eléctrica desta administración, sen contar sistemas de calefacción,
ascendeu a 5.520.000 euros. Deste exercicio 2022 non existe un total aínda pero
prevese que vaia a subir considerablemente, o aumento deste ano cóbrese con
suplementos de crédito, que de momento xa ascenden a 2,6 millóns de euros sobre
a cifra de 2021, segundo recoñeceu o Goberno local.

Non é comprensible que este goberno municipal viñera de reixeitar tan só
uns meses atrás a proposta do noso grupo de recuperar a concesión da Fábrica da
Luz,  ao  contar  coas  turbinas  e  co  material  necesario.  Naquel  momento,  xa
manifestamos que recuperala suporía producir enerxía que permitiría afrontar de
mellor modo a crise enerxética e, sobre todo, abaratar o custe enerxético municipal.
De igual modo, desbotaron a posibilidade de recuperar os paneis do polígono do
Ceao, que no seu momento supuxo un investimento de 800.000 euros, a pesar de
terse  modificado  os  estatutos  de  Evislusa,  que  se  consideraba  un  requisito
necesario. E todo isto, formando parte do goberno municipal o BNG, que estando
na oposición, tiña moi claro cales poderían ser as canles para aumentar o aforro
enerxético municipal.

De  aí  que  consideremos  imprescindible  implementar  outras  medidas  de
aforro  enerxético,  orientadas  a  rebaixar  o  gasto  en  luz,  calefacción  e  aire
acondicionado, e non se poden demorar máis no tempo, tal e como se está a facer
xa en concellos, universidades e mesmo centros escolares, que se están vendo con
moitas  dificultades  á  hora  de  afrontar  este  gasto  e  cadrar  as  súas  contas.  E
supoñemos que á hora de planificar os orzamentos do vindeiro ano, se o gasto se
incrementa, haberá que reducilo noutras partidas ou recorrer o endebedamento, se
non se fai nada ao respecto.

En  primeiro  lugar  é  necesario  contratar  con  urxencia  unha  auditoría
enerxética que permita coñecer a situación de cada un dos contratos municipais e a
situación de cada equipamento municipal para planificar as medidas para tomar en
cada lugar e que finalizará coa elaboración dun Plan de melloras co fin de optimizar
os  recursos  enerxéticos  existentes  e  incrementar  o  aforro  de  enerxía.  Noutras
administracións locais galegas esta iniciativa, só coa optimización dos contratos,
logrouse reducir o custo enerxético en porcentaxes superiores ao 10% do gasto
total.

En segundo lugar é necesario racionalizar o gasto dos edificios municipais.
Para iso é necesario instalar termostatos nas dependencias municipais para limitar
o gasto en calefacción, realizar unha campaña de concienciación entre o persoal
municipal,  reorganizar  horarios  de  aceso  e  apagado  das  instalacións,  de
climatización e reorganizar as quendas do persoal de limpeza. Así mesmo, como
noutras  administracións,  compre  reducir  os  puntos  de  luz  de  corredores  e
despachos nun 33%. 

Por último debe realizarse unha aposta valente polas enerxías alternativas,
debe equiparse aos edificios municipais de sistemas de enerxía fotovoltaica para o
autoabastecemento  e  a  substitución  dos  sistemas  gasoil  de  calefacción  por
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sistemas  de  biomasa  que  permita  aproveitamento  de  rozas  das  zonas  verdes
públicas.

Tralo  exposto  anteriormente,  o  grupo  municipal  de  Ciudadanos  Lugo
considera de interese municipal que o Pleno da Corporación acorde:

1. Instar ao equipo de goberno a realizar unha auditoría enerxética de todos
os edificios e instalacións municipais.

2. Tras a finalización desta auditoría, e tendo en conta as súas conclusións,
elaborar un Plan de melloras enerxéticas, cun calendario predefinido coas accións a
levar a cabo.

3. Instar ao equipo de goberno a poñer en marcha nos vindeiros meses e
coa finalidade de reducir o consumo enerxético municipal unha serie de medidas,
como as  que  poden  ser,  entre  outras,  as  que  se  citan  a  continuación:  axuste
axeitado  dos  niveis  de  luminosidade  dos  espazos  municipais,  instalación  de
detectores de presencia para o acendido automático das luces onde fose necesario,
a instalación de termostatos para controlar e regular a temperatura nas instalacións
municipais  e  limitar  o  consumo  de  calefacción,  reducir  os  puntos  de  luz  de
corredores e despachos nun 33%.

4. Instar ao equipo de goberno, dadas as circunstancias actuais de grave
crise enerxética, a iniciar a recuperación da concesión da Fábrica da luz antes da
súa extinción definitiva.

5. Instar ao equipo de goberno a estudar as posibilidades existentes para
recuperar  e  modernizar  as  instalacións  dos  paneis  fotovoltaicos  instalados  no
polígono do Ceao, coa finalidade de producir enerxía.

6.  Instar  ao  equipo  de goberno  a  incrementar  no  orzamento  do  2023  a
partida  de  emerxencia  social  para  poder  facer  fronte  as  situacións  de
vulnerabilidade que poden afectar ás familias lucenses.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 23

- Votos a favor: 11 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición presentada polo Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo, anteriormente
transcrita.

DELIBERACIÓN
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-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Pois  iniciamos  o  debate  co  grupo  propoñente:  tres
minutos para Ciudadanos.

-  MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Moitas grazas. A necesidade de rebaixar as
facturas de enerxía, debido á importante suba das mesmas, consecuencia da fatal
guerra de Ucrania e tamén pola inflación, levou á publicación por parte do goberno
central  para  promover  o  fomento  do  aforro  e  da  eficiencia  enerxética,  do  Real
Decreto-Lei en agosto deste ano, que recolle unha serie de medidas a implantar
coa finalidade de reducir o gasto nesta materia.
Como  recoñeceu  o  goberno  municipal  esta  administración  tamén  se  verá
seriamente afectada polo incremento deste custo.
Este ano xa foi necesario aprobar un suplemento de crédito de máis de 2 millóns de
euros para pagar as facturas e a previsión é que poida chegar a máis de 8 millóns
para o ano vindeiro.
E  iso  sen  ter  en  conta  os  novos  equipamentos,  que  con  moita  probabilidade
comenzarán a funcionar nos vindeiros meses e sumarán ese custe final.
Do mesmo xeito que as familias estamos a tomar medidas para tratar de paliar esta
suba nas economías domésticas, sorprende que este bigoberno non traballe nun
plan de medidas para evitar o máximo posible que os recursos municipais non se
vexan seriamente afectados por esta partida, porque non valen só coas medidas
que se aprobaron no Real Decreto mencionado antes.
Non deben quedarse de brazos cruzados esperando que se teña que recorrer ao
endebedamento para facer fronte ao gasto corrente.
Son moitas administracións, institucións e entidades que xa están a traballar neste
asunto para minorar, na medida do posible, o gasto en energía eléctrica.
Aforrar enerxía nesta administración supón racionalizar o gasto público no que nun
contexto económico como o actual debe ser unha prioridade.
Por iso dende o noso grupo consideramos imprescindible realizar unha auditoría
enerxética  para  poder  planificar  as  melloras  necesarias  para  a  adecuación  e
optimización dos consumos enerxéticos.
Os  resultados  nos  que  concellos  e  outras  entidades  amosan  que  este  aforro
enerxético pode chegarao 25%.
Do  mesmo  xeito  que  non  se  pode  rexeitar  nun  momento  como  o  actual  as
oportunidades existentes para producir enerxía.
De  aí  que  lles  pidamos,  unha  vez  máis  a  este  goberno,  que  reconsidere  a
posibilidade de recuperar a concesión da Fábrica da luz, tendo en conta que xa se
conta con material necesario almacenado nunha nave e coa posibilidade de que
Evislusa asuma o papel de comercializadora, logo de terse aprobado este cambio
necesario nos estatutos.
Ao igual que coas placas fotovoltaicas do Ceao. Ter que escoitar que se gastaron
800.000 euros cunha finalidade divulgativa e de promoción dese tipo de enerxías e
que xa non ten un uso posible é unha proba máis que obxectiva de que o uso que
fan dos fondos públicos e axudas externas é moito máis que cuestionable. Algo se
ten que poder facer para sacarlle máis partido que facer que sexa unha zona de
sombra no polígono.
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E sen esquecerse con pequenas medidas que posibilitarán ese aforro enerxético.
Como di o refrán: "Gran non fai graneiro, pero axuda ao compañeiro".
Aquí ditamos algunhas delas, que consideramos suporá un custo mínimo, servirán
tamén  para  concienciar  e  ser  exemplarizantes  unha  situación  que  amosa  o
compromiso desta administración co momento económico que estamos a vivir  e
que nos afecta a todos.
A gravidade da situación é que volve a pór sobre a mesa a pobreza enerxética que
afectará  tamén  a  moitas  familias  da  nosa  cidade,  cada  vez  máis,  segundo
confirman entidades do eido social, esixe que esta administración sexa consciente
desa situación. Por iso é imprescindible incrementar a partida de emerxencia social
nos vindeiros orzamentos.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do goberno, señora Alvarellos.

-  MERCEDES  PAULA  ALVARELLOS  FONDO: Señora  Louzao,  este  concello
comezou dende o anterior mandato a establecer unha serie de medidas tendentes
a un plan de aforro continuado, consecuentemente coas políticas de sostibilidade e
eficiencia enerxética que defendemos, polo que asumimos sempre o compromiso
de  impulsar  as  mellores  prácticas  en  materia  de  sostibilidade  e  revisar
periodicamente  o  noso  desempeño,  de  maneira  que  se  foron  implantando
progresivamente desde o ano 18 sistemas de aforro enerxético, tanto nos edificios
municipais  como  na  iluminación  pública,  polo  tanto,  benvida,  señora  Louzao,
benvida. Porque parece vostede non estivo neste Concello.
Así  desde  o  ano  2018  está  operativo  o  sistema  de  produción  centralizado  de
energia térmica con biomasa e distribución,  mediante unha rede de calor  a oito
edificios  de  Frisa  para  alimentación  aos  sistemas  de  calefacción,  auga  quente
sanitaria e climatización dos mesmos.
A substitución dos antigos xeradores de calor por instalación de biomasa tradúcese
nun aforro aproximado ás arcas municipais de 70.000 euros ao ano.
Polo que respecta a edificios municipais debemos distinguir os que son novos dos
antigos: os novos xa seguen parámetros de sustentabilidade medioambiental para
reducir tanto as emisións como as necesidades enerxéticas. Non lle vou falar do
impulso verde, centro social Lamas de Prado, etc. Porque aí están. E nos antigos
actuouse sobre eficiencia enerxética a diferentes instalacións municipais con fondos
de IDAE, por se non o sabe, que no seu conxunto permitirán un aforro anual na
factura, de en torno a 300.000 euros.
Iso era porque... Benvida, por iso lle digo. En canto á iluminación pública, según os
datos de finais do 21, como vostede ben sabe, na cidade de Lugo hai arredor de
16.000  farois.  A  cifra  de  consumo varía  moito  según  se  estamos  en  periodos
invernaisou de verán e o tipo de luz que haxa. A tendencia en Lugo é reducir o
consumo grazas ás  renovacións  que  se  están  facendo  con  luz  led  e  se están
levando a cabo na iluminación pública.
Temos moito que traballar e seguir traballando, pero dende logo levamos dende o
ano 18 traballando nisto.
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Como contrapunto a este aumento do custo eléctrico que se está producindo, e que
as administracións non somos alleas a elo, Lugo reduciu o seu volume de consumo
polos led, precisamente, e queremos seguir traballando niso.
Tamén quero falarlle, por se non o sabe, do sistema implantado no Smart City, que
nos  permite  eliminar  os  consumos  fantasma  e  consumos  innecesarios,  ao
desconectar as fontes de alimentación cando non están en uso.
Ademais  de  optimizar  os  sistemas  de  climatización  e  ventilación.  E  non  quero
tampouco que se olvide vostede, por iso llo recordo, tamén o que se adoptou de
apagado da iluminación ornamental, só acendendo en datas sinaladas.
Polo tanto, señora Louzao, benvida. Porque levamos traballando nestas políticas de
sostibilidade e aforro enerxético dende o ano 2018. E dunha maneira progresiva e
constante. Polo tanto, nós vimos aquí cos deberes feitos...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Partido Popular.

-  MARÍA  CRISTINA  ABADES  MARTÍNEZ: Bo  día,  o  custo  da  electricidade
acumula cifras récord, o que provoca que as facturas da luz do concello de lugo,
pois  cada  día  sexan máis  elevadas.  As  administracións  deben  dar  exemplo  de
anticiparse, pero vostedes chegan tarde.
O grupo municipal Popular leva anos demandando auditorías de consumo eléctrico
dos edificios municipais, de cara a perseguir unha maior eficiencia enerxética, algo
importante dende o punto de vista da sostibilidade, do medio ambiente, pero tamén
para a economía municipal.
Abril de 2017: o Partido Popular presenta unha proposición para a elaboración dun
plan de aforro enerxético municipal, a mesma petición que Ciudadanos trae hoxe a
pleno. A nosa proposición conseguiu o apoio de todos os grupos da corporación,
coa excepción do Partido Socialista. Se hai cinco anos cumprisen este acordo, o
Concello de Lugo podería ter aforrado un 30% na factura da luz.
Lamentamos que non elaborasen este plan, como tamén lamentamos o desprezo
continuo no cumprimento dos acordos plenarios.
Non  esquezan  que o  Pleno  é  o  máximo organo  de representación  política  dos
cidadáns e os seus acordos deben cumprirse.
Febreiro de 2017: o Partido Popular propón o uso energías alternativas para reducir
o importe da factura eléctrica que xa ascendía a cinco millóns de euros.  E que
dixeron vostedes? Pois abandonaron os paneis solares do Ceao, que só serviron
aos socialistas para unha foto de campaña e que nos custaron a todos os lucenses
máis de 1 millón de euros.
Pero non só estas instalacións mostran a desidia do goberno, o que sucedeu coa
Fábrica da luz é gravísimo.
Perderon, dunha forma inexplicable, e no momento en que a enerxía está máis cara
que nunca, unha concesión para explotar a Fabrica da luz, cando lle poderían estar
dando a esta minicentral  o  uso para o que foi  concibida.  É dicir,  para  producir
enerxía.
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Señora Méndez, vostede pasará á historia da cidade de Lugo como a responsable
da perda da concesión dunha explotación eléctrica do século XIX.
O  Partido  Popular  tamén  leva  anos  pedindo  a  regularización  do  contrato  de
subministro eléctrico: contrato competencia do BNG.
A que  esperan para  sacalo  a  licitación?  Se tivesen  adxundicado  este  contrato,
poderían aforrar moitos cartos ás arcas municipais.
Estas malas prácticas o que provocan e pagarlle máis cartos ás eléctricas.
Novembro  de  2021:  o  Concello  de  Lugo  perde  a  oportunidades  de  renovar  a
iluminación de todo o municipio con fondos europeos.
O BNG, polas liortas co PSOE, renuncia a pedir unha subvención que podería ter
chegado  aos  8  millóns  de  euros  e  que  sufragaba  o  80%  das  actuacións  de
iluminación.
Señora Méndez e señor Arroxo, deixen ao lado o seu protagonismo individual e
céntrense en traballar por Lugo. Recórdolles que a Xunta leva anos mellorando a
eficiencia enerxética dos edificios administrativos cunha inversión superior aos 135
millóns de euros.
E conta con medidas para axudar ás familias a facer fronte á factura de la luz, entre
elas o bono social eléctrico para os máis vulnerables.
O Concello de Lugo non pode quedarse atrás. Por iso é necesario incrementar a
partida  de  emerxencia  social  nos  orzamentos  de  2023  para  axudar  ás  familias
lucenses máis vulnerables.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben, moitas  grazas.  Pois  iniciamos  a  segunda
quenda: minuto e medio para a portavoz de Ciudadanos.

- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Señora Alvarellos, mire, incremento de máis
de 3 millóns de euros para o ano 2023. 8 millóns de euros que imos ter que pagar.
As  súas  medidas  anunciadas  no  mandato  anterior,  algo  axudarán,  pero  non  o
suficiente, porque estamos a falar de 8 millóns de euros.
E, miren, non vale excusarse con que se está a cambiar o alumeado con luces led,
que xa se estaba facendo desde o inicio do anterior mandato, nin que se están a
poñer placas fotovoltaicas en distintos edificios que, por certo, esperemos que non
tarden en poñerse en funcionamento, porque aínda non están. Non vaia ser que
nos pase como as do Ceao, e cando as queiramos poñer pois xa estén obsoletas e
xa non se poidan utilizar.
Porque este é o momento de tomar outro tipo de decisións e non de presumir do
que  xa  fixeron  ou  do  que  lles  obriga  a  un  Decreto  Lei,  porque  a  iluminación
ornamental non o fixeron porque a vostedes un día pola mañá se lles ocurríu, senón
que lles obrigou un Decreto Lei.
Pero no me di nada das outras opcións. Que me di vostede de que tivesemos que
pagar 2,6 millóns de indemnización da Fábrica da luz e que vostedes agora queiran
facer unha cafetería? Que nos costará aínda máis pagar a luz e non aproveitar o
que xa temos para producir enerxía. Porque, de feito, cambiáronse os estatutos de
Evislusa para poder facer iso. E contamos co material, coas turbinas, almacenadas
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nunha nave, pero preferimos facer unha cafetería, porque en Lugo somos moito
disto, de bares.
Ou das placas do Ceao, que me di? 800.000 euros.
Mire, cos 2,6 millóns de euros e cos 800.000 das placas do Ceao xa podíamos
pagar o incremento da luz. Fíxese vostede.
E sabe por que se pagaron? Porque vostedes non saben facer un uso eficiente dos
recursos  públicos  e  tampouco  están  facendo  un  uso  eficiente  da  luz.  Porque
vostedes podían ter feito moito máis do que lles obriga a lei e do que está presente
en todos os concellos deste...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do goberno.

-  MERCEDES  PAULA  ALVARELLOS  FONDO: Mire,  ese  uso eficiente  dos
recursos públicos, vén nese plan de aforro continuado, que xa estaba desde o ano
2018. Por iso lle dixen que nós chegabamos aquí, que a administración de Lugo,
como  calquera  outra  administración,  como  os  particulares,  como  empresas
pequenas, grandes, teñen este problema coa enerxía, pero é un problema que o
temos todos. Pero nós chegamos cos deberes feitos. Mire, eu quería falarlle por
exemplo de parte das súas propostas.
Reducir un 33% do alumeado nos despachos e nos pasillos. E que iso non se pode
facer así como vostede... Un 33%. hai que manter uns niveis mínimos acordes aos
requeridos  nas  evaluacións  de  prevención  de  riscos,  segundo  a  normativa  de
prevención para espazos de traballo, por iso non se pode... 33% ... De onde saca
vostede o 33%?, se hai que ir a riscos laborais, que nos esixe ter uns niveis de
luminosidade, por exemplo.
E  respecto  á  pobreza  enerxética:  cada  ano  o  servicio  de  Benestar  social,  a
concellería, habilita unha partida moi importante, de arredor de 300.000 euros, para
axudas de emerxencia social, nas que a metade, aproximadamente, se destinan a
axuda de pagamento de mantemento de vivendas: aluguer, hipoteca... A maiores
das partidas que se dan tamén a través de Evislusa. Desta metade dos 150.000
euros que se conceden ás familias, moitas delas están destinadas a esta factura
enerxética. Por iso lle digo: son sempre de agradecer as proposicións en positivo,
señora Louzao, moi de agradecer, aínda que cheguen tarde, porque nós levamos
cun plan de aforro continuado, con medidas continuadas. E seguimos con elas. Por
iso temos os deberes feitos.
En todo caso, hai que distinguir entre oportunismo e oportunidade.
A oportunidade é facelo e o...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Partido Popular.

-  MARÍA CRISTINA ABADES MARTÍNEZ: Todos coincidimos en que a suba do
prezo da enerxía está afectando á economía municipal.  Por iso é preciso que o
bigoberno  faga  un  uso  racional  e  responsable  da  enerxía,  a  través  de  pautas
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sinxelas.  Por exemplo,  prescindir  da luz artificial  cando non é necesaria,  utilizar
iluminación de baixo consumo ou instalar sensores.
E que fan vostedes? Pois gastan o diñeiro dos lucenses en iluminar dotacións en
horarios nocturnos sen usuarios. En febreiro pedímoslles que instalasen detectores
nas pistas de tenis de Frigsa.
Desatenden  edificios  municipais:  hai  oficinas  que  se  inundan  cando  chove.
Denunciámolo  en  xuño  no  Uxío  Novoneyra  e  esta  semana  na  Escola  Infantil
Gregorio  Sanz.  É inexplicable  que presuman de eficiencia  enerxética  cando hai
filtración e goteiras nunha gardería e entra agua nas aulas.
Abandonan os edificios públicos: a Fábrica da luz, o parque solar do Ceao, o cuartel
de San Fernando, o Auditorio.
Señores do bigoberno. Non é eficiente ter edificios baleiros e sen uso.
Despilfarran os fondos europeos facendo unhas caldas de auga quente sen ter un
mínimo estudo do que custará  a luz.  Ditas  caldas van nos saír  moi  caras  aos
lucenses. O seu mantemento suporá un lastre para a economía local. E pásanse o
día falando de economía e do Green Vancouver.
Señora Méndez, os lucenses non queren ser Vancouver. A nosa cidade ten historia
e  identidade  propia:  o  problema  é  que  non  coñece  Lugo  e  tira  os  cartos  en
ocorrencias,  cando  debería  aproveitar  a  oportunidade  histórica  dos  fondos
europeos para facer de Lugo unha cidade mellor para vivir.
Imos votar a favor desta proposición, xa que son as mesmas peticións que levamos
demandando desde o Partido Popular moitos anos. Moitas grazas.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas. Pois  última  quenda  para  o
grupo proponente, para Ciudadanos.

- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Supoño que, Sra. Alvarellos, como xa tiña os
deberes feitos xa puido vislumbrar que no 2022 nos afectaría unha crise enerxética
deste  calibre,  que  veríamos  nesta  situación,  pero,  claro,  isto  puede  ser  a
oportunidade do Partido Socialista.
Miren,  situacións  extraordinarias  requieren  medidas  extraordinarias.  Esta  é  a
oportunidade. E sinto dicirlle que desta vez vostedes si que chegan tarde. Non é
oportunismo, é oportunidade.
Situacións extraordinarias, medidas extraordinarias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: A verdade é que é tremendo ás veces escoitar  aquí
certas declaracións como o abandono do cuartel de San Fernando, cando a única
institución que abandoou o cuartel de San Fernando foi a Xunta de Galicia.
Parece que retoma agora a boa senda, pero veremos a ver os compromisos reais
da Xunta de Galicia e o Auditorio.
Catro anos co Auditorio coa súa titularidade e sen corroborar o seu funcionamento
cando  estaban  en  período  de  garantías.  E  falamos...  Falamos  do  abandono  e
poñamos como exemplo o cuartel de San Fernando e o Auditorio.
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Hai que ter  pouca vergoña para poñer eses exemplos.  Agora é municipal,  pero
cunha débeda e cunha carga que temos que afrontar os lucenses porque a Xunta
non fixo o seu traballo cando debera.
Hai  que  tener  poca  vergoña  para  poñer  eses  exemplos,  ao  falar  dos  fondos
europeos, dos Next Generation, de aproveitar as oportunidades, cando en moitos
casos os que veñen vía comunidade autónoma nos exclúen as grandes cidades.
Déixannos fóra desas convocatorias, cando ademais esas convocatorias nin van
destinadas  aos  concellos,  senón  ás  persoas que viven  no  territorio,  polo  tanto,
exclúen, en moitos casos, desas convocatorias a case 100.000 lucenses por non
facer que vaian aos concellos, que non goberna o seu partido.
Hai que ter pouca vergoña, como digo.
E ás veces parece que nos olvidamos e que a crise enerxética só afecta ácidade de
Lugo  cando  estamos  ante  una  crise  enerxética  mundial,  asoladora,  complexa,
complicada.
Pero,  afortunadamente,  o  Concello  de  Lugo  está  en  moi  boa  posición,  porque
levamos  sete  anos  e  medio  traballando  para  paliar  esta  situación,  desde  unha
planta de biomasa imposta no ano 16 en Frigsa onde xa reducimos moito os custos,
con outros moitos proxectos que xa lle comentou a portavoz do goberno, incluso
pois  estamos a  traballar  nun  contrato  centralizado  que  vai  abaratar  o  custo  de
suministro eléctrico, porque estamos comprometidos con esa finalidade de intentar
reducir  os  custos,  tanto  na nova planificación  como nos edificios  e  instalacións
existentes.
E, polo tanto, non dubidamos da boa vontade, da finalidade da proposta, pero o que
lle trasladamos e que está o goberno traballando dende hai sete anos e medio
nestas temáticas, primeiro por convicción e agora xa por necesidade e nalgún caso
por obriga.
Pero, por convicción, dende hai sete anos e medio. Alégranos que tamén entendan
agora esa situación e que se sumen a estas iniciativas  que xa está levando o
Concello  adiante,  máis  aló  de  quen  se  colga  a  medalla  de  que  partido  fixo  a
proposición  con  anterioridade,  que  cantas  veces  se  fixeron  as  proposicións...
Porque despois nos están sempre reclamando e recordando que se estamos aquí
nunha loita de quen dá un titular, cando nós cando temos unha foto é que detrás hai
unha noticia ou hai unha acción feita por parte deste goberno.
En todo caso, como xa se está a realizar, o que posiciona o noso sentido de voto.
Imos votar a proposición.

Incorpórase á sesión DON ÓSCAR POY FRANCO, cando son as 11:03
horas.

8/160 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
364/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  A  POSTA  EN  MARCHA  DE
MEDIDAS  CONTRA  A  VIOLENCIA  ENTRE  MENORES  E  O
DESENVOLVEMENTO  DUNHA  FERRAMENTA  TRANSVERSAL  PARA
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DESEÑAR E IMPLEMENTAR UN PLAN COORDINADO CONTRA A VIOLENCIA
ENTRE MENORES (Exp. 2022/G004/000941).

Vista a referida proposición, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada favorablemente
pola Comisión Especial de Contas e Ordinaria de Alcaldía e Gobernanza, celebrada
o día 18 de novembro de 2022, e que é do seguinte teor:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
Toda  la  Corporación  Municipal  del  Concello  de  Lugo  coincidirá  en  la

importancia de proteger desde todos los ámbitos a las personas menores de edad,
fomentando una adecuada transición al mundo adulto en la que los valores cívicos
y de pertenencia a la comunidad sean los pilares vertebradores de su futuro.

En el mundo del siglo XXI el fenómeno de las redes sociales y las nuevas
formas de relación social entre menores se ha tornado más complejo y desde las
instituciones  tenemos  la  obligación  de servir  de  apoyo  y  sostén a  los  menores
adolescentes garantizando que las herramientas adecuadas en todo este proceso
estén a su alcance.

En el caso concreto de Lugo en el pasado mes de septiembre la Unidad de
Delitos  Especializados  y  Violentos  de  Lugo  (UDEV)  alertaba  de  la  difusión  de
contenidos  potencialmente  perjudiciales  para  los  menores,  que  existen  en
diferentes cuentas sociales, que a su vez están controladas por menores.

La prensa se hacía eco en ese mismo mes de septiembre de uno de los
casos  más  llamativos,  aunque  no  es  el  único,  en  el  que  se  observaba  a  dos
menores protagonizando una violenta pelea ante la indiferencia de otros menores.

Los poderes públicos, y por todos el Concello de Lugo no puede permanecer
impasible ante este tipo de situaciones que no solo vulnera de forma evidente los
derechos fundamentales  que  asisten  a  los  menores,  sino  que comprometen su
futuro y por tanto el de la sociedad del mañana.

El problema aquí planteado sin duda es de carácter transversal y por eso la
presente  propuesta  tratará  de  dar  cabida  a  los  diferentes  agentes  que  deben
implicarse,  tales  como  la  Policía  Local,  Policía  Nacional  y  Subdelegación  del
Gobierno en Lugo.

Desde el punto de vista preventivo, este es también un asunto transversal,
que afecta familiarmente y socialmente y, también desde el punto de vista de la
seguridad de los propios implicados y del resto de ciudadanos.

Este fenómeno se ha visto acrecentado en nuestra ciudad, y por ello,  es
absolutamente  necesario  que,  desde  la  Administración  Local,  dentro  de  sus
competencias y alcance, se pongan todos los medios para corregir y prevenir estas
situaciones,  en  beneficio  de  toda  la  sociedad,  pero  especialmente  de  nuestros
menores implicados y sus familias.

Por  todo  lo  expuesto,  el  Grupo  Municipal  Ciudadanos  Lugo  presenta  al
Pleno de la Corporación para su debate y, si procede, aprobación, el siguiente,

A C U E R D O 
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PRIMERO.- Que desde Gobierno Local se impulse de manera urgente una
acción coordinada entre la  Policía local,  la Subdelegación de Gobierno y con el
Cuerpo Nacional de Policía, en el municipio de Lugo, para el control y prevención
las situaciones de violencia entre menores.

SEGUNDO.- Que desde el Gobierno Local se impulse de manera urgente y
dialogada,  un  órgano  de  coordinación  transversal,  de  la  que  formen  parte  las
diferentes áreas de gobierno,  así  como las  instituciones  y  asociaciones  que se
considere necesario desde el gobierno municipal, cuyo fin sea poner en marcha un
plan  coordinado  contra  la  violencia  entre  menores,  con  acciones  correctivas  y
preventivas.”

Visto, así mesmo, a emenda presentada polo Grupo Municipal do Partido
Popular,  número  380/2022  de  Rexistro  de  Pleno,  que  é  aceptada  polo  Grupo
Municipal de Ciudadanos Lugo autor da proposición,  e na que se propón engadir
ao texto da proposta de acordo o seguinte punto: “3.- Os dous puntos anteriores
sempre considerándose dende unha perspectiva de xénero.” 

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR a proposición presentada polo Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo,
coa redacción resultante da emenda aceptada.

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Ben,  pois  procedemos  novamente  ao  debate,  co
portavoz de Ciudadanos, como grupo propoñente.

-  JUAN  MANUEL  VIDAL-PARDO  GARCÍA: Buenos  días.  Pues  hoy  traemos  a
pleno una medida que tiene que hablar, que quiere hablar de menores. Y siempre
que  hablamos  de  menores  estamos  hablando  de  un  tema  especialmente
susceptible y además de un tema de futuro.
En este caso, queremos tratar un tema que denunciaba la propia Policía Nacional el
mes de septiembre.
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Muchas  veces  cuando  traemos  propuestas  a  este  pleno,  a  veces  aunque  se
coincidan las medidas, no se coincide con la realidad de lo que está pasando.
Creo que en este momento sí podemos coincidir con esta realidad. Este informe
que publica la UDEF en septiembre trae o nos da cierta información acerca de una
realidad que se está viviendo en los menores y la realidad a la que se enfrentan
estos, con las redes sociales y con sus nuevos entornos.
Como ejemplo, en la propuesta poníamos un episodio, entiendo bastante ilustrativo
de lo que puede estar pasando y supongo que muchos de los que estamos aquí la
hemos  podido  ver,  en  el  que  se  pelean  unos  jóvenes,  se  convoca  por  redes
sociales,  donde  no  hay  ninguna  intervención  por  parte  de  jóvenes  y  donde  la
crueldad  en  esas  imágenes,  la  verdad,  deja  ver  que  efectivamente  existe  un
problema.
Y, como se suele decir, para muesta un botón.
Y la UDEF, como nos viene a decir, es que esto es una realidad y es lo que está
pasando.
Una  vez  constatado  esto,  es  evidente  que  todas  las  administraciones  públicas
tienen una obligación. Una obligación de intervención.
Cierto  es  que  podremos  discutir,  y  seguramente  lo  hagamos,  acerca  de  las
competencias, de las titularidades,  pero está claro que el Ayuntamiento, en este
caso el Ayuntamiento de Lugo, como entidad más cercana al ciudadano, alguna
medida tiene que tomar, aunque sea la de impulso, aunque sea la de creación, pero
alguna medida a este respecto tiene que tomar.
Lo que no puede pasar es que esté sucediendo esto en Lugo y que el Ayuntamiento
de Lugo no haga nada.
Entendemos, sin duda, que es una medida transversal, que tiene que contar con
más instituciones públicas. Por todas, también la Policía Local, la Policia Nacional,
la  subdelegación del  gobierno,  pero,  además,  hablamos de instituciones porque
parte del contenido de esta herramienta debería ser también la de enseñar, la de
difundir aprendizaje, no solo a los menores, sino también a sus familias. Porque
muchas veces lo que está sucediendo es que los propios padres se encuentran con
situaciones en redes sociales, situaciones nuevas, que tampoco saben gestionar o
tampouco saben educar en ese sentido.
Creo que dotar de herramientas también a los padres para que puedan influir en los
menores es importante, y por supuesto no olvidándonos de que un gran porcentaje
de  esta  violencia  también  en  muchos  casos  tiene  que  ver  con  las  situaciones
delicadas de sus entornos familiares.
Por eso creo que otro de los espacios que se debe trabajar en el desarrollo de esta
herramienta también es la intervención social  y la intervención familiar  desde un
punto socioeconómico.
Continuamos en la siguiente intervención.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do goberno, señora López.

- OLGA LÓPEZ RACAMONDE: Bo día a todas e a todos. Grazas alcaldesa.
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Pois  é  certo,  señor  Vidal-Pardo,  que  coincidimos  na  análise  da  situación,  da
realidade que se está a dar.
Por suposto, non nos imos poñer de perfil nunha realidad que os menores de Lugo,
igual que noutros ámbitos que se está dando, pero, ao mellor, o que non temos é a
mesma analise do problema, de como se orixina e das solucións.
Dende logo este goberno non opta por medidas correctivas. Si que é verdade que
as forzas de seguridade son imprescindibles cando están en risco, tanto os propios
mozos que se pelexan como aqueles que os rodean, pero temos que pensar na
analise de onde xorde a violencia.
E a violencia  xorde en familias  dun xeito  moi  complexo.  Xorde como respostas
inaxeitadas  aos  conflitos  que  se  dan,  ás  propias  frustracións  e  debe  ter  unha
análise desde logo, como vostede ben dicía, tamén transversal.
Pero non podemos olvidar que aquí a educación ten un valor  fundamental.  Non
podemos olvidar que a saúde mental ten un valor trascendental.
Con ocio alternativo e as intervencións teñen un valor fundamental. De feito, dende
xuventude, no Concello de Lugo, estanse a levar a cabo programas de PREVILugo
encamiñados  precisamente  a  distintos  aspectos  que  favorecen  esta  violencia  e
trátarse de previr.
Non podemos olvidar,  señor  Vidal-Pardo,  quen  ten as  competencias. A min,  de
verdade...  Vostede sabe que eu teño interese en aprobar esta proposición,  este
goberno ten esa interese, pero a Xunta de Galicia... Si, ríanse, xa mo esperaba, non
me collen de novo. Pero, mire, voulles contar. Teñen competencias en educación,
que  merman,  financiando  colexios  segregados;  dilapidan  a  sanidade,  dun  xeito
escandaloso, escandaloso; teñen a competencia en menores, téñen a competencia
exclusiva  en  menores,  e  cando  esta  concellería  chegou  a  este  goberno  e  se
plantexou facer o protocolo de menores, costoulle á delegación entrar. Costoulle.
Mal  lles  gustou  traballar  en  colaboración.  Entón,  a  administración  que  ten  a
competencia  en  menores,  que  ten  a  competencia  en  sanidade,  que  ten  a
competencia en educación, pódense rir todo o que queira, porque eu ben sei que a
vostedes  a  vulnerabilidade  lles  rasca,  ráscalles  moito,  pero  o  é  onde  hai  que
abordar,  porque  a  violencia  non  se  termina  cunha  intervención  policial,  nin
moitísimo menos. Non se termina con iso.
É precisa? Por  suposto que si.  Pero temos que abordala  doutro xeito.  De aí  a
enmenda de substitución que plantexa o Partido Socialista. O Partido Socialista, o
goberno, non se quere poñer de lado, pero entende que a Fegamp, que a Xunta de
Galicia...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Rexistrouse esta mañá, non?
Pois  vola  habilitamos  agora.  Iniciamos  igualmente  mentres  vola  fan  chegar  a
segunda quenda de intervencións. Intervención entón... Ah, non, perdón. Estamos
na primeira aínda. Queda a intervención do Partido Popular. Pois, quenda agora
para a portavoz do Partido Popular.
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-  MARÍA DEL CARMEN LÓPEZ SILVA: Gracias, alcaldesa. Hablar de violencia y
adolescencia nos lleva inevitablemente a plantearmos el porqué de un fenómeno
que parece estar convirtiéndose en una pandemia.
En los últimos años, las cifras son alarmantes acerca de la violencia en la calle, con
los delitos, la violencia de ocio, la violencia en la casa, violencia intrafamiliar,  la
violencia en la escuela, todo el tema del acoso escolar, y la violencia de género.
Los delitos cometidos por menores siguen una escalada vertiginosa y una subida
exponencial.  El  20% de los abusos sexuales son cometidos por menores de 18
años, según expone Javier Urra ex-defensor del menor.
Creo que deberíamos plantearnos todos lo que está ocurriendo en esta sociedad en
la que vivimos.
En violencia familiar, los datos son también alarmantes; en el colegio, la violencia
parece  estar  de  moda.  Casi  un  6% de  los  alumnos  españoles  ha  vivido  acoso
escolar, convirtiéndose en víctimas de sus propios compañeros.
Pero no debemos ser hipócritas. No podemos mirar a otro lado: se necesitan más
actuaciones  en  servicios  sociales,  juventud,  educación  para  poder  afrontar  este
problema con todos los medios a nuestro alcance es nuestra responsabilidad como
políticos y como ciudadanos.
La infancia y la adolescencia deben ser partes importantes en las campañas de
prevención  que  realice  este  Concello.  No  debemos  limitarnos  únicamente  a
reacciones  temporales,  que  se  quedan  habitualmente  en  proyectos,  como  nos
tienen acostumbrados, que no se llevan a cabo.
Evidentemente, este no es el camino que debemos seguir para paliar los efectos de
una violencia entre los jóvenes, que como estamos viendo en nuestras calles todos
los fines de semana, está aumentando considerablemente.
Por ello vamos a apoyar la proposición de ciudadanos, pero con una enmienda de
añadidura  que  es  que  aquellos  planes  y  proyectos  que  se  realicen,  se  harán
siempre con una perspectiva de género. Decimos esto porque se ha aumentado
considerablemente a la violencia entre los jóvenes, la violencia de género es muy
preocupante también entre los jóvenes.
6 de cada 10 adolescentes víctimas de violencia de genero sufren acoso a través
del teléfono móvil y las redes sociales.
Y un 50% no son conscientes de que están sufriendo dicha violencia.
El 32% conciben los celos como una prueba de amor, el 20% cree que la violencia
de género no existe y que es un invento.
Según el Consejo General del Poder Judicial, el número de menores condenados
por delitos de esta índole se ha incrementado en España de manera preocupante.
Cada día más hay un aumento de comportamientos sexistas entre los jóvenes. Los
expertos consideran que la influencia de las redes sociales, los videojuegos o la
música son factores que provocan una mayor tolerancia.
Por ello,  es necesario que, desde este Concello  apoyemos lo que nos presenta
Ciudadanos. Gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Iniciamos agora  a  segunda
quenda. Quenda de intervención para grupo propoñente.

45

C
V
D
:
 
y
u
N
p
U
1
N
z
q
c
v
H
x
c
v
q
P
d
a
+

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac3032151216984837690.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 24-11-2022

-  JUAN MANUEL VIDAL-PARDO  GARCÍA: Muchas gracias.  En  primer  lugar  y
respeto a las enmiendas aceptamos por supuesto la del Partido Popular, porque
entendemos que todo esto debe hacerse y puede hacerse bajo una perspectiva de
género. Y respecto al Partido Socialista, es que, soy sincero, me deja usted con
muchísimas dudas.
Porque usted sabe que esto, lo hemos comentado, desvirtúa un poco la propuesta
en el sentido de que, no me gustan demasiado las propuestas que tienen que ver
con "instar a".
A veces se hacen,  pero  no me gustan  demasiado.  Si  puedo  escapar  de ellas,
escapo.
Y  en  este  sentido  me  da  la  sensación  de  que  estamos  dejando  huérfana  la
propuesta. Si en esta misma propuesta, en la que se tiene que contar con la Xunta,
se modificase en el sentido de decir que sea el Ayuntamiento quien lo lidere, quien
exija a la Xunta que lo dote de recursos, votaríamos a favor. Pero tal y como está
redactado, es la típica propuesta que sabemos que nunca se va a llevar a término.
Y me parecería deshonesto conmigo mismo o con este grupo, votar algo que al final
sé que no se va a cumplir. Necesito esa modificación en el sentido de que se pueda
liderar por parte del Ayuntamiento. En este sentido, claro, nosotros insistimos en
que, efectivamente, y lo decíamos en nuestra propuesta y estamos de acuerdo con
usted,  hablábamos  de  la  prevención  en  nuestra  propuesta.  Corrección,  pero
también prevención. Y creemos que dentro de esa prevención, claro que está la
difusión, claro que está la educación.  Y no desmerecemos aquellos talleres que
sabemos  que  se  están  haciendo  en  ese  sentido.  Pero  sí  que  es  verdad  que,
detectado este problema, queremos que por parte del Ayuntamiento, aun no siendo
una competencia propia...

. LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do goberno, señora López Racamonde.

-  OLGA  LÓPEZ  RACAMONDE: Eu  entendo.  E  entendo que  vostede  me  diga:
"sabemos que non se vai cumprir". É dicir, sabemos que a Xunta non cumpre, claro
que o  sabemos.  É moi  triste,  é  moi  triste.  Ter  que instar  continuamente  a  que
alguén cumpra as súas obrigas é, dende logo, deleznable. Pero tamén é inasumible
dende o punto de vista económico que os concellos asumamos a inanición dun
goberno autonómico.
O goberno autonómico ten que estar, a parte de para facer tuits, a parte de para
aparecer nas redes e a parte de para xerar crispación cos grupos vulnerables, e
despois  encherse de demagoxia,  ten  que estar  para gobernar.  E non podemos
dende os concellos, aos que ademais, como ben dixo a alcaldesa antes, nos negan
fondos para poder intervir, lavarlle, o que non fixo o señor Feijóo e non parece que
vaiafacer o señor Rueda. Non o podemos facer. E eu dígolle, a Fegamp e a Xunta
si que debe de facer un plan a nivel  galego,  igual  que onte se constituiu unha
comisión de educación. Que a constitúan, e o Concello de Lugo estará aí, pero eles
teñen que facelo e ademais non só en Lugo, téñeno que facer a nivel galego.
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Partido Popular.

-  MARÍA DEL CARMEN LÓPEZ SILVA:  Señora Racamonde, cumplir  cumplirán,
pero aún estamos esperando que cumplan con los votado en pleno en el 2017 con
relación a la red de municipios contra la violencia y en el 2019 con el Viogen.
Pero,  bueno,  sigamos  con  los  adolescentes  y  los  jóvenes,  que  es  lo  que  nos
preocupa hoy.
Muchas personas creen que los niños son felices de por si y esto no es cierto. Los
niños  y  los  adolescentes  también  se  enfrentan  a  graves  dificultades.  Nuestra
responsabilidad es identificar  sus problemas y actuar  en consecuencia.  Por  ello
pedimos desde el grupo municipal del Partido Popular que esta propuesta no quede
en tierra de nadie, como estamos viendo que es habitual, lo que ustedes cumplen.
Por eso pedimos que no quede en tierra de nadie.
Es necesario  erradicar  la  violencia  en nuestras  calles,  es  necesario  prevenir  la
violencia de género entre nuestros jóvenes y la solución es ir todos juntos. Y la
solución es ir todos juntos.
Por ello, desde el Partido Popular insistimos en que siempre votaremos a favor de
proposiciones que vayan contra cualquier tipo de violencia y aporten para llegar a
soluciones y ayuden a prevenir.
Y  señora  Racamonde,  como  dijo  Gandhi,  "con  el  puño  cerrado  no  se  puede
intercambiar un apretón de manos". Gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Señora Recamonde, por favor,
finalizou  a  súa  parte  do  debate.  Ten  a  última  quenda  o  concelleiro  do  grupo
propoñente.

-  JUAN  MANUEL  VIDAL  PARDO  GARCÍA: Mire,  si  estamos  de  acuerdo.  Si
estuviéramos de acuerdo en que la Xunta no lo va a hacer, más razón aún para
votarlo. Si estamos de acuerdo en que no lo va a hacer, más razón aún para no
lavarnos las manos.  Por eso,  lamentándolo mucho tengo que decir que no a la
enmienda, porque lo que estoy haciendo si la acepto es lavarme las manos. Yo no
quiero que se desvirtúe mi propuesta. Yo sigo creyendo en esto, y dándole la razón
a su argumento,  es  que  si  no  esta  propuesta  sin  duda va a  caer  en agua  de
borrajas, que es lo que queremos evitar.
Nosotros instamos por última vez a que lo reconsideren y puedan...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Claro, pero, primeiro, terá que
haber unha... algún decreto onde diga que nos trasladan as competencias, como
soen facermoitas veces de forma tácita e con nocturnidade, porque nos trasladan
as competencias, pero no nos trasladan fondos para exercer as competencias.
E a verdade é que é curioso escoitar aquí como se nos está pedindo esa unidade,
traballar  todos  conxuntamente  e  en  harmonía,  pero  sempre  se  nos  pide  esa
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unidade  e  esa  harmonía  cando  é  para  asumir  competencias  impropias,
competencias que tiña que estar realizando a Xunta de Galicia.
E xa está ben de cargar aos lucenses daquelas cuestións que ten que asumir por
obriga a Xunta de Galicia.
E  esa  deixadez,  esa  inacción,  esa  desidia,  por  parte  dunha  administración  é
inadmisible.
O que me gustaría é que vostedes como grupo, ademais no seu grupo, nas súas
bancadas,  hai  xente  que  te  han  responsabilidade  na  Xunta  de  Galicia,  que
estivesen  instando  á  Xunta  de  Galicia,  a  cumprir  as  súas  funcións  e  as  súas
competencias para intentar minimizar. E dentro desas competencias se nos piden
colaboración para intentar  minimizar  e dentro desas competencias  se nos piden
colaboración van atopar ao Concello de Lugo coa man tendida para colaborar.
O que non se pode é nin asumir a conta e risco competencias que non son propias,
e xa bastante carga temos con asumir as que nos trasladan pola vía do decreto,
sen  trasladarnos  as  remuneracións  ou  os  orzamentos  necesarios  para  poder
exercelas.
Había dúas emendas: a do Partido Socialista, rexeitada. E a do Partido Popular?
Admitida.
Pois imos proceder entón pois á votar proposta de Ciudadanos con esa enmenda
de engádega do Partido Popular.

9/161  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 365/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA ELABORAR UN PLAN
DE CONTROL DE INMOBLES E IMPULSO DA REHABILITACIÓN NO BARRIO
DA TINERÍA (Exp. 2022/G004/000942).

Vista  a  devandita  proposición,  cuxa  elevación  a  Pleno  foi  ditaminada
favorablemente  pola  Comisión  Permanente  Ordinaria  de  Sostibilidade  Urbana  e
Cohesión Territorial celebrada o día  18 de novembro de 2022, e cuxo teor é o
seguinte:

“O Grupo Municipal do Partido Popular propón elaborar un plan de control
de inmobles e impulso da rehabilitación no barrio da Tinería, co fin de impulsar de
xeito áxil e decidido os expedientes municipais para que os propietarios subsanen
as  deficiencias  dos  mesmos  e,  en  caso  de  que  non  o  fagan,  actuar  de  xeito
decidido  inciando  ao  menor  prazo  posible  as  comunicacións  e  actuacións  de
ejecución subsicdiaria  que garantan a conservación do barrio e xeren un efecto
impulsor para o movemento de rehabilitacións nestes.

Cando falamos de deficiencias falamos en primeiro lugar das que afectan á
seguridade e á consolidación de fachadas e cubertas, só hai que dar un pequeno
paseo  polo  barrio  para  decatarse  da  total  inseguridade  para  as  persoas,  polo
estado de absoluto abandono e risco de derrubamenteo ou desprendemento de
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lousas, cristais, trozos de fachada...
A  realidade,  máis  aló  de  estériles  polémicas  políticas  que  pretenden

construír un relato que pouco ou nada ten que ver co que pasou, é que dende o ano
2000   a  Xunta  veu  facendo  un  esforzo  importante  para  adquirir  e  rehabilitar
inmobles no barrio da Tinería., acadando a rehabilitación de mási de 100 vivendas,
máis de 20 locais comercias... cun investimento total de presto de 26 millóns de
euros.

Desde xeito rehabilitáronse máis de 40 inmobles, que non é unha cifra cativa
e, sobre todo, conseguiuse algo moito máis importante: que os lucenses deixasen
de ver a Tinería como un barrio marxinal para velo como un barrio, xa non con
posibilidades de futuro senón de presente, tanto para o lecer como para actividades
comerciais e incluso, aínda que en menor medida, para vivir. ¿Quen baixaba da
Praza do Campo cara abaixo hai vinte anos? Hoxe é algo que se ve como normal,
pero é grazas ao esforzo en rehabilitar feito pola Xunta de Galicia.

Cómpre subliñar e recoñecer o esforzo que neste eido fixeron e fan moitos
pequenos empresarios que cos seus negocios contribúen a darlle pulo ao barrio, a
que teña vida e a xente pasee polas rúas.

Pero xunto a  eses edificios  a  meirande parte  rehabilitados  pola  Xunta  e
outros polos seus propietarios, existen outros en estado de ruína, algún que incluso
pode ser un perigo para os viandantes, de feito non hai moito asistimos ao derrube
de parte dun edificio que, por sorte, non causou danos persoais, pero non se pode
seguir tentando á sorte.

Os propietarios teñen a obriga de manter en bo estado as fachadas e os
tellados de xeito  que non supoñan un risco para os  cidadáns  e,  tampouco,  un
elemento de feísmo nunha zona próxima á Muralla e pola que discorre o Camiño
Primitivo.

Certo que algúns propietarios non se fan cargo das súas obrigas, e ante isto
a actitude do concello non pode ser a actual: non facer nada ou, no mellor dos
casos, tratar de que o fagan acudindo ás multas coercitivas, as que non se lle da o
seguimento e insistencia precisas. Se a iso lle sumamos a lentitude do Concello á
hora de tramitar licenzas e permisos, a situación é a que agora temos.

A  obriga  do  concello  é  obrigar  aos  propietarios  a  executar  as  obras  de
consolidación que sexan necesarias e, se non o fan no prazo concedido, executalas
subsidiariamente  reclamando  posteriormente  os  custes  aos  propietarios.  Esa
posibilidade existe e o concello ten que facer uso dela. Se se traballa neste senso,
garantirase  que  os  propietarios  ou  ben  arreglarán  os  seus  inmobles,  ou  ben
poñeranos en venta para permitir que chegue a inversión pública da Xunta ou de
outras administracións ou  a propia iniciativa privada.

Que A Tinería leve anos esmorecendo a pesar do importante investimento
da Xunta, ten uns responsables que son os mesmos que levan anos freando os
investimentos  público  no  barrio  e  relentizando  e  desincentivando  a  iniciativa
privada.

Efectivamente  son  positivas  accións  de  dinamización  do  barrio,  accións
culturais, etc. pero non serven de nada se cando se pasea por el ou se albisca
dende  a  Muralla  o  que  se  ve  son  casas  a  punto  de  caer  ou,  literalmente,
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colapsadas. 
O  Grupo  Municipal  do  PP  está  convencido  das  posibilidades  que  ten  a

Tinería como polo turístico da nosa cidade pola súa cercanía á Muralla, polo paso
do Camiño Primitivo, pola traza urbana que ten, etc. , pero non é menos certo que
si  o  concello  sigue  permitindo  que  convivan  inmobles  en  estado  de  ruína  con
negocios que tratan de darlle vida ao barrio, corremos o risco de que volva a ser un
foco de actividades marxinais que terminen prexudicando aos negocios que neste
momento lle dan vida ao barrio.

Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe  esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

1. Que se elabore con carácter de urxencia, un plan de control e impulso da
rehabilitación  dos  inmobles  do  barrio  da  Tinería  e  se  proceda  ao  vallado  e
protección de todos os edificios que presenten deficiencias e que poidan supoñer
un perigo para os viandantes.

2.  Que  se  obligue  aos  propietarios  dos  inmobles  en  estado  de  ruína  a
consolidar fachadas e cubertas e en caso de que os propietarios non executen as
obras no prazo concedido, sexa o concello o máis áxilmente posible o que leve a
cabo as obras, de forma subsidiaria, repercutindo o seu custo aos propietarios.

3. O Concello de Lugo leve a cabo medidas de incentivo e asesoramento ao
investimento e emprendemento privado na zona, de cara a dar pulo a rehabilitación
do Barrio.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita. 

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Iniciamos o debate co portavoz do Partido Popular:  3
minutos.
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-  ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Grazas,  alcaldesa.  Efectivamente, falemos dun
tema integramente municipal e dunha competencia integramente municipal.
A Tinería como saben é un barrio moi querido na nosa cidade, do que todos os
grupos adoitan falar,  pero  poucas administracións  adoitan traballar  por  el.  Imos
poñer cifras enriba da mesa e negro sobre branco o que é o barrio da Tineria.
Nestes últimos anos só a Xunta de Galicia investiu realmente neste barrio. De feito
esta é a realidade. E o certo e que ademais, gobernos da Xunta de todas as cores
políticas. Iso si hai que recoñecelo.
Nos  catro  primeiros  anos  deste  proxecto,  un  goberno  xa  de  Manuel  Fraga,
adquiríronse 51 inmobles, rehabilitáronse 13  e habilitáronse 14 vivendas.
Despois é certo que no bipartito continuouse con ese proxecto. Durante eses catro
anos continuronse  os  proxectos  xa adxudicados  e  preparados polo  goberno do
Partido Popular, e mercáronse catro inmobles máis. Dando como resultado que de
58 inmuebles que ten a Xunta de Galicia ao día de hoxe neste barrio da cidade, só
catro foron mercados no goberno do bipartito.
Invítolles a que me corrixan ou me chamen mentiroso e vaiamos ata o rexistro da
propiedade a comprobalo. Por tanto, só adquiriron o 4% dos inmobles. Por certo,
dous deses catro inmobles xa quedaron cun precontrato feito por un goberno do
Partido Popular.
Pero aquí non vimos a botarnos en cara cousas uns aos outros. Eu convídolles a
que  vaian  ver  os  42  edificios  rehabilitados,  as  102  vivendas  e  os  30  baixos
comerciais habilitados pola Xunta de Galicia.
E  aproveito  para  pedir  colaboración  institucional  neste  Concello  coa  Xunta  de
Galicia para continuar rehabilitando. Que non pasen cousas como a que pasou na
Casa Torre, doña Urraca ou faciliten a compra e adquisición de vivendas.
Para que o barrio siga avanzando, o Concello ten que poñerse as pilas, ten que
poñerse a traballar e o primeiro é implicarse.
E o pouco que fixeron no barrio nestes últimos anos e subarrendar os locais que
rehabilitou  a  Xunta  de  Galicia.  De  feito,  é  un  fracaso.  de  nove  locais  que
subarrendaron, só catro seguen abertos a día de hoxe.
E onte precisamente renunciaron xa a prorrogar ese contrato coa Xunta de dous
deles. Por tanto, actuaron de meros comisionistas inmobiliarios nun proxecto que
realmente naceu fracasado como xa dixemos.
Ata  a  Universidade  abandona  o  casco  histórico.  De  feito,  o  propio  reitor  da
Universidade fala de que é un verdadeiro problema e unha complicación aparcar en
Lugo, que por iso se van.
E por iso se está indo a iniciativa pública e a iniciativa privada do casco histórico,
porque PSOE e BNG están abandoando o casco histórico.
E  dende  o  Partido  Popular  pedímoslles  que  asuman  as  súas  competencias  e
elaboren un plan de impulso e control da rehabilitación e un plan de inspección
municipal que dalgunha maneira impidan que os edificios do barrio se deterioren
sendo un risco para todos os lucenses e dando unha imaxe decrepita do barrio.
Máis de … expedientes paralizados na inspección (recoñecíase hoxe na reunión de
Evislusa) e que abren expedientes. Abren expedientes, pero despois non executan,
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nin con multas coercitivas nin con execucións subsidiarias, e o que resulta de todo
isto é…

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
de Ciudadanos.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. Me temo que esto va
a ser otro tema de estos de PP-PSOE y quién es más bueno o quién es más malo.
La verdad es que la propuesta en sí misma tiene mucho sentido, claro que sí, más
allá de estas disputas.
Y además la veíamos estos días, porque es curioso, la semana pasada en La voz
de Galicia veíamos una noticia, un artículo, que hacía el arquitecto Boyé Piña, que
fue un arquitecto que tuvo puestos en la Xunta de Galicia, y precisamente era un
poco casi un resumen de esta propuesta. De hecho, dos de las propuestas que
vienen aquí vienen en ese mismo artículo.
Y desde un punto de vista de la seguridad, por ejemplo, la que tiene que ver con
el… bueno, no sé … delimitar esas zonas que pueden ser peligrosas o el incentivo
para  que  el  barrio  se  recupere,  incentivo  desde  el  punto  de vista  del  negocio,
habitacional...
Bueno, pues son medidas que tiene mucho sentido. Pero sí es cierto que la realidad
de este barrio  es que en los últimos 20,  20 y pico  años,  ha tenido un avance
importante. Eso es innegable.  Era una zona por la que apenas …era el  antiguo
barrio  chino  de  Lugo,  por  el  que  apenas  pasaba  gente.  Y  ahora  es  un  barrio
bastante rehabilitado, pero sí que es verdad que queda mucho por hacer.
Porque cuando uno escucha a la presidenta de los hosteleros de la zona, lo que
viene a decir es que, efectivamente, los fines de semana hay mucha actividad, pero
entre semana echan de menos que vaya gente por allí.
Parece que las rutas de comercio, las rutas del día a día, de lunes a viernes, se
olvidan un poco de esta zona.
Y sí que es verdad que al final puede llegar a suponer una zona importante ahora
que se está hablando tanto del barrio del Carmen y de rehabilitar lo que es el barrio
del Carmen.
Sería la  conexión que necesita ese camino de Santiago para darle a Lugo una
proyección también turística respecto al Camino.
Entendemos que es una oportunidad muy buena para que Lugo siga creciendo en
ese sentido y sí es cierto que en el barrio hay que seguir haciendo actuaciones, es
cierto que hay que requerir a los propietarios, porque hay propietarios que tienen
abandonados edificios, y esa es una situación que sin duda hay que corregir.
Somos conscientes de las dificultades administrativas que puede tener, pero hay
que hacerlo, hay que darle prioridad.
Y luego hay que hacer políticas que tengan que ver con que el barrio sea un barrio
más  de  la  ciudad,  incentivando  que,  efectivamente,  los  jóvenes  y  las  familias
puedan vivir  allí  de forma normalizada, y que al final este no sólo sea un motor
económico en la medida de lo posible sino un motor social, de encuentro... Porque
al final estamos hablando del puro centro de Lugo, de un barrio emblemático que,
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como decía en sus años, estuvo totalmente denostado, pero creemos que tiene un
buen presente y debería tener un mucho mejor futuro. Nada más y muchas gracias.

-  LARA MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz de goberno, señor Santos.

- ÁLVARO SANTOS RAMOS: Moitas grazas, alcaldesa, moi bos días a todas e a
todos.
O que vostede plantexa, o que o grupo municipal Popular plantexa, estase facendo,
que é a inspección e a incoacción e a execución deses expedientes,  cando se
considera, chegando, pois, á execución subsidiaria cando sexa necesario.
Outra cuestión é pois esa interferencia ou esa intervención á propiedade privada
que plantexan que máis se parece ao comunismo do que renegan que á realidade
administrativa que obedece a uns procedementos  e a uns procesos garantistas
para todas as partes que hay que respectar.
Pero miren,  no barrio  da Tinería podemos mirar  os tellados,  podemos mirar  os
cimentos,  e podemos mirar  daquelo  todo o que nos esixe  levantar  ou baixar  a
cabeza, pero se nos fixamos á altura dos nososollos, hai alí un fenómeno social que
ocorre  todos  os  días,  onde  puñados  de  violadores  branquexan  cuns  cantos
euros as agresións sexuais que están facendo nun espazo de degradación social,
que deriva nun problema de falta de atractivo urbanístico inversor e de implantación
de actividade, que hoxe pretendemos centrar exclusivamente no ámbito municipal.
Pero esixiría dunha intervencion social, non simplemente de irse arrimando a otro
lado,  pero  que  siga  sucedendo  un  fenómeno  para  que  os  "machirulos"  poidan
desfogarse tranquilamente e branqueando a súa pois a súa perversa e primitiva
mentalidade, senón que esixiría corrixilo,  para poder facer daquilo un lugar máis
tranquilo, máis aseado e máis atractivo para todos.
Pero tamén lles hei de recoñecer a valentía de recoñecer que 26 millóns de euros
despois,  24 anos máis tarde e 58 edificios,  o que fixo a Xunta de Galicia,  non
satisfaceu os obxectivos que tiña. É dicir, o barrio segue degradado, segue sen ser
un atractivo e sen contar cos alicientes suficientes para que se implante nel xente,
cidadanía e tamén actividades. Malia o esforzo que ten feito este Concello para
xestionar eses locais despois de que a Xunta de Galicia tamén asumise que non
tiña forma de darlles unha saída atractiva para que emprendedores, para que xente
que tivese iniciativa se implantase alí.
Polo tanto, o que piden estase facendo, está habendo inspección, como en toda a
cidade. Hai un marco que é o centro histórico, que goza dunha figura de protección
e de xestión e habería que ter a altura e a valentía suficiente para intervenir tamén
noutros fenómenos e noutros sucesos que alí están acontecendo e que, por moito
que non falemos deles, teñen unha significancia e unha influencia moi importante
no que sucede nese contexto.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois segunda quenda para o
grupo Popular.
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- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Pois non podo estar máis de acordo coas verbas
de Álvaro Santos.
E  que  podería  subscribilas  practicamente  unha  por  unha.  Hai  un  problema
gravísimo de prostitución no barrio, efectivamente.
Encántame ademais que sexa un concelleiro do Partido Socialista o que recoñece
ese problema porque é unha manera de poñer deberes aos seus compañeiros. Á
súa dereita ten sentada á alcaldesa de Lugo, que ten competencias en materia de
seguridade, a través da Policía Local e tamén teñen competencias en materia de
política social,  a  través da concellería,  da súa consellería,  por  supuesto,  outras
administracións deben colaborar, pero é un problema moi grave que o Concello ten
competencias para combatelos sen ningún tipo de dúbida.
Miren, vintecatro anos levan á fronte deste Concello, 24, efectivamente e din que
levan un traballo importante incuando ordes.  Oia, pois en 24 anos non xurdiron
moito efecto,  porque este é o  estado no que están os edificios,  caendose  nun
verdadeiro  risco  para  as  persoas.  Esta  é  a  realidad,  24  anos  nos  que  o  seu
traballoou non foi tal ou non funcionou. Por iso lles pedimos que cambien o ritmo e,
sobre todo, que cambien as formas.
Miren,  a  Xunta  de  Galicia  hai  dous anos  reservou medio  millón  de euros  para
comprar todos os inmbles posibles do barrio. E non puideron comprar nada máis
que dous, porque cando falaba cos propietarios deses inmobles dícianlles: "Non. Eu
por este prezo no que se están pagando as vivendas no barrio  da Tinería non
vendo, porque  como o  Concello  a  min  non  me obliga  a  facer  nada,  eu  prefiro
esperar, porque dentro duns anos vai valer máis esta propiedade".
Claro, como non se actúa contra os propietarios, eses inmobles seguen caendo,
seguen derribándose... Nin os rehabilitan eles, nin os poñen...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
de Ciudadanos. Segunda quenda.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: En mi opinión el mundo no es blanco o
negro. Entonces, aunque pueda estar de acuerdo con la crítica social que quiere
hacer usted, el señor Álvaro Santos, no estoy de acuerdo con la afirmación de que
es un barrio degradado.
Era un barrio degradado, pero ahora no. No se puede afirmar eso. Y yo creo que no
lo puede afirmar alguien que está en el  gobierno municipal.  Habrá que decir  la
verdad, que sigue teniendo fenómenos sociales totalmente reprobables contra los
que hay que luchar, pero es un barrio en el que ya hay gente que ha dejado su vida.
Hay gente que ha hecho negocios, ha invertido muchísimo dinero y les está yendo
más o menos bien.
Es  un  barrio  por  el  que  tenemos  que  apostar  todos.  No  creo  que  ayude
afirmaciones del tipo "es un barrio degradado, ese barrio está fatal, a pesar de los
26 millones".  No, es un barrio que ya tiene establecimientos, que ya tiene cierta
iniciativa  económica y que le  falta  ese impulso con el  que tenemos que sumar
todos.
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Pero, claro, como aquí mucho de esto ya lo anticipaba antes, siempre es la guerra
del PP y del PSOE, a ver quien es más malo. O está todo fatal, o está todo bien.
¿No sería mejor tener un tipo de actitud un poco más normalizada que tenga que
ver con agilizar  expedientes,  que muchos de ellos están parados,  con tratar  de
mejorar la zona y no por ello demonizar a nadie?.
Porque,  dentro  dese  problema social,  claro  que  el  Ayuntamiento  también  tiene
competencias. Y si no las tuviera también tiene herramientas para instar a otras
competencias, como hemos visto aquí en la anterior propuesta.
O sea que yo... Más bien antes de decir no a esta propuesta porque sí, si trabajaría
el  hecho  de  tratar  de  avanzar  porque  medidas  se  podrán  hacer  desde  el
Ayuntamiento para poder mejorar el barrio, digo yo.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben, moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz do goberno.

-  ÁLVARO  SANTOS  RAMOS: Pois  moitas  grazas.  Miren,  se  contan  mentiras,
porque ven aquí a criticar o que pasou coa Casa Torre ou co antiguo hospital de
San Miguel e acabamos de aprobar o estudo no pleno, despois de esperar 8 meses
a  que  a  Xunta  presentase  as  correccións  que  tiña  que  facer  á
primeira documentación que presentou mal. Pero non recoñecen vostedes que lles
facilitamos  os  títulos  habilitantes  para  a  rede  de  calor  de  biomasa,  centros
educativos e os edificios do xulgado nunprazo de días, que lle facilitamos outras
autorizacións nunprazo de días, ou que non podemos aprobar o dona Urraca ata
que o presenten ben, porque eso é de xustiza.
Pero o certo é que o máis sorprendente é que hoxe se desperta o centenario que
homenaxeaban onte, mándaos para a casa a paus, porque vostedes veñen aquí de
antiautonomistas, negan a autonomía.
A Xunta non ten nada que facer en menores. Pero é que nun ARE, nun BIC, que é
o Camiño de Santiago, que é a muralla de Lugo, non ten nada que facer cando o
deber de conservación e protección é da Xunta de Galicia.
De verdade, de verdade. Se desperta mándaos á casa a paus. Por que? Porque,
oia, "negar a autonomía despois de que eu, vindo que aquela batalla de 'abuelitos
entrañables'  tiña acabado e non era posible volver a ela e había que ir  hacia o
autonomismo,  me  fixen  o  maior  rexionalista  do  mundo,  veñen  agora  estes  a
negarme as competencias e a capacidade de intervención nas súas obrigas da
Xunta de Galicia. Quen … o ARI no 98?"

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Última quenda para o portavoz
do Partido Popular.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: A verdade é que me vou preocupado deste pleno
se o concelleiro de urbanismo descoñece que a lei de bases de réxime local lle dá
todas as competencias íntegras ao Concello de Lugo para iniciar estas ordes de
execución.
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Oia, que é que levan 24 anos á fronte do goberno. E estas casas están caendo e
cada  vez,  peor.  O  que  lles  pedimos  é  que  actúen  no  rango  das  súas
competenecias. A lei de bases de réxime local dille que é o Concello o que ten que
actuar neste eido.
Actúen. É o único que estamos pedindo. Non vimos aquí a polemizar. É a que se
actúe  dende  o  concellería  de  urbanismo  para  favorecer  que  esas  casas  se
rehabiliten ou se deixen rehabilitar, pero que non se especule con elas e se estea...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois é certo. O Concello ten a capacidade de actuar e
actúa. Pero actúa mediante unha lei, que é a Lei do solo. E hai que recordar aquí
que é  inasumible  case para  intervención directa, polo  tanto,  pois  aquel  que ten
capacidade lexislativa que a modifique, porque ademais esta lei do solo é a máis
restrictiva de todo o estado español.
Polo tanto, teñen a capacidade de modificar tamén esa lei para que poidamos facer
intervencións directas que, como digo, é case inasumible facer unha intervención
directa coa Lei do solo, que é a que temos que levar a cabo.
E que veñan vostedes falando de especulación e de fracaso do viveiro de empresas
a  pé  de  rúa  Tinería  é  tremendo,  porque  se  non  fose  pola  intervención  deste
Concello  daríamos lugar  á  especulación  que quixo  facer  o Partido  Popular  con
estes locais, porque quería subastalos ao mellor postor para que despois estivesen
pechados ou para que fosen simples lugares de almacenamento.
E grazas á intervención pola preocupación dos veciños e comerciantes da Tinería,
grazas á intervención, hoxe temos alí negocios que están funcionando.
E se algún non podemos asumilo é pola obra que hai que facer para rehabilitalo
que quen ten a competencia de facer esa actuación é o que é o titular da mesma.
Pero,  en  todo  caso,  é  un  éxito  que  hoxe  estean  alí  negocios  funcionando  e
axudando a dinamizar esa xona.
E alégrome de escoitar  que agora se fala moito pois  do Carmen,  do barrio  da
Tinería, do casco histórico... Pois se se fala é porque o puxemos en axenda política
dende este goberno e onde estamos establecendo todo unha estratexia como a
Dusi,  para desenvolver e seguir  o traballo  feito no casco histórico por esa zona
emblemática  como  é  o  barrio  do  Carme,  que  evidentemente  ten  moita
interactuación e ten moita dependencia do propio barrio da Tinería.
Polo tanto, nós seguiremos facendo o noso traballo, intentando mellorar e ser máis
áxiles como a proposta que hoxe tamén levabamos ao consello de Evislusa para
buscar esa axilidade, pero lamentablemente temos que rexirnos polas normas que
están establecidas, neste caso a Lei do Solo.
E anímolles a que insten á Xunta de Galicia  a modificala para poder actuar de
maneiramáis directa e máis correcta.
Procedemos entón á votación da proposta.

10/162  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 366/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O CONCELLO DE
LUGO  CEDA  TERREOS  AO  MINISTERIO  DO  INTERIOR  E  ESIXA  O
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COMPROMISO AO GOBERNO PARA FACER A COMISARÍA NO BARRIO DA
RESIDENCIA (Exp. 2022/G004/000943).

Vista a antedita proposición, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada pola Comisión
Especial de Contas e Ordinaria de Alcaldía e Gobernanza: Economía e Recursos
Humanos, celebrada o día 18 de novembro de 2022, e que é do seguinte teor:

“Ante a resposta que o Goberno central  deu aos senadores lucenses do
Partido Popular na que puxo de manifesto que non hai ningún tipo de proxecto, nin
estudio de viabilidade para poñer en marcha unha nova Comisaría de Policía en
Lugo que sustitúa á existente que, por razóns de ubicación e de espazo, precisa ser
renovada para ofrecer  un mellor  servizo  aos lucenses pero  tamén para  que os
profesionais teñan un lugar de traballo digno no que exercer as súas funcións o
GMPP  propón  que  o  Concello  de  Lugo  ceda  os  terreos  precisos  e,  o  máis
importante, leve a iniciativa política para que se poida poñer en marcha.

A resposta do Goberno ás preguntas dos senadores Populares,   foi  que
nunca existiu un proxecto real para edificar unha nova Comisaría, pero o certo é
que  co  Goberno  de  Mariano  Rajoy  existía  un  compromiso  de  facer  unha  nova
comisaría e con esa intención xa comenzaran as conversas e estudios previos.
Evidentemente a existencia dun proxecto é a última fase que, non puido darse,
debido ao cambio de Goberno. 

A cuestión e que o Goberno do Partido Socialista, en todo este tempo, non
foi quen, siquiera, de iniciar unha rolda de contactos, de facer algún estudio previo,
é dicir non fixo ningunha actuación que leve á elaboración dun proxecto e posterior
posta en marcha dunha comisaría en Lugo.

A realidade é que desde que goberna o Partido Socialista  en Madrid os
servizos que se prestan aos cidadáns lucenses en materia de seguridade cidadá
foron a peor. 

Así, trasladaron o servizo do 091 á Coruña, aínda non se creou a Unidade
de Prevención e Reacción da Policía Nacional en Lugo, tal e como foi aprobado na
Comisión de Interior do Congreso o día 12 de marzo de 2021, sendo non só unha
demanda social senón tamén unha demanda dos representantes sindicais, etc. É
dicir, en materia de seguridade cidadá existe un abandono absoluto da nosa cidade.

É preciso que esixan o que por dereito nos corresponde aos lucenses e,
para iso, o primeiro paso é demandar ao Goberno de España que se inclúa nos
presupostos unha partida para a Comisaría e, a continuación, proceder á cesión
dos terrenos e a esixencia ao Ministerio do Interior para que comence a tramitación
para  a  posta  en  marcha  dunha  insfraestrutura  tan  necesaria  como  é  a  nova
Comisaría de Policía.

Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe  esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

1.  Que  o  Concello  de  Lugo  inste  ao  Goberno  de  España  a  que  nos
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presupostos de 2023 se inclúa unha partida de 2M de euros para a construcción
dunha nova comisaría na cidade de Lugo. 

2.  Que  o  Concello  de  Lugo  ofrezca  ao  Ministerio  do  Interior  os  terreos
necesarios para a construcción dunha nova Comisaría de Policía na nosa cidade no
barrio da Residencia. 

3.  Dar  traslado  deste  acordo  á  Presidencia  do  Goberno  e  aos  grupos
parlamentarios do Congreso e do Senado.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita. 

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois tres minutos para o Partido Popular, para o señor
Carballo.

-  RAMÓN CARBALLO  PÁEZ: Grazas,  alcaldesa.  Miren,  novamente  temos  que
traer este debate a este salón de plenos, unha iniciativa para que o Ministerio de
Interior  se comprometa a facer unha nova comisaría para a Policia  Nacional  na
nosa cidade e, a ser posible, no barrio da Residencia.
Como  dixen,  non  é  a  primeira  vez  que  debatemos  isto  neste  pleno  porque
propostas  similares,  tanto  de  Ciudadanos  como  do  Partido  popular,  xa  foron
debatidas e, ademais, foron aprobadas, pero sen resultados nin compromisos, tanto
polo goberno do Estado como por este bigoberno municipal,  en particular tamén
pola señora alcaldesa. Estou seguro de que todos compartimos esta necesidade e
mesmo os axentes representantes sindicais e os propios mandos da comisaría.
E de todos son coñecidas as razóns polas que se fan necesarias unhas novas
instalacións para a Comisaría.
Falta de espazo tanto no interior coma no exterior, instalacións non axeitadas ás
novas necesidades; ter ubicadas distintas unidades fóra desas dependencias e non
dispor dunha galería de tiro son algúns exemplos a citar.
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En  resumo,  non  dispor  de  instalacións  dignas  tanto  para  policías  como  para
usuarios  e  ademais  a  historia  disto  todos a  coñecemos.  O goberno  do Partido
Popular, a través do ministro Zoilo tiña un compromiso claro na súa construción, e
así o dixo en sede parlamentaria, algo ao que se negou este goberno central dende
o minuto 1.
Había  partida  presupuestaria  para  facer  os  estudos  previos  e  tamén  había  un
compromiso claro para ubicalo  na parcela do Antigo  Hospital  Xeral.  Pois,  como
todos sabemos, estes compromisos foron borrados e non só polo goberno de Pedro
Sánchez, senón tamén por este bigoberno municipal, que non foi quen de trasladar
esta necesidade, ou se o fixo o que demostra é o pouco peso da señora alcaldesa
diante de Pedro Sánchez, que ninlle interesa o tema nin a escoitou.
A realidade a día de hoxe é esta. E aproveitando de que se están a aprobar os
presupostos  do  Estado,  o  que  pedimos  os  grupos  desta  corporación  é  que  o
Concello de Lugo inste e demande ao goberno do Estado que nos presupuestos de
2023 incluíse unha partida de 2 millóns de euros para a construción dunha nova
comisaría, e a ser posible, no barrio da Residencia, pero xa vemos que no debate
das enmendas e, probablemente, no debate que se está facendo hoxe mesmo no
Congreso dos Deputados, pois o ano que ven disporemos tamén de 0 euros para
este fin.
En  segundo  lugar,  que  o  Concello  de Lugo  ofreza  ao Ministerio  de  Interior  os
terreos necesarios para elo, algo co que xa se comprometeron vostedes, porque
foiunha emenda vosa, presentado nunha iniciativa de Ciudadanos, que foi aprobada
e que a día de hoxe non se fixo nada.
Pero, si, eu estou convencido de que votarán novamente a favor desta iniciativa,
como fixeron antes, pero agora esperamos que, polo menos, o seu traballo e a súa
responsabilidade de ofrecerlle ao Ministerio eses terreos se cumpra e, polo tanto,
os deberes están postos co que deben facer...

-  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ: Grazas.  Quenda  agora  para  Ciudadanos,  3
minutos.

-  MARÍA  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Si,  é  verdade,  señor  Carballo.  Tamén
discutimos este tema cando vostede era subdelegado do Goberno. Porque, como
ben  sabe  vostede,  a  necesidade  dunha  nova  comisaría  de  Policía  é  un  tema
recurrente.  E máis recurrente  nesta época  do ano,  porque,  como ano tras  ano,
sobre  todo  cando  ningún  dos  dous  partidos  con  responsabilidades  no  goberno
central foron quen de facer efectiva esta proposta.
Porque sempre se quedaron vostedes, e o Partido Socialista tamén, en promesas
que se sacan cando se aproximan as eleccións. Pero isto non é nada novo, nin
nada sorprendente. En novembro do ano pasado dende o noso grupo trouxemos a
este pleno unha proposta, como vostede acaba de dicir, neste senso, para que non
quedase no olvido un ano máis este compromiso, porque é unha necesidade máis
que palpable, e porque é preciso que se dote de orzamento para comezar a darlle
forma. Pero aí quedou, nada de nada. 
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Ben saben vostedes, señores do Partido Popular, que vostedes foron os primeiros
que se comprometeron con este equipamento e así o anunciaron por activa e por
pasiva.
Incluso  o  señor  Feijóo  anunciou  no  2017, no  barrio  da  Residencia,  que  se
construiría  nos  terreos  do  Vello  Hospital,  pero  de  xeito  sorprendente,  ou  non
sabemos cal foi o motivo, ese compromiso esvaeceuse en febreiro de 2020 cando
se anunciou o centro de saúde, pero a comisaría xa non aparecía nese proxecto.
Desde que o meu partido ten representación no Congreso, presentamos enmendas
neste sentido. Tamén cando estaba o señor Rajoy de presidente, e tamén cando o
ministro Juan Ignacio Zoido, a quen vostede acaba de facer referencia, asegurou en
2017 que se construirían nestes terreos pola necesidade da comisaría, pero nunca
chegou a dar prazos concretos nin detallou as partidas orzamentarias.
E logo entraron nesas trifulcas súas tan habituais para ver en quen recae a máxima
responsabilidade de non cumprir con este asunto.
En xaneiro de 2019, o delegado do goberno en Galicia,  o señor Javier Losada,
mesmo chegara  a  afirmar  que  existía  un  orzamento,  sorprendentemente,  de  6
millóns de euros para a súa construción.
Pero facía referencia, como era de esperar, a que era a Xunta quen tiña que poñer
os terreos a disposición do Goberno Central.
E  deses  6  millóns  nunca  máis  soubemos  nada.  Porque,  como  dixen  antes,  o
goberno de Feijóo renunciou a construíla nos terreos do Vello Xeral e non se deu
otra alternativa.
E así seguimos, sen comisaria, sen terreos, esixindo o mesmo que hai un ano e
que de seguro a este ritmo volveremos esixir no ano seguinte.
Entretanto, Lugo segue contando cunha comisaria obsoleta, totalmente insuficiente,
sen medidas de accesibilidade nin prazas de aparcadoiro...
Porque parece non existir ningunha intención de chegar a acordos ou a consensos
acerca da súa ubicación e das posibilidades existentes, e a necesidade, tamén moi
importante, de plasmar orzamentariamente esta intención.
Nós, pola nosa parte, imos seguir defendendo o mesmo. A necesidade dunha nova
comisaría,  pero  señores  concelleiros  e  concelleiras  do  Partido  Popular,  non
poderán  recoñecer  que  algo  de  responsabilidade  terán  vostedes  para  que
esteamos nesta situación.
E  que  vostedes  tiveron  na  súa  man  iniciar  este  equipamento  e  que  pasaron
olimpicamente.
E agora, cando están na oposición, reclama o que vostedes obviaron. E isto, de
verdade, e dígollolo con todo o cariño do mundo e con toda a sinceridade, resulta
máis que cansino, é aburrido.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do goberno, o
portavoz, o señor Fernández.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Si,  bo día  Moitas  grazas.  O Partido  Popular
gobernou  en  Madrid  entre  os  anos  2011  e  2018,  na  etapa  de  Rajoy.  O señor
Barreiro era senador incluso antes, dende 2008. Nalgún momento, o señor Carballo
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era  subdelegado  do  goberno  en  Lugo,  e,  durante  todos  estes  anos,  andaron
mareando a perdiz co tema da comisaría.
Que se xuntanzas nos ministerios, que se comunicados, que se roldas de prensa,
que se...
A miña pregunta entón é ben sinxela.  Por que non se fixo absolutamente nada
durante todos estes anos?
Porque  direilles  que  cando  os  socialistas  chegamos  ao  Goberno  Central  e
preguntamos, e saben con que nos atopamos? Con que non había absolutamente
nada. Cero estudos, ningún borrador. Nada. Era un proxecto imaxinario.
Logo pódese dicir  que o Partido  Popular  de Lugo e  o  señor  Barreiro estiveron
enganando aos veciños e veciñas de Lugo durante anos co tema da comisaría.
En anos posteriores, seguiron enganando á veciñanza do barrio, porque por máis
que se solicitou en innumerables ocasións información para que explicasen cal era
o terreo da Residencia  que ían deixar  para a comisaría,  entre outros co fin  de
coñecer, alomenos, a superficie disponible, esa información nunca chegou.
E non só non chegou, senón que un dia nos atopamos con que, directamente, xa
non había terreos. Non había terreos. Non quedaban espazos, porque a residencia
de mayores que ía prevista aquí pois ao final necesitou de todo o espazo. Por certo,
esa residencia construída grazas ao señor Amancio Ortega e non a vostedes, que
son os responsables, e que levan moitos anos, 43 anos sen crear nin unha soa
praza pública residencial na nosa cidade.
Atopámonos  agora  con  que  piden  neste  pleno que  solicitemos  unha  partida
económica para a comisaria.
Curiosamente,  vostede  facía  referencia,  que  nolo  piden  días  despois  de  que  o
Partido  Socialista  en  sede  parlamentaria  ofrecese  unha  enmenda  ao  Partido
Popular para instar conxuntamente ao goberno, para incluír a comisaría no Plan de
Infraestruturas e Seguridade, así como para situar a Lugo nunha das unidades de
prevención e  reacción,  e seguir  incorporando persoal  como se fixo  nos últimos
anos.
E sabe, señor Carballo, señores do Partido Popular, cal foi a resposta do PP e do
señor  Barreiro?  Dese  señor,  da  eterna  promesa  da  comisaria  no  barrio  da
Residencia? Pois dixo que non. Votaron en contra.
Porque a realidade, a verdade, é que nunca loitaron realmente e seriamente pola
construción desa comisaria en Lugo.
E a  verdade  tamén é  que  vostedes  só utilizan  a  comisaria  para  intentar  sacar
réditos electorais, pero impórtalles ben pouco o benestar da veciñanza do barrio da
Residencia e do resto de Lugo. Moitas grazas.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben, moitas  grazas.  Pois  iniciamos  a  segunda
quenda: minuto e medio para o Partido Popular.

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Si, grazas, alcaldesa.
Mire, nós non mareamos con este tema en absoluto. E ademais o Partido Popular
foi moi claro neste tema porque xa no ano 17 si había un estudo para instalar unha
nova comisaría en Lugo. E, como lle dixen, había un compromiso presupostario,
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apareceu nos presupostos do Ministerio. E, polo tanto, non digan que non se fixera
nada.
Pero saben o que pasou no 2018? Unha moción de censura, auspiciada daquela
tamén por Ciudadanos, e despois xerada por aquel pacto de Ana e Adriana, que ían
arreglar  todos  os  problemas  de  Galicia  e  de  Lugo.  Pois  nada  de  nada  dende
aquela.
O que quedou foi que dos presupostos desapareceu esa partida e nunca máis se
soubo dela.
Non  me  estraña  que  a  vostede  lle  digan  que  non  había  nada  alí,  porque
desapareceu, pero foi ao chegar este goberno.
Tanto a Xunta de Galicia, porque di vostede agora que non hai espazo no antigo
hospital... A Xunta de Galicia, en tres ocasións se dirixiu por escrito ao Ministerio
para  dicirlle  se  tiña  compromiso  de facer  a  comisaría  no  antigo  hospital  e  que
espazo  necesitaba.  Saben  que  contestaron?  Ningunha  contestación.  En  tres
ocasións  llo  pediron.  Polo  tanto,  a  única  administración  que  investiu  e  ten  un
proxecto para o barrio da Residencia e o antigo hospital, foi a Xunta de Galicia e o
Partido Popular.
E miren, a realidade é esa. Ningunha outra da que vostedes tratan de enmarañar
aquí dicindo que non se enviou, esa é a realidade. Vostedes...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
de Ciudadanos.

- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Como o Partido Socialista ten este don, como
nos amosou antes a señora Alvarellos, de poder vislumbrar o que vai pasar nos
vindeiros meses, tanto ordinario como extraordinario, nós o que propoñemos é que
se están todos de acordo, xa deixemos esta proposta ou unha similar para a orde
do día de novembro do ano 2023, porque imos estar na mesma situación. E o peor
de  todo:  estaremos  discutindo  sobre  o  mesmo  e  sobre  todo  cos  mesmos
argumentos cansinos, obsoletos e xa fóra de lugar.
O importante e que quen teña responsabilidade faga algo para que poidamos ter
unha comisaría. E non nos repitamos nun debate estéril, que non nos conduce a
ningunha parte e que segue sendo o mesmo ano tras ano e mes tras mes.
De verdade, en serio, por favor, se alguén ten algún tipo de influencia no Goberno
Central, neste caso supoño que os señores do Partido Socialista ou os señores do
BNG que teñen un deputado alí que arregla todos os problemas do mundo, o señor
Néstor Rego, ao mellor é capaz de influenciar o suficiente nos señores do Partido
Socialista,  para  dicirlles  que  en  Lugo  clamamos...  Non,  os  meus  xa  están,  de
verdade, xa levan todos os orzamentos presentando a mesma enmenda, pero que
parece que non nos fan caso, o señor Rego ten moita máis influencia co partido,
con  Pedro  Sánchez...  A  ver  se  consigue  que  entre  esas  follas  de  ruta  dos
orzamentos, pois apareza tamén unha partida para a Comisaria de Policía. Eu creo
que vai ser o máis importante.
Así que, señores do PP, xa non llo pidan ao Partido Socialista. Pídanllo aquí aos
señores do BNG, que ao mellor pois, desta vez, conseguimos máis.
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Goberno.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Grazas. Falaba o señor Carballo da Xunta de
Galicia e de realidades. Pois, mire, direille que foi a propia Xunta de Galicia a que
aprobou deixar sen efectos os acordos que, recorda, adoptara previamente para a
retrocesión ao estado do vello xeral, algo que, como sabe, resultaba imprescindible
para ampliar os usos non sanitarios e na práctica significaba a imposibilidade de
facer a comisaría.
En realidade, de vostedes é que durante anos foron enganando e mentindo aos
veciños de Lugo e, nomeadamente, aos veciños da Residencia.
A  nosa  é  que  non  mentimos  á  cidadanía  e  que  estamos  traballando  para  dar
solucións. Porque é certo, é necesario traballar para unha nova ubicación para a
comisaria,  pero  temos  que  facelo,  con  seriedade,  sen  fogo  de  artificio,  e
presentando avances concretos e non fume.
O compromiso firme do Concello de Lugo e do goberno do Estado é dispoñer desa
nova comisaría, que concordamos todos que é necesaria, e que permita espazos
adecuados para que a Policía Nacional actúe e faga as súas funcións coa máxima
eficiencia.
Nós estamos traballando de maneira conxunta para buscar esas ubicacións, pero
tendo en conta as limitacións de solo en propiedade que ten este Concello é algo
que deberían saber e que non podemos ocultar, pero seguimos traballando.
Unha vez dispoñamos deses terreos e dese proxecto que vostedes non fixeron, xa
seremos coñecedores da partida orzamentaria precisa.
E será nese momento cando esixiremos as partidas económicas necesarias con
seriedade e rigor, pero non como fixeron vostedes durante anos vendendo fume...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben, moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz do Partido Popular.

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas, alcaldesa. Mire, señor Fernández.
A verdade é que son vostedes uns mestres no enredo... Porque dicir que presentan
vostedes unha enmenda aos presupostos do Estado para dicir que Lugo existe, que
existe unha necesidade para a comisaría, chegamos ben lonxe de enredar o tema.
Que  pensaban?  Que  ían  apoiar  con  esa  enmenda  e  xa  dar  por  cuberta  a
necesidade da comisaría? e do Bloque Nacionalista Galego, que xa non falaron
neste tema, pouco se pode dicir. Tanto criticar os Presupostos Xerais do Estado,
ata o día...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Moitas grazas.
A ver é que resulta ás veces sorpresivo escoitar certas declaracións, incluso sacar
a colación unha moción de censura que nos imos recordar hoxe por que motivo se
fixo esa moción de censura aunando a todo un marco parlamentario nesa moción
de censura para erradicar a corrupción do Goberno.
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E que fale o señor Carballo tamén, que quen fixo o proxecto da Residencia pois é a
Xunta  de  Galicia...  Que  menos!  Que é  o  que  ten  a  titularidade,  o  que  ten  as
competencias e o que tiña ademais a promesa, unha promesa feita no ano 2011,
unha vez que se trasladara o hospital á nova ubicación, o HULA, e que tardaron
oito  anos,  oito  anos,  en  iniciar  ese  compromiso  prometido  e  ademais  ese
compromiso que é responsabilidade única e exclusivamente da Xunta de Galicia.
Ou sexa que ven vostede pedir aquí un aplauso por exercer as súas competencias
e por cumprir as súas promesas, aínda que sexa oito anos tarde.
E a realidade é que vostedes estiveron vendéndolle aos veciños esa comisaria no
barrio da Residencia, pero cando tiveron a oportunidade, non lle deixaron espazo
para poder ubicala alí mentindo unha vez máis aos veciños e veciñas, non?
Polo tanto, pois todos somos responsables das nosas palabras e dos nosos feitos e
ante os feitos,  neste caso pouco máis que dicir  que o que dicía o portavoz do
goberno, que estamos tendo conversas para buscar ese espazos e esas ubicacións
para dar cumprimento a unha necesidade, que si que é certo e real que hai esa
necesidade,  e,  polo  tanto,  nós  seguiremos traballando  nesa liña  e  non facendo
demagoxia e populismo, sempre diante dunhas citas electorais.
Procedemos entón a votar a proposta.

11/163  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  367/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  INSTAR  AO
VICERREITOR DO CAMPUS DE LUGO A RECONSIDERAR A DECISIÓN DE
TRASLADAR  AS  SÚAS  INSTALACIÓNS  ABANDONANDO  O  CENTRO
HISTÓRICO DA CIDADE (Exp. 2022/G004/000944).

Vista a citada proposición, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada favorablemente
pola Comisión Especial de Contas e Ordinaria de Alcaldía e Gobernanza, celebrada
o día 18 de novembro de 2022, e cuxo teor é o seguinte:

“Os medios de comunicación recollen nas súas páxinas a noticia de que a
Universidade de Santiago decidiu pechar o Vicerreitorado do Campus de Lugo no
edificio da Praza Pío XII. Estas instalacións pasan a ter unha actividade residual
que se limitará a actos institucionais ou reunións puntuais.

Cando hai 20 anos a USC apostaba por impulsar a rehabilitación do casco
histórico  de  Lugo  foi  un  exemplo  para  outras  administracións,  para  veciños  e
empresarios,  converténdose  nun  importante  impulsor  da  rexeneración  da  zona
histórica da cidade.

Foron Darío Villanueva, como reitor da Universidade, e Francisco Maseda
como o seu representante no campus de Lugo, quen de levar a cabo as accións
precisas para conquerir este proxecto e poñer en valor a situación estratéxica da
que dispoñía o edificio. Se a esto lle engadimos a creación dun museo universitario
que conqueriu prestixio internacional,  atopámonos cun edificio que debería ser o
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estandarte da USC na cidade de Lugo.
Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe  esta

proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

1.- Instar ao vicerreitor do Campus de Lugo, como responsable da USC, a
que reconsidere o traslado dos servicios administrativos e manteña a actividade
administrativa no edificio da Casa do Saber situado na Praza Pío XII.”

E visto,  así  mesmo, emanda do Grupo Municipal  do Bloque Nacionalista
Galego,  que  é  aceptada  polo  Grupo  Municipal   do  Partido  Popular,  autor  da
proposición, e na que se proón modificar o punto de acordo polo seguinte texto: 
“Instar ao Vicerreitorado do Campus de Lugo e ao Reitorado da USC:
-  A  que  reconsidere  o  traslado  dos  servizos  administrativos  e  manteña  a
actividade administrativa no edificio Pazo dos Montenegro, ubicado na praza
Pío XII.
- A seguir mantendo a actividade cultural na Casa do Saber, facilitando aos
colectivos culturais de Lugo un horario axeitado para as súas actividades.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, coa redacción
dada  pola  emenda  aceptada  a  súa  parte  resolutiva,  acadándose  os  seguintes
resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 22 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista 
Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 2 do Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo.

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta,
ACORDA:

Instar ao Vicerreitorado do Campus de Lugo e ao Reitorado da USC:

- A  que  reconsidere  o  traslado  dos  servizos  administrativos  e  manteña  a
actividade administrativa no edificio Pazo dos Montenegro, ubicado na praza
Pío XII.

- A seguir mantendo a actividade cultural na Casa do Saber, facilitando aos
colectivos culturais de Lugo un horario axeitado para as súas actividades.

DELIBERACIÓN
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois iniciamos o debate co portavoz do Partido Popular.
Tres minutos.

-  RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas de novo,  alcaldesa. Miren.  O regreso,  20
anos despois, do vicerreitorado e da Área de Cultura da Universidade ao Campus e
o abandono do edificio do Pazo de Montenegro, dende logo, supón un paso atrás
véxase como se vexa, e ademais é un distanciamento da Universidades á cidade. É
dicir, desándase un camiño andado hai 20 anos, onde as distintas administracións
xa investiran preto de 2 millóns de euros.
Titulares nos medios, como un erro histórico aínda corrixible,  decisións que non
gustan  e  que  nunca  se  faría  en  Santiago  son  algúns  exemplos do  sentir  dos
lucenses e de moitas asociacións, porque nin partidos políticos, nin asociación, nin
a cidadanía en xeral o entendemos, a excepción, iso si, da señora alcaldesa, que
sendo, como dicía ela, coñecedora desa decisión, manifestaba que non era gravosa
para a cidade.
Incluso todos os antigos vicerreitores e reitores se posicionaron contundentemente
en  contra  desa  decisión  igual  que  o  anterior  alcalde,  o  señor  Orozco,  o  señor
Joaquín García Díaz, pedindo publicamente que se voltase atrás esa decisión.
Porén,  o vicerreitor  trataba de xustificar  esa decisión dicindo que iso  ía no seu
programa  electoral,  como  se  iso  fose  argumento  suficiente  para  que  non
puidésemos opinar do tema.
A propia alcaldesa,  por  ese nerviosismo,  saiu  criticando á candidata  do Partido
Popular  por  criticar  esa  decisión  sen  falar  co  vicerreitor,  pero  direille,  señora
alcaldesa, que a señora Candia, cando saiu falando deste tema, xa tiña falado co
propio reitor.
Así  que  lle  recomendo  que  non  se  poña  tan  nerviosa  ao  escoitar  á  próxima
alcaldesa desta cidade.
Miren, é moi difícil de explicar e de entender que a Área de Cultura se vaia dese
edificio, e logo tratar de defender que lle van dar alí máis contido cultural. Moito
mellor  sería  que  se  mantivesen  alí,  ademais,  se  pensan  seguir  xestionando  o
Museo da Domus de Mitreo, ou tamén pensan deixar de xestionar este museo?
E despois resúltame chamativo que traten de xustificar tamén iso, porque no edificio
nunca había problemas de aparcamento para dar servicio aí.
Pero,  miren,  non será porque o Partido Popular  non os teñamos avisado deste
tema. Porque distintas iniciativas por problemas de aparcamento foron votadas en
contra por este bigoberno en varias ocasións.
E eu creo que estamos aínda a tempo para reverter esta decisión. Pero para elo,
desde logo, que todos os grupos políticos debemos ser firmes na defensa e non
nos deixar levar por promesas que non teñen nin sustento nin sabemos se van
aportar algo novo a ese edificio.
Porque temas xa temos. Ademais, a Universidade se quere traer algo novo, que o
faga, pero non a costa de quitar servizos que teñen alí.  Polo tanto, defendamos
estes servizos que nos presta.
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-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben.  Pois  quenda  agora  para  o  portavoz  de
Ciudadanos.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. Pues, efectivamente,
este es un tema que sin duda ha causado cierto revuelo social y no es para menos.
Yo creo que todos en su día vimos como una buena decisión el hecho de que el
Campus  de  Lugo,  el  vicerrectorado,  se  instalara  en  lo  que  era  el  Pazo  de  los
Montenegro.
Entendíamos que era bueno y esto se confirmó. Porque, efectivamente, el acercar
la Universidad a la ciudadanía, el ser una institución más que está al pie de los
ciudadanos, creo que pone en valor tanto a la Universidad como a la propia ciudad.
Y  además,  no  podemos  olvidar  que  lo  único  de este  vicerrectorado,  porque  el
museo Mitreo que alberga dentro es una de las joyas de la corona por decirlo de
alguna manera.
Al final no creo que haya en España vicerrectorados con una capacidad o con un
tesoro, un poder material, arquitectónico y cultural tan grande como el que tiene el
vicerrectorado.
En esa línea sí que es cierto que también podemos entender a la actual dirección
cuando dice: "Oye, quiero estar más cerca los alumnos, quiero estar en el edificio
de la Universidad, creo que pueden estar a 2 minutos..."
Al  final  ya  no  es  una  cuestión  de  cómo  se  organiza  la  Universidad,  que  si
efectivamente quieren estar más cerca de los alumnos y poner algún despacho en
la biblioteca, perfecto. De lo que se trata es de que la Universidad siga estando
presente en el centro de Lugo y de que la Universidad siga teniendo presencia y de
que ese edificio, que costó mucho dinero a todos los contribuyentes, que al final
siga teniendo actividad.
Lo que no podemos ver es que es un edificio donde tiene esa joya de la corona que
decíamos y que al mismo tiempo esté cerrado o que prácticamente tenga que haber
alguien que vaya con las llaves cuando hay algún tipo de evento, de acontecimiento
o de entrevista con la personalidad que corresponda.
Al final tiene que ser una institución viva, una institución abierta. Y si dentro de esa
organización, que es legítima por parte de la Universidad, quieren trasladar alguna
parte administrativa abajo. Perfecto, que lo hagan. Lo que no puede suponer esa
decisión es que el Campus de Lugo quede sin actividad. Entonces nuestra apuesta
ya  no  es  tanto  por  meternos  en  la  capacidad  organizativa  que  tiene  la  propia
Universidad, solo faltaría, sino con que, efectivamente, a ese inmueble se le dé un
uso desde el punto de vista universitario, pero un uso cultural y un uso aperturista, y
que al final lo que consiga es lo que hemos conseguido hasta ahora, que es una
institución  viva,  abierta  a  la  gente  y  que  contribuya  para  el  desarrollo  social,
económico, cultural, académico de Lugo que, por supuesto, creemos que es muy
necesario.

-  LARA MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
portavoz do BNG.
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-  TAREIXA  ANTÍA  FERREIRO  TALLÓN: Grazas,  alcaldesa.  Moi  bo  día.
Efectivamente, existe preocupación, e así se pronunciaron publicamente distintas
persoas veciñas de Lugo, ante o feito de que por parte da USC se pretenda baleirar
un edificio público no corazón da nosa cidade. Un edificio tan emblemático como é
o Pazo dos Montenegro. E non é entendido realmente, por moitas argumentacións
que nos vendan. Un espazo rehabilitado con fondos públicos, un exemplo da tan
necesaria  recuperación  do  centro  histórico  da  nosa  cidade,  non  merece  un
abandono por parte da Universidade de Santiago coa desculpa de aforrar, porque o
que se aforre agora vai ter que investirse no mantemento dunha instalación, dun
edificio baleiro, ou medio baleiro, que sabemos todos que no momento que está
abandoado o seu deterioro vai acelerado.
Tamén preocupa non só que se eliminan as actividades culturais programadas na
Casa do Saber, un lugar de encontro que chegou ao Campus e o estudantado á
cidade.  A maiores preocupa os distintos colectivos  que organizaban  actividades
aína Casa do Saber que non se permita un horario de apertura compatible con esas
actividades,  que  ademais  eran  de  gusto  para  a  veciñanza  e  moitas  persoas
asistíamos a esas actividades precisamente por estar pretiño e tamén se achegaba
á comunidade educativa da Universidade ata aí.
Pero  non  só os  colectivos  culturais,  tamén había  programacións  tan asentadas
como Lugo Cultural ou a semana de cine con apoio do concello e da Deputación,
onde tamén van sufrir  unha incertidume á hora de facer esa programación,  que
como dixen estaba asentada na cidade.
Outro exemplo, como por exemplo as actividades organizadas dentro deste Lugo
Cultural,  como é a aula  de teatro,  que se facía aí,  onde había moitas persoas
maiores que se achegaban a esa aula de teatro. Era unha posibilidade de facer
teatro  e  a  partir  de  agora  vanse  ter  que  desprazar  ao  Campus,  e  polo  tanto,
seguramente, vaia impedir que moitas persoas pois lles dea máis incomodidades a
achegarse ata o Campus que non á Casa do Saber.
Mesmo  un  exemplo  práctico  son  tamén  as  actividades  do  Cuarto  Ciclo,  que
ademais facían un papel importantísimo para esas persoas xubiladas que querían
seguir aprendendo e desfrutando das actividades da nosa universidade pública.
Lugo, unha vez máis, segue a ser discriminada, cunha decisión ademais tomada
desde  Santiago  de  Compostela,  que  o  vicerreitorado  asumiu  sen  rechistar,
provocando recelos dunha parte tamén importante da comunidade educativa.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben moitas grazas, quenda agora para o portavoz
do Partido Socialista.

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Si, grazas de novo. Miren, se o Partido Popular
neste tema en vez de saír  en trompa nos medios, criticando sen molestarse en
preguntar e recabar toda a información,  igual  non só falaría con coñecementos,
senón que gañaría en que cribilidade. Incluso se plantearía se dalgunha maneira
está poñendo en dúbida a imaxe dunha institución tan querida e tan arraigada,
como é a propia Universidade.
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Mren, o Campus de Lugo nin se pecha nin se desmantela. Ese é o compromiso
rotundo, reiterado e formal que lle fixeron á alcaldesa, tanto o vicerreitor do campus
como propio reitor da Universidade.
O que si anuncian é, como se dixo aquí, un cambio de uso administrativo e unha
reestructuración interna, que se poderá estar máis ou menos de acordo, pero en
todo caso obedecerá, supoñemos, a un intento de mellorar a eficiencia e tamén a
xestión, e na que, entendo que nós non deberíamos de entrar, e que consiste no
traslado da área administrativa ao Campus e logo adecentar e mellorar a propia
sede  para  albergar  actividades  culturais,  institucionais,  de  representación  ou  a
apertura dunha tenda de merchandising, sala de exposicións, etcétera. Actividades
todas que,  estará de acordo comigo,  que pode incluso  aumentar  a presenza e
interrelación da Universidade coa vida social e cultural desta cidade.
Máis aló dese presunto desmantelamento, o que enuncian son dúas cousas:
Primeiro: importantes inversións. Falan de 4 millóns de euros en catro anos, a razón
de 1 millón por ano, e logo teñen xa a vontade, así o manifestan, de incrementar as
actividades.
Neste  momento  teñen  programados  diferentes  actos  culturais  incluídos  no
programa Impluvium, incrementar a actividade da Casa do Saber e do Domus de
Mitreo, que leva este ano recibidos 18.000 visitantes, o 18% dos cales estranxeiros,
sesións  do  ciclo  de  divulgación  que  denominan  DivulgaT, talleres  no  marco  da
iniciativa compatibles coa presenza prevista de máis de 500 alumnos e alumnas.
En fin, incluso pois a próxima xuntanza de directivos de hospitais veterinarios de
toda España.
E mire, dígolles que nós de entrada non dubidamos da boa intencionalidade das
autoridades  académicas  nunha  institución  de  prestixio,  que  acolle  ese  Campus
Terra, que acaba de recibir a acreditación de excelencia académica para orgullo de
todos e co que colaboramos estritamente dende o Concello.
Pero estaremos vixiantes. E tamén lles digo que, tanto a alcaldesa como este grupo
municipal,  seremos  absolutamente  belixerantes  diante  de  calquera  medida,
presente  ou  futura  que  consideremos  poida  ser  lesiva  para  a  institución,  pero
cremos que nin é o caso nin estamos nese escenario.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben, moitas  grazas.  Queda  agora...  Segunda
quenda para o portavoz do Partido Popular.

-  RAMÓN CARBALLO PAEZ: Grazas,  alcaldesa.  Mire, señor  Fernández,  nós si
nos nos informamos antes de falar. Tanto con vicerreitores, co reitor… Si, si, si, si.
Si! Falamos, pero persoalmente con eles. Vostede pode dicir o que queira.
E miren, o que nos extraña é que vostedes, parece ser que si, polo que manifestou
a  señora  alcaldesa,  tiñan  información  dese  peche.  Non  dixeron  nada.  Nin
socialmente,  nin  a  ningún  grupo. Polo  tanto,  non  sei  que  tiñan  que  tapar  nese
desmantelamento.
Miren, ao Partido Popular nos temas de Universidade ninguén nos vai dar leccións,
porque se  hoxe Lugo  ten un magnífico  Campus  Universitario  iso  foi  grazas ao
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Partido popular e grazas aos gobernos, tanto no Concello, como na Deputación e
na Xunta de Galicia, do Partido Popular. Polo tanto, aí leccións ningunha.
Pero, miren, o que temos que votar hoxe élle moi sinxelo. E xa adianto que imos
aceptar a enmenda do Bloque Nacionalista Galego. Teñen que votar hoxe se están
de acordoou non a que se trasladen os servicios  administrativos  e culturais  do
reitorado da Praza de Pío XII ao Campus e se van dirixir ao vicerreitor e ao reitor
para que ese servizos se sigan a prestar nesas instalacións, independentemente de
que  a  USC  queira  poñer  alí  novos  servizos,  que  benvidos  sexan,  para  tamén
manter o Domus de Mitreo, que teño que recoñecer que se o Domus de Mitreo
funcionou foi grazas a que o colleu o vicereitorado e o xestionaou a USC.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben, moitas  grazas.  Segunda  quenda  de
intervencións para o portavoz de Ciudadanos.

-  JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Sí.  Muchas gracias.  Nosotros,  tal  y
como adelantábamos antes no acabamos de entender el hecho de que tanto en la
propuesta como en la enmienda que presenta el Bloque siempre se sigue hablando
de cómo tiene que organizarse la Universidad.
Entonces, al final nuestro voto será el de la abstensión, porque no acabamos de
compartir que la capacidad organizativa que tiene la propia administración dependa
de la voluntad de un pleno municipal.
La Universidad se organizará como quiera y nosotros lo que sí exigimos, porque es
un edificio público y podemos hacerlo, es que en ese edificio se siga manteniendo
la actividad.
Por ello,  entendemos que si  la  propuesta, lo que pasa es que,  claro,  sería una
enmienda casi a la totalidad. Pero si propuesta fuera mantener la actividad del tipo
que fuera, exigir que siga abierto y que se mantenga la actividad tanto cultural como
de todo tipo, pero sin meternos en su capacidad organizativa, lo haría.
Lo que pasa es que entiendo que es modificar entera la propuesta, claro.
Por  eso  creo  que  mantenernos  es  lo  más  coherente  con  nuestra  postura  e
insistimos que sí  compartimos,  a  pesar  de la  abstención,  el  hecho de que ese
edificio tiene que mantenerse abierrto, que ese edificio tiene que ser un elemento
más del Lugo social, del Lugo de los estudiantes, del Lugo empresarial... Pero que
al final no podemos meternos en su organización. Y de hecho que se quiera acercar
el vicerrector a los estudiantes mala idea no me parece.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  segunda  quenda  de
intervención para a portavoz do BNG.

-  TAREIXA  ANTÍA  FERREIRO  TALLÓN:  Grazas.  Dicía na  miña  anterior
intervención  que,  efectivamente,  por  parte,  por  unha  parte  importante  da
comunidade educativa do Campus existía esta mesma preocupación, despois de
que nos últimos anos se fixese un considerable esforzo por achegar o Campus á
cidade.
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Sería  impensable  que  en  calquera  cidade  do  país  que  se  pechase  un  edificio
emblemático tan digno para ser a cara visible da universidade pública galega e o
Campus de Lugo.
Por todo isto, esta moción presentada polo grupo do Partido Popular parécenos,
aínda que agradecemos que nos acepten a nosa enmenda, porque eu creo que
realmente imos todos no mesmo sentido, pero parécenos un pouco frouxa, porque
entendemos que o Partido Popular e o goberno da Xunta ten unha parte da súa
responsabilidade, porque nos últimos anos foi diminuíndo o apoio á universidade
pública,  permitindo  e  axudando  pola  contra  á  creación  e  á  promoción  dunha
universidade privada.
Ademais,  cun  financiamento  de  fondos  públicos  que  tanto  precisa,  pois,  unha
universidade pública. 
O peche destas instalacións é unha mostra máis dese centralismo, que neste caso
vén desde a USC en Santiago.
E unha vez máis Lugo queda discriminado. E tamén dicir que oxalá todo iso que
están dicindo sexa verdade, non se...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Partido Socialista.

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Si, pois, señor Carballo, un partido que aspira a
gobernar unha cidade como Lugo, o primeiro que ten que ser é serio, antes de
posicionarse en segundo que temas.
Vostedes fixeron declaracións sen dispoñer de toda a información, sen contrastala.
Criticaron e verteron acusacións sen a información suficiente.
Porque,  formalmente,  e  como  partido,  non  mantiveron  xuntanza  algunha  nin
covicerreitor nin co reitor.
Eu descoñezo se a súa candidata e tenenta de alcaldesa de Mondoñedo, dentro
das  súas  múltiples  ocupacións...  Sorprenderíame  que  tivese  un  momento  para
ocuparse de temas de Lugo e diso, pero, formalmente, como partido, vostedes non
mantiveron reunión nin pediron xuntanza.
O resto dos grupos si que o fixeron, a alcaldesa si que o fixo. E de aí a fortaleza
que nos dá corroborar que nos dixeron que nin perigaba o desmantelamento nin se
ía cambiar, que era un tema de reestruturación administrativa e de programación
doutra serie de actividades.
Porque,  en  política,  señor  Carballo,  non  lle  vale  todo.  E  hai  temas  como  a
universidade, tan querida e tan arraigada en Lugo, que hai que ter moito coidado
por se se pode danar nalgún momento a súa imaxe como puidera pasar neste caso.
Moita grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  o
grupo proponente.
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-  RAMÓN CARBALLO  PÁEZ: Si,  miren.  O  noso  grupo  non  quere  organizar  o
vicerreitorado nin moito menos. O que pretendemos é que non se desmanelen os
servizos que hai no casco histórico.
E, señor Fernández, o edificio non o cerrou o Partido Popular, non o cerra este
grupo. Quen leva os servizos disto é un vicerreitorado e unha USC, que están a
levar servizos do casco histórico.
A  vostedes  non  lles  importa  isto.  Ao  Partido  Popular,  si.  Queremos  que  se
manteñan os servizos e se aumenten, se van traer...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Creo que se pon de manifesto
quen estivo en contacto co reitor e co vicereitor, porque creo que falamos dende a
prudencia.
Vaia  por  diante  que  non  asumimos  esas  palabras,  non  queremos  que  se
desmantele.  Evidentemente,  ningún  grupo,  creo  que  dos  que  estamos  aquí
presentes quere que se desmantele o vicerreitorado. Eu se fose o caso, eu sería a
primeira  que  estaría  revindicando  esta  situación  para  revertila,  pero,  ante  unha
noticia, creo que o primero que me cómpre facer con responsabilidade é poñerme
en  contacto  con  quen  supostamente  toma  a  decisión,  que  son  o  reitor  e  o
vicerreitor.
E, señor Carballo, non chamou a señora Candia. Non falou con ela. Non. Mandoulle
un whats... Non, non. Iso non é. Non, non.  Iso non é falar co reitor. Madoulle un
whats, e seguramente o fixo...  despois das miñas palabras cando dixen que nin
tivera a delicadeza de poñerse en contacto nin co reitorado nin co vicerreitorado,
para escoitar de primeira man cal é a situación.
Eu creo que unha persona que se precie,  que queira  aspirar  a  gobernar  unha
cidade coma Lugo, pois o primeiro que ten que facer é ser responsable e actuar con
esa  responsabilidade.  Se  a  súa  forma  de  actuar  é  a  golpe  de  whats,  pois,
evidentemente deixa moito que desexar.
E vostedes porán aos seus candidatos ou á súa candidata, pero a alcaldesa vaina
decidir, afortunadamente, a cidadanía de Lugo.
Reiterando  o  tema,  non  hai  desmantelamento.  Eu  non  teño por  que  poñer  en
dúbida  o  que  di  nin  o  reitor  nin  o  vicerreitor.  Trátase  de  reforzar,  incluso,  o
vicerreitorado. E, polo tanto, cando menos teño a obriga de conceder o beneficio da
dúbida. Ademais, así mo enseñaron e así me educaron. Non poñer en cuestión o
que me trasladan e menos o que non me trasladan, porque senón nos poñemos en
contacto con eles.
De ser o caso, reitero, eu estaría en primeira liña reivindicando o fortalecemento do
vicerreitorado. En todo caso, como o que se traslada pois é a reconsideración e que
a volvan estudar, evidentemente, non temos ningún problema en apoiar este tipo de
iniciativa.
Dentro da propia organización do reitorado, en canto a funcións administrativas,
como trasladaba tamén o grupo de Cidadanos. En canto ao reforzo. Pero o reforzo
non se demostra só traendo aquí unha moción, ou facendo declaracións ou a golpe
de whatsApp, ou a golpe de tuits.
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O reforzo demóstrase con orzamentos e con implicación. E aquí as administracións
que están ao carón do Campus de Lugo, máis aló do eido exclusivamente formativo
e  educativo,  que  é  a  súa  competencia  da  Xunta  de  Galicia,  as  únicas
administracións que están é Concello e Deputación provincial, apoiando todas as
iniciativas que se fan dende o vicerreitorado.
Apoiando ao Campus de Lugo, incuestionablemente. E a Xunta de Galicia, coma
sempre, como moitos outros programas, como xa saíron aquí en moitos debates, o
que fai  primeramente é facer unha colaboración e después,  con nocturnidade e
alevosía, saír desas colaboracións pola porta de atrás e deixarnos pois a asunción
do que deixe de facer a Xunta ao Concello e á Deputación.
O Concello seguirá estando aí, apoiando ao Campus de Lugo, porque entendemos
que é un factor de dinamización económico-social importantísimo, máis aló do eido
educativo  e  seguiremos  reivindicando  a  súa  cercanía,  tamén  fisicamente,
co reforzamento do vicerrectorado no centro da cidade.
E, de non ser así, de verdade que serei a primeira en estar aí revindicando estas
situacións,  pero  tamén  é  certo  que  non  teño  por  que  poñer  en  dúbida  nin  as
palabras do reitor nin as palabras do vicerreitor. E, polo tanto, demostraranse con
feitos.
Imos proceder a votar a proposta do PP coa enmenda do BNG incluída.

12/164  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 368/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA APOIAR A POSTURA DO
SECRETARIO XERAL DO EIXO ATLÁNTICO PARA IMPEDIR QUE SE DEIXE
DE  LADO  A  GALICIA  NOS  INVESTIMENTOS  E  NAS  PRIORIDADES  NAS
RELACIÓNS ENTRES ESPAÑA E PORTUGAL (Exp. 2022/G004/0000945).

Vista a citada proposición, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada favorablemente
pola Comisión Especial de Contas e Ordinaria de Alcaldía e Gobernanza, celebrada
o día 18 de novembro de 2022, e que é do seguinte teor:

“O Grupo Municipal do Partido Popular ante os resultados do XXXIII Cumbre
Hispano Lusa que tivo lugar en Viana do Castelo que, sendo xenerosos, podemos
cualificar de ínfimos, propón o pronunciamento do Pleno do Concello de Lugo neste
eido e quere solicitar da alcaldesa de Lugo, a Sra. Méndez que, na súa calidade de
Presidenta  do  Eixo  Atlántico  non  permita  que  o  Goberno  de  Madrid  siga  a
desprezar a Galicia nos seus plans de investimentos. 

A realidade é que no derradeiro cumio non se adoptou ningunha decisión de
importancia para a Eurorrexión Galicia-Norte de Portugal, senón que a maioría do
tempo empregouse en falar  de cuestións que, sendo importantes para todos os
españois incluídos os galegos, non parece que teñan que ser o miolo dun cumio
bilateral con Portugal.  

Lendo  a  listaxe  de  documentos  de  cooperación  que  se  firmaron  entre
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ámbolos  dous  países,  e  sen  desprezar  a  importancia  que  algúns  poden  ter,  a
realidade  é  que se trata  de memorandos  de entendemento que non pasan,  en
moitos  dos  casos,  de  meras  declaracións  de  intencións,  falto  de  proxectos
concretos e compromisos que impulsen a comunidade autónoma de Galicia e moi
especialemente a Lugo.

Pero os grandes proxectos que afectan a Galicia e que poderían servir para
dar un pulo as relacións económicas entre Galicia e o Norte de Portugal non se
abordaron. Por exemplo, non houbo un solo minuto dedicado a falar en serio da
posibilidade de unir Porto con Vigo mediante Alta Velocidade. 

O  que  se  acordou  sobre  este  asunto,  de  gran  relevo  para  Galicia,  é  o
seguinte:  “España  y  Portugal  reiteran  la  importancia  vital  de  las  conexións
ferroviarias  entre  ambos  países  y  destacan  la  labor  del  grupo  de  coordinación
permanente para el seguimiento y la promoción de las conexiones ferroviarias. En
particular, destacan la puesta en servicio de los 150 km de línea de alta velocidad
entre Badajoz y Plasencia, así como los importantes avances que se han producido
tanto  en  el  resto  de  los  tramos  de  la  conexión  Madrid-Lisboa  como  en  las
conexiones Porto-Vigo y Mérida-Puertollano, avance de obras y planificación en el
enlace  Aveiro-Salamanca  e  inicio  de  los  estudios  de  la  conexión  Faro-Huelva-
Sevilla”.

Como se pode apreciar, trátase dunha declaración sen contido algún, ¿cales
son os avances na conexión Vigo-Porto? Os orzamentos do Estado para 2023 non
contemplan partida algunha para a citada conexión,  o que amosa que ten máis
interés Portugal do que manifesta o Goberno de España. 

A realidade é que, como ben sinalou días atrás o propio Secretario Xeral do
Eixo  Atlántico,  ao  Goberno  Español  interésalle  máis  apostar  polo  corredor
Mediterráneo  que  apostar  por  Galicia.  Semella  que  os  intereses  electorais  do
goberno central pagámolos, entre outros, os galegos. 

O Goberno fala da España vaciada, pero máis aló de falar, as súas apostas,
que se traducen en partidas nos orzamentos, o que fan e afondar nas diferenzas
entre os territorios, perxudicando a Galicia. 

O propio Secretario Xeral Xoán Vázquez Mao calificou de “vergoña” que o
cumio  durase  tan  só  unha  hora  e  rematase  en  compromisos  necesarios  para
Galicia.  Recordou  tamén  en  declaracións  públicas  que  é  preciso  avanzar  en
infraestuturas pendentes como as Variantes do Ferrocarril entre Lugo e Ourense,
as conexións por tren para Lugo, A Coruña e Ferrol; e o impulso das autovías Lugo
- Ourense e Lugo - Santiago.

Na Asemblea na que foi escollida a Sra. Méndez como Presidenta do Eixo, o
anterior Presidente, o alcalde de Braga D. Ricardo Río, dixo na súa despedida: “El
tiempo es algo que no fluye sin que en él debamos dejar nuestra marca, nuestro
trabajo y nuestro espíritu crítico y decidido, siendo esta la mejor herencia y futuro
que  podremos  dejar  a  las  próximas  generaciones.  El  período  en  el  que,  con
extremo  orgullo  y  determinación,  lideré  los  destinos  del  Eixo  Atlántico  fue
significativo  y  espero  que  las  bases  lanzadas  en  los  proyectos  hasta  aquí
desarrolladas, sea una plataforma prolífica para el destino del Eixo Atlántico con
evidentes  ventajas  para  toda  la  eurorregión  y  sus  ciudadanos.  Juntos
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continuaremos siendo más fuertes.”
E  por  iso  que  lle  pedimos  á  alcaldesa  de  Lugo,  na  súa  calidade  de

Presidenta do Eixo Atlántico, que utilice o seu cargo para defender os intereses da
Eurorrexión por riba dos intereses do seu partido, e por suposto os intereses de
Lugo con Alcaldes. Os cargos son para servir aos cidadáns, non para pasar por
eles sen pena nin gloria ou, o que é peor, non molestar ao Goberno central porque
goberna o teu partido. De momento a súa pegada é estar calada ante a falta de
avances producidos na última Cumieira e o agravio que supón para os galegos. 

Por  todo  elo  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe  esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

1. O Concello de Lugo suscribe as declaracións do Secretario Xeral do Eixo
Atlántico, esixindo máis investimentos para Galicia dende o Goberno de España,
impulsando  entre  estas  a  conexión  por  Tren  da  cidade  de  Lugo,  o  remate  da
autovía de Lugo-Santiago e retomar a construcción da autovía Lugo - Ourense.

2.  Dar  traslado  deste  acordo  á  Presidencia  do  Goberno  de  España,  ao
Ministerio de Transportes, Movilidad y Agenda Urbana e ao propio Eixo Atlántico.”

E visto, así mesmo, a emenda presentada polo Grupo Municipal do Bloque
Nacionalista  Galego,  que  é  aceptada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
autor da proposición, na que se propón:
- Engadir o seguinte texto ao final do primeiro punto de acordo:
“así como as realizadas en outubro de 2020 en relación á necesidade dun
compromiso  por  parte  da  Xunta  de  Galiza  real  e  activo  na  promoción  e
defensa da Eurorrexión.”
- Modificar o segundo punto de acordo polo seguinte texto:
“Dar traslado deste acordo á Xunta de Galiza, á Presidencia do Goberno de
España, ao Ministerio de Transportes, Movilidad y Agenda Urbana e ao propio
Eixo Atlántico.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, coa redacción
dada  pola  emenda  aceptada  á  súa  parte  resolutiva,  acadándose  os  seguintes
resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 17 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Bloque 
Nacionalista Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 7 do Grupo Municipal do Partido Socialista de Galicia-
PSOE.

- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta,
ACORDA:
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PRIMEIRO.- O Concello de Lugo subscribe as declaracións do Secretario
Xeral do Eixo Atlántico, esixindo máis investimentos para Galicia dende o Goberno
de España,  impulsando entre estas a conexión por  Tren da cidade de Lugo,  o
remate da autovía de Lugo-Santiago e retomar a construcción da autovía Lugo -
Ourense, así como as realizadas en outubro de 2020 en relación á necesidade dun
compromiso por parte da Xunta de Galiza real e activo na promoción e defensa da
Eurorrexión. 

SEGUNDO.- Dar traslado deste acordo á Xunta de Galiza, á Presidencia do
Goberno de España, ao Ministerio de Transportes, Movilidad y Agenda Urbana e ao
propio Eixo Atlántico.

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois iniciamos o debate. Tres minutos para o Partido
Popular, como grupo propoñente.

-  ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Grazas, alcaldesa. O 4 de novembro deste ano
houbo un cumio hispano-luso no que os presidentes de ambos países se reuniron
en Viana do Castelo para defender os intereses da Eurorrexión, para defender os
intereses conxuntos que teñen ambos países.
E houbo unha total falta de compromiso, sobre todo pola parte de España, porque a
parte de Portugal si que é certo que se comprometeu coa liña de alta velocidade
entre O Porto e Vigo, pero pola parte de España, o presidente Pedro Sánchez nin
sequera respondeu á pregunta sobre ese compromiso.
Ningún compromiso co resto de investimentos de Galicia e cero concretamente cos
que lle afectan á provincia de Lugo.
Parece que Pedro Sánchez está obsesionado con atacar a Galicia para danar a
Feijóo. De feito é algo que é moi evidente cada día. É como esa estratexia que ten
para conseguir  arañar  votos  na nosa comunidade  autónoma.  É unha estratexia
igual  de  matón  de  colexio,  que  intenta  coas  ameazas,  cos  maltratos  aos
compañeiros,  conseguir  as  súas amizades. Pero  eu creo  que  aquí  non lle  está
saliendo demasiado ben.
Tampouco  houbo  compromisos  nese  cumio  coas  autovías  A-54  e  A-56  con
Ourense e Santiago, que son os nexos de unión da nosa provincia se queremos ir
hacia Portugal, tanto por vía Ourense ou por vía Pontevedra.
E inexistentes tamén os compromisos de Pedro Sánchez en materia ferroviaria para
mellorar as conexións de Lugo, tanto con Ourense como con Coruña e con Ferrol.
En  resumo,  este  cumio  rematou  unha  vez  máis  co  abandono  de  PSOE  e  de
Podemos con Lugo e con Galicia.
E neste punto quero falar do Eixo Atlántico, porque o que propoñemos dende o
Partido  Popular  é  subscribir  as  verbas  do  secretario  xeral  do  Eixo  Atlántico.
Queremos dar a importancia que se merece a esta alianza e queremos que se
ratifiquen estas palabras, que non din outra que o que saiu publicado nos medios
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de  comunicación,  nas que  Xoán  Vázquez  Mao  dicía  literalmente  que  era  una
auténtica vergoña, unha cimeira que dura unha hora e é un desprezo a Galicia e ao
norte de Portugal. Porque pasaron máis tempo xantando que falando dos asuntos
relevantes, o cal é un desprezo, na opinión desta persona.
Eu creo que en opinión desta persoa, de Xoán Vázquez Mao, e de calquera de nós,
ver que pasaron máis tempo comendo que acordando e, sobre todo, acreditando
acordos para impulsar a nosa comunidade autónoma e o norte de Portugal.
Por  tanto,  hoxe,  presidenta  do  Eixo  Atlántico,  presidenta  desta  corporación  e
alcaldesa de Lugo, o que queremos é saber se vai enmendar as palabras do seu
secretario  xeral  do  Eixo  Atlántico  ou  se  vai  defender  a  interese  do  Partido
Socialista.
Pregúntolle doutra manera. Hoxe o que nos ten que dicir a alcaldesa de Lugo é que
se está de lado dos lucenses, do lado dos galegos,  se defende os intereses de
Galicia e do norte de Portugal, como presidenta do Eixo Atlántico e alcaldesa de
Lugo,  ou se vai  pregar unha vez máis aos intereses do Partido Socialista e ao
maltrato  constante,  en  materia  presupostaria  e  de  investimentos  do  Partido
Socialista con Galicia, e, máis concretamente, coa provincia e a cidade de Lugo.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas. Pois  quenda  agora  para  o
portavoz de Ciudadanos.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. Siempre que se habla
de infraestructuras, la verdad, es que es un tema que, sin que sirva de precedente,
hasta estoy de acuerdo con el Bloque.
Porque es algo en lo que nos tienen abandonados en todos los sentidos. Es que
hablar de infraestructuras es acordarte de la autovía a Santiago, es acordarte de la
autovía... bueno, la autovía... el intento de autovía a Ourense. Es acordarte del tren,
es acordarme de cuando yo tenía que ir a Madrid y tardaba 9 u 11 horas en llegar
en tren.
O  sea,  son  cosas  que  realmente  dañan  a  un  gallego  y  a  un  lucense,  por  el
desprecio  constante  y  absoluto  hacia  unas  buenas  infraestructuras  en  nuestra
tierra.
Por eso, precisamente, este tipo de actuaciones, como el Eje Atlántico se ven con
cirta esperanza, porque uno cree que realmente se van a poder hacer inversiones
que, bueno, al final el hecho de que España y Portugal son países hermanos, el
hecho  de  que  pueden  estar  conectados los  gallegos  con  los  portugueses,  que
tengamos una buena red de comunicación. Es algo fundamental y sí dice muy poco
de nosotros ver que nuestro país vecino sí está haciendo infraestructuras y tiene
esa voluntad de hacer esas conexiones y ver que el nuestro no la tiene tanto,
Y aquí volvemos otra vez a lo que siempre sacamos, que es esa lucha entre el
Partido Popular y el Partido Socialista. A ver de quién es la culpa.
Pero aquí la voluntad política es más importante que nunca, porque muchos de
estos proyectos ya están en construcción, pero otros todavía son ideas.
Entonces cuando todavía son ideas, la voluntad política, el consenso, el tener un
proyecto en común cobra una importancia vital.
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De hecho, que sepamos nosotros, la obra que está en marcha del ramal norte, que
se supone que es la que une el puerto exterior de A Coruña con el Eje Atlántico
hacia Lugo, es la que se está haciendo, pero quedarían otras dos todavía.
Es decir, que queda muchísimo por hacer y dentro de toda esta infraestructuras, si
no se lleva a cabo, esto puede suponer otro aislamiento.
Y, por todos, me tengo que acordar ahora sí, de Lugo, porque hemos visto agravios
comparativos  muy  cercanos,  como llega  una  infraestructura  ferroviaria  muy
novedosa y que va a venir muy bien, por ejemplo, a la ciudad de Ourense y, sin
embargo, en Lugo parece que seguimos un poco abandonados. Yo creo que en
esto, y ahora teniendo una gran oportunidad, siendo la alcaldesa la presidenta del
Eje  Atlántico,  creo  que  sí  que  Lugo  debería  encabezar  y  debería  exigir  que,
efectivamente, esta infraestructura se lleve a término y que Lugo, de una vez por
todas, pues deje de ser la gran olvidada y empiece a estar en los mapas de estas
infraestructuras, de estas ciudades, y en consecuencia del futuro, claro.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moitas grazas. Quenda agora para o portavoz do BNG.

- ALEXANDRE PENAS ROIBÁS: Ben, moitas grazas, alcaldesa. Bo días a todos e
a todas.
Volvemos traer a este pleno un tema recorrente, que é o tema das infraestructuras
na nosa cidade e na nosa provincia, que debatemos aquí en múltiples ocasións e
durante moitos anos, tanto de autovías como de tren.
Dende o BNG, como é de sobra coñecido, cremos que é de vital importancia para o
desenvolvemento social, económico e cultural do noso país, unhas comunicacións
internas, das que carecemos en grande parte, e en Lugo dunha maneira moi, moi,
moi notoria.
Asemade, a aposta clara pola Eurorrexión Galicia-norte de Portugal é estratéxica
para o desenvolvemento do que falabamos hai uns segundos.
Esta Eurorrexión, así está recoñecida pola Unión Europea, ten unha potencialidade
enorme e xa está dando resultados moi bos, pero si que ten un marxe de mellora
pois tamén brutal se se inviste e se aposta por ela, como debería de ser.
Polo tanto, non é de estrañar que, dende o noso grupo, dende o BNG, seguimos
con  atención  ao  desenvolvemento  deste  cumio  hispano-luso,  tanto  na  súa
preparación,  que  seguimos  polos  medios  de  comunicación,  como  no  seu
desenvolvemento e as súas conclusións finais.
Neste cumio nós agardabamos que saíse xa aprobada a conexión que é Vigo-
Porto, porque sería moibo para ese Eixo Atlántico, a parte das conexións interiores
que levamos reclamando durante tanto tempo.
Bo para Lugo, bo para Galicia, e non foi así.
Falouse a preguntas dos xornalistas dun novo estudo,  que creo que van cinco,
non?
Compartimos, polo tanto, nesta moción, os puntos de acordo e xa anuncio aquí que
imos  votar  a  favor,  a  pesar  de  que  tamén  engadimos  unha  enmenda,  pois
aproveitando esta  transversalidade  de que o PP fai  de  vez  en cando sobre  os
dereitos á hora de defender, según din, aos lucenses e a Galicia. Ímolo ver, non?
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Compartimos, polo tanto, a decepción destes acordos. Tamén, o escaso peso, hay
que dicilo, que ten a Xunta de Galicia sempre que se fala de Eurorrexión, sempre
que se fala de Galicia-norte de Portugal. Porque esta é o 30º cumio que a Xunta de
Galicia,  dende  logo,  leva  desaparecida  moitísimos  anos  cando  se  fala  da
eurorrexión  Galicia-norte  de Portugal  que  nos coidamos  que é  estratéxica  para
todos estes cidadáns.
É estratéxica  porque,  que vaia  ben económica e culturalmente vai  ser  mellores
servicios para os cidadáns e mellor  calidade de vida tamén en tempos que son
complicados para moitísimas familias.
Neste sentido presentamos esta emenda para que se recoñeza tamén, para avalar
también as desgracidacións que fixo Vázquez Mao hai só dous anos respecto da
actitude da Xunta de Galicia  coa Eurorrexión que lle  vou ler  a continuación,  un
pouco para que teñan coñecementos malia que xa a pasei, polo menos, ao grupo
Popular, previamente a este pleno.
Vázquez Mao hai dous anos titulaba: "O secretario xeral do Eixo Atlántico afea á
Xunta o seu descoñecemento sobre infraestructuras da Eurorrexión. O secretario
xeral do Eixo Atlántico, Vázquez Mao, expresou este luns a súa sorpresa e o seu
malestar coas declaracións este domingo da conselleira de infraestruturas, Ethel
Vázquez,  sobre  o  AVE  entre  Vigo  e  Porto.  En  concreto,  aféalle  o  seu
descoñecemento da realidade da Eurrexión e das súas infraestructuras..."

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas,  pois  quenda agora  para  o
portavoz do Partido Socialista.

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Grazas. Señores do Partido Popular, en política
e na vida e para ter autoridade para reclamar algo, primeiro hai que ter coherencia.
E no tema de infraestruturas a verdade é que adolecen, porque, tristemente, os
lucenses non temos que agradecerlle ao PP os máis de 600 millóns de euros que o
goberno central investiu este ano na mellora da vía ferroviaria de cara á velocidade
alta, os 16 millóns para a autovía Lugo- Santiago. E saben por que? Porque votaron
"non"  aos  orzamentos  do  Estado,  sen  importarlles  os  retrasos  que  iso  suporía
nunhas  infraestructuras  que  vostedes,  como  saben,  non  investiron  cando
gobernaron.
Tampouco lles teñen que agradecer o avance na intermodal, xa que foi Mariano
Rajoy e a señora Pastor quen meteu o proxecto nun caixón, ata que a alcaldesa
consigu que se retomase unha obra imprescindible para as nosas melloras viarias.
E non lles falo só de infraestruturas do Estado, tamén das que son responsabilidade
da Xunta de Galicia.
Exemplo: rolda Leste. Neste ano, tras 12 de espera, volven incluír nos orzamentos
cantidades que saben que non executar no 2023, neste caso, porque é imposible,
polos tempos burocráticos. Mentindo, novamente, aosveciños e veciñas.
E hoxe veñen aquí como concelleiros electos, suponse que para defender que para
defender  os  intereses  de  Lugo,  a  falarnos  nada  menos  que  de  infraestruturas
transfronterizas.

79

C
V
D
:
 
y
u
N
p
U
1
N
z
q
c
v
H
x
c
v
q
P
d
a
+

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac3032151216984837690.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 24-11-2022

E mentes algúns estamos ocupados en arranxar estradas, en mellorar  prazas e
rúas, en dar máis e mellores servizos, o PP de Lugo anda moi preocupado pola
unión Porto-Vigo. Moi preocupado.
Nada dicen da intermodal, nada da rolda... Do plan Paradai. Minten na rolda Leste...
Tampouco  do  museo  da  Romanización.  Preocúpalles  profundamente  a  unión
ferroviaria Porto-Vigo, o cal sería irrisorio se non fose un asunto tan serio isto das
infraestruturas.
E falan ademais dunha serie de afirmacións que ben unha das dúas cousas, unha,
un descoñecemento profundo do funcionamento do Eixo, e, en segundo lugar, a
intención deliberada de ocultar todas as iniciativas que a alcaldesa leva realizado a
prol das infraestruturas na Eurorrexión en xeral, incluíndo os Concellos do Partido
Popular e de Lugo especialmente,  na súa calidade primeiro de vicepresidenta e
agora de presidenta.
Cargo que, por certo, a vostedes lles debía de alegrar, aínda que só fose polas
repercusións positivas que iso ten para a cidade de Lugo, porque cada vez que se
fala do Eixo, fálase de Lugo e benefíciase á cidade.
Pero, claro, vostedes están preocupados máis na continua campaña electoral, en
criticar,  descalificar  e desprestixiar á alcaldesa...  Todo por un mísero puñado de
votos.
A realidade é que as infraestruturas do Eixo impórtalles máis ben nada.  Moitas
grazas.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois iniciamos  a  segunda
quenda de intervencións. Minuto e medio para o Partido Popular.

-  ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Señor Fernández. Aínda que lle pareza incrible,
nós podemos estar igual de preocupados polo que acontece en calquera corredoira
de calquera parroquia desta cidade e preocuparnos tamén pola competitividade de
Lugo.
Si, porque Lugo... recórdolle, seguimos sen conexión por autovía con Ourense.
Se en vez de levar a intervención tan preparada, escoitase o que lle dixen na miña
primeira intervención, vería como falamos de autovía e a conexión por autovía con
Lugo-Santiago, Lugo-Ourense. Como falamos da conexión por ferrocarril con Lugo-
Ourense,  para  despois  conectarnos con  Vigo  e,  posteriormente,  Porto-
Vigo. Sabería que estábamos falando da competitividade real.
Vostede sabe o que foi a alta velocidade, o que está sendo a alta velocidad para
Ourense? E nós somos a única capital de Galicia que estamos descolgadas da alta
velocidade. Porque Pedro Sánchez condenounos a estar fóra da alta velocidade.
E isto é o que queremos: infraestructuras para Lugo, para a competitividade das
nosas empresas, dos nosos autónomos e da nosacidade. E en xeral. E é o que lle
pedimos á alcaldesa, que defenda como alcaldesa e presidenta do Eixo Atlántico.
E señor concelleiro do BNG, Álex, íamos apoiar esta emenda. Porque ademais nos
parecía realmente importante. Si é certo que a Xunta se pode implicar aíndamáis
neste eido, pero é certo ademais algunhas das declaracións que facía o secretario

80

C
V
D
:
 
y
u
N
p
U
1
N
z
q
c
v
H
x
c
v
q
P
d
a
+

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac3032151216984837690.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 24-11-2022

xeral Mao, pero o que non podemos apoiar é un parágrafo no que renega da alta
velocidade.
Leo: este proxecto está enterrado dende hai anos porque un tren, cos tempos de
aceleración e desaceleración dun AVE nunca podería rendibilizar a súa velocidade
máxima e os custos de explotación nunca o farían viable.
Non podemos subscribir unha renuncia á alta velocidade explícita, como se facía
neste medio de comunicación.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
de Ciudadanos.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Sí, muchas gracias. La verdad es que
la importancia que tiene esta infraestructura no tiene duda. Y ahí sí que no acabo
de  compartir  el  hecho  de  que,  efectivamente,  se  puede  estar  preocupado  en
muchas cosas, pero esto para Galicia es muy importante. Es muy importante que
efectivamente se lleve a término.
Sorprende  que  las  declaraciones  que  leía  el  concejal  del  BNG  acerca  del
desconocimiento de la Xunta de este eje. Puede que sí, pero no. La verdad no los
conozco ni tengo la versión del Partido Popular para poderla contrastar.
Pero, sin duda parece que el tema preocupa. Pero una vez que lo han traido aquí y
parece que preocupa, y parece que ustedes lo han acogido, porque han hecho una
enmienda, o sea que la van a apoyar, sí que interesa trabajar en ese sentido, ¿no?
En el de ser más positivos y tratar de proponer para que esta vía se lleve a término.
Pero sí que es verdad, y aquí apelo directamente a la alcaldesa, en todo esto sería
muy importante, porque siempre se está hablando y se habla de Vigo, se nombra
Oporto... Y la Galicia interior siempre parece que se olvida, ¿no?
Pues  ya  que  tenemos  a  nuestra  alcaldesa  aquí  representándonos,  sería  un
momento importante para que el Lugo interior y por todos, Lugo, se mencione, se
luche y, efectivamente, forme parte de esta estructura y que ayude a vertebrar la
Galicia interior, que en este caso creo que es una de las grandes olvidadas y que,
sin duda, con sus vecinos, pues tanto las instituciones como nosotros desde aquí,
tenemos, sin duda, una deuda.
Así que nada, muchas gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do BNG.

-  ALEXANDRE  PENAS  ROIBÁS: Moitas  grazas,  alcaldesa.  Continuamos  coas
declaracións de Vázquez Mao.
Si, é certo que di iso e dunha maneira anecdótica. Entendo, porque se o groso da
noticia, quen a lea, pois entendemos todos o sentido que quere dicir. Que creo que
isto é un pleno e temos que ir a ese sentido.
Outracousa é que se atoparon iso para decir  que non,  estupendo, non? Porque
sería moi  feo que vostedes aprobasen isto,  porque non o soen facer e sempre
utilizan este tipo de mocións para facer política completamente partidaria, non?
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Dicía así Vázquez Mao, que "só se pode explicar dende unha estratexia de desviar
a atención sobre a súa falta de xestión en Galicia". Asemade explicou que "a Xunta
estivo presente na última reunión de Bragança, no ámbito da Eurorrexión, a través
dun representante que non abriu a boca nin neste nin en ningún outro tema.
Iso é o que fixo a Xunta de Galicia, o Partido Popular, durante estes anos.
Agora busquen a desculpa que quieran, pero está claro que vosteden non apostan,
porque probablemente a unión con Portugal non a vexan ben en Madrid, porque é
algo estratéxico para Galicia, é algo estratéxico para Portugal. É algo estratéxico se
se mira con ollos menos nacionalistas españois para toda España e Portugal.
Pero aquí en Galicia o peso que ten o Partido Popular é o que é. E, polo tanto,
vostedes obedecen dunha maneira cega ao que alí se di no palco do Bernabeu,
como se soe citar.
Entón, nos imos votar, efectivamente, a favor destas declaracións de Vázquez Mao
que vostedes traen aquí e tamén imos seguir pelexando porque a Xunta se molle
dunha vez porque é bo para o país e para Lugo no Eixo Atlántico.
Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Partido Socialista.

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ: Pois,  señor  Ameijide.  nin  manipule  nin
terxiverse. Eu en ningún momento neguei a importancia desa infraestrutura, eu do
que lle estou falando é de prioridades. De Lugo, dos veciños de Lugo e de moitas
infraestruturas moi necesarias que non as temos porque vostedes nin as impulsan
nin as reclaman, todo por defender á Xunta de Galicia.
E, miren, estaremos de acordo en que o Eixo impulsa moitas actividades.  É de
supoñer que Lara Méndez, en calidade de presidenta,  terá bastante que ver en
todas estas actividades. Entre outras, leva esixindo e reclamando ao goberno do
PP ante  e  ao  do  PSOE agora,  porque  niso  non  discriminamos,  as  necesarias
melloras de infraestruturas de Lugo coa mesma firmeza en ambos casos.
É  a  primeira  en  estar  á  fronte  de  reivindicacións,  pero  sen  demagoxias,  sen
mentiras, con seriedade e, sobre todo, con feitos.
Como, por exemplo, Lara Méndez foi quen, conxuntamente co Eixo Atlántico, de
reunir a sindicatos e empresarios para formar un lobby común, unha voz única para
reclamar as melloras de infraestruturas galegas.
Foi ela quen se reuniu co consello económico e social, non sei se recorda, e tamén
con Feijóo para un mesmo fin.
Por certo, que fixo o expresidente galego ao respecto? Pois dígollo eu. Nada, como
de costume.
E tamén foi  a  alcaldesa  a  que acadou  o  compromiso do  goberno  central  para
traballar co fin de que Lugo se inclúa no corredor ferroviario de mercadorías.
E  se  non  cumpre xa  lle  aseguro,  non  teña  dúbidas,  será  a  primeira  en  volver
reivindicarllo, independentemente da cor política do goberno que se trate, porque
para nós,  para  a  alcaldesa,  por  riba  de  todo está  Lugo  e  os  nosos  veciños  e
veciñas.
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-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  pois  última  quenda  para  o  grupo
propoñente. 30 segundos.

-  ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Señor Fernández, grazas por lernos todas esas
bondades da alcaldesa.  Agardo que,  supoño que ela vainas repetir  agora nuns
intres porque non quedaría convencido coa súa intervención.
O que pedimos é investimentos para a provincia de Lugo, para Galicia e para esa
alianza do norte de Portugal con Galicia.
Señor Penas, agradecemos que se vote a favor. E dígolle tamén que, en mostra de
boa  vontade,  tamén  nos  gustaría  engadir  o  segundo  punto  da  súa  emenda,
precisamente para esixir á Xunta esa implicación necesaria, que nós tamén dende
o Partido Popular tamén defendemos, dende fóra e dende dentro das institucións.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Mira,  señor,  Amejide.  O señor Pedro Sánchez xa lle
gañou a Feijóo nas eleccións xerais de abril de 2019 aquí en Galicia.
Se esa comparativa á que fai... noon, pero como fixo esa comparación pois xa lle
gañou a Feijóo, cando ademais o señor Feijoo estaba aquí aínda entre algodóns.
En España aínda non sabían quen era o señor Feijóo, que nós aquí xa si porque o
sufríamos  na  súa  xestión  e  a  súa  falta  de  compromisos  e  a  súa  falta  de
investimentos.
Nin cuartel de San Fernando, nin plan Paradai, nin rolda Leste, nin saneamento, nin
vivenda pública, nin prazas de residencia nos últimos 43 anos... e así poderíamos
estar  nun largo etcétera cunha retahíla  de incompromisos do señor Feijóo  para
Galicia, para Lugo. E, polo tanto, non lle esperamos moito máis compromiso para
España.
Pero  na  miña  calidade  de  vicepresidenta  do  Eixo  Atlántico,  como  agora  de
presidenta, e o dicía moi ben un dos portavoces do goberno, vín, veño e seguirei
reivindicando as melloras nas infraestruturas. Todas e cada unha delas. Como teño
feito nos distintos foros onde teño participado, que xa lle nomeu tamén o portavoz
algún deles:  o CES, empresarios,  coa propia Xunta de Galicia,  co propio señor
Feijóo cando era presidente.
E sabe que fixo o señor  Feijóo? O de sempre.  Alí  na reunión dicir  que si,  que
impulsaría e despois ao saír da reunión, cada un para a súa casa e nos olvidamos
do tema. Porque non impulsou nada do que alí lle comprometimos. É máis, é máis,
eu,  como vicepresidenta  naquel  momento,  que aínda era...,  non,  presidenta,  do
Eixo Atlántico, díxenlle que liderase el, como presidente de todos os galegos, que
nós estaríamos detrás del, pero marchou para a casa e nin liderou nin deixou de
liderar.
E, polo tanto, pois estas son as realidades. Estes son os compromisos que hai.
E eu senteime co presidente, reitero, naquel momento da Xunta de Galicia e do
Partido Popular, eu alcaldesa de Lugo do Partido Socialista cunha interese e un fin
común, que era a mellora das infraestruturas da nosa cidade e do eixo atlántico,
pero o señor  Feijóo  non o fixo naquel  momento sendo presidente da Xunta de
Galicia, e me estraña moito que agora o faga en Madrid.
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Porque cando tivo oportunidade e tivo responsabilidades de goberno non o fixo,
pero tamén é certo que fan sempre o mesmo. Cando gobernan non o fan e cando
están na oposición reivindican. Por iso sempre lles digo e lles reitero que son moi
útiles  na  oposición,  porque  cando  menos  suman  en  prol  dos  intereses  da
veciñanza, cousa que non fan no goberno.
Pero  no  só  con  eses  foros  estiven  reunida.  Estiven  reunida  con  membros  do
goberno  portugués,  pero  tamén  estiven  reunida  con  membros  do  goberno  de
España, coa ministra de Transporte, Mobilidade e Axenda Urbana, onde lle falei
precisamente  desas  necesidades,  onde  lle  trasladei  a  importancia  de  seguir
impulsando,  seguir...,  e  falo  de  seguir  porque  se  fixo,  e  moito,  como  xa  se
comentou,  e  tampouco  vou  incidir  máis  neses  datos,  pero  seguir  impulsando,
porque temos un déficit.
E sabe por que temos un déficit? Porque dende o ano 2011 ao ano 2018 non se
fixo absolutamente nada por parte do Goberno central, absolutamente nada. Nin un
metro de mellora de electrificación, nin un metro de mellora de ensanche, nin un
metro de alta velocidade, pero nin un metro na A-54, nin un metro na autovía Lugo-
Ourense.  Non  fixo  absolutamente  nada  o  Partido  Popular  mentres  estivo
gobernando.
E basta xa de tanta hipocresía, de vir revindicar aquilo que non fan cando teñen
responsabilidades de goberno.
Porque  a  parte,  preguntaba  o  señor  Ameijide.  Vostede  sabe  o  que  é  a  alta
velocidade para Galicia? Nós si que o sabemos, porque o reivindicabamos cando
estaba gobernando o Partido Popular en Madrid, reivindicámolo agora cando está
gobernando o Partido Socialista en Madrid e seguirei gobernando, goberne quen
goberne,  nas distintas institucións,  porque eu seguirei  defendendo os intereses,
primeramente  de Lugo  e  na miña  calidade  de presidenta  do Eixo  Atlántico,  da
Eurorrexión tamén, porque son imprescindibles.
E se en vez de facerse eco das palabras do secretario xeral  Vázquez Mao, se
tivese feito  eco  das miñas palabras,  porque  o  que ten dito  con outras  formas,
porque cambian as formas, pero no fondo non, o que ten dito o secretario xeral do
Eixo Atlántico, o teño dito eu unha e mil veces e seguirei dicindo, porque é a miña
obriga e a miña responsabilidade gobernar  para a cidad de Lugo e neste caso
tamén coa responsabilidade da Eurorrexión.
E polo tanto, se se tivesen feito eco das miñas palabras en vez das do secretario
xeral, posiblemente xa non tivesen traído esta moción, pero como é máis fácil vir a
facer ruído, a xerar controversia e non a buscar unha finalidade común, que é a
mellora das infraestructuras, porque aínda están a tempo de sumarse. Malia eses
anos perdidos do 11-18, aínda están a tempo de sumarse.
Pero de recoñecer os grandes avances que se teñen feiton este eido nesta materia.
Así  que,  como  dixen  antes,  vin  de  defender,  veño  defendendo  e  seguirei
defendendo  os  intereses  dos  lucenses,  e  en  calidade  de  presidenta  do  Eixo
Atlántico, tamén os intereses da Eurorrexión.
Así que non lle podemos facer seguidismo desta moción populista e desta moción,
que o único que pretende é facer es ruído, porque, xa digo, esas palabras as teño

84

C
V
D
:
 
y
u
N
p
U
1
N
z
q
c
v
H
x
c
v
q
P
d
a
+

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac3032151216984837690.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 24-11-2022

dito  nunha  e  mil  ocasións  e  a  seguir  reivindicando  en  prol  de  mellorar  as
comunicacións neste caso.
Procedemos a votar a proposta do Partido Popular coa enmenda incluída do BNG.

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

TESOURERÍA

13/165 DACIÓN DE CONTA AO PLENO DO INFORME DE MOROSIDADE DO 3º
TRIMESTRE 2022.

-  Ao abeiro do artigo 4.4 da  Lei 15/2010, de 05 de xullo, de modificación da Lei
3/2004,  de 29 de decembro,  pola que se establecen medidas de loita  contra a
morosidade  nas  operacións  comerciais,  DÁSELLE  CONTA  ao  Pleno  da
Corporación  do informe de  morosidade  correspondente  ao  terceiro  trimestre  de
2022,  emitido  pola  Tesoureira  Municipal  en data  31 de outubro  de 2022 e  que
literalmente di:

«ASUNTO: INFORME DE MOROSIDADE DO TERCEIRO TRIMESTRE DE 2022.
LEXISLACIÓN APLICABLE.
- Lei 15/2010, de 5 de xullo, de modificación da Lei 3/2004, de 29 de decembro,
pola  que  se  establecen  medidas  de  loita  contra  a  morosidade  nas  operacións
comerciais.

- Guía  do Ministerio de Economía e  Facenda  de 23/03/2011 para a elaboración
dos Informes trimestrais que as entidades locais deben remitir ó citado Ministerio,
en cumprimento do artigo cuarto da Lei 15/2010, de 5 de xullo, de modificación da
Lei 3/2004, de 29 de decembro, pola que se establecen medidas de loita contra a
morosidade nas operacións comerciais.

- Real Decreto-Lei 4/2013, de 22 de febreiro de medidas de apoio ó emprendedor e
de estímulo de crecemento e da creación de emprego

- Real-Decreto Lei 8/2013, de 28 de xuño de medidas urxentes contra a morosidade
das  administracións  públicas  e  de  apoio  a  entidades  locais  con  problemas
financeiros.

- Lei 9/2017, de 08 de novembro, Lei de Contratos do sector público (LCAP).

- Lei 11/2013, de 26 de xullo, de medidas de apoio ó emprendedor e de estímulo do
crecemento e da creación de emprego.
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-  Lei Orgánica 9/2013,  de 20 de decembro,  de control  da débeda comercial  no
sector público.

- Nota do Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas para a aplicación da
disposición  transitoria  décima  da  Lei  27/2013  de  27  de  decembro  de
Racionalización e Sostenibilidade da Administración Local (LRSAL).

-  Nota  do  Ministerio  de  Hacienda  y  Administraciones  Públicas  de  15/01/2014
relativa á aplicación da disposición transitoria décima da Lei 27/2013,  de 27 de
decembro, de Racionalización e Sustentabilidade da Administración Local (LRSAL).

- Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo polo que se desenvolve a metodoloxía do
cálculo do período medio de pago a provedores das Administracións Públicas e as
condicións  e  o  procedemento  de  retención  de  recursos  dos  réximes  de
financiamento, previstos na Lei Orgánica 2/2012, de 27 de abril,  de Estabilidade
Orzamentaria  e  Sostenibilidade  Financeira,  modificado  polo  Real  Decreto
1040/2017, de 22 de decembro.

-  Guía  do  Ministerio  de  Facenda  e  Administracións  Públicas  para  a
cumplimentación da aplicación e o cálculo do período medio de pago das EELL,
Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo.

INFORME.
PRIMEIRO. A Lei Orgánica 2/2012, do 27 de abril, de Estabilidade Orzamentaria e
Sustentabilidade Financeira -LOEOESF-, na súa redacción dada pola Lei Orgánica
9/2013,  de 20 de decembro,  de control  da débeda comercial  no sector  público,
despois de dispor que as actuacións das Administracións Públicas están suxeitas
ao principio de sustentabilidade financeira (art. 4 LOEOESF na súa redacción dada
pola LO 6/2015), define esta como a capacidade para financiar compromisos de
gasto  presentes  e  futuros  dentro  dos  límites  de  déficit,  débeda  pública  e
morosidade de débeda comercial  conforme ao establecido na Lei,  na normativa
sobre morosidade e na normativa europea. Enténdese que existe sustentabilidade
da débeda comercial cando o período medio de pago aos provedores non supere o
prazo máximo previsto na normativa sobre morosidade. Para ou cumprimento do
principio de sustentabilidade financeira as operacións financeiras someteranse ao
principio de prudencia financeira.

O período medio de pago definido no Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo, mide
o retraso no pago da debeda comercial en términos económicos, como indicador
distinto respecto do período legal  de pago establecido na Lei  9/2017,  de 08 de
novembro, Lei de Contratos do Sector Público, e na Lei 3/2004, de 29 de decembro,
pola  que  se  establecen  medidas  de  loita  contra  a  morosidade  nas  operacións
comerciais. 

Durante o tempo de vixencia do Real Decreto 634/2014 xurdiron dúbidas sobre a
súa compatibilidade coa Directiva 2011/7/UE, de 16 de febreiro de 2011, pola que
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se establecen medidas de loita contra a morosidade nas operacións comerciais, así
como coa Lei 3/2004, de 29 de decembro.

Neste  senso,  a  modificación  efectuada  polo  Real  Decreto  1040/2017  de  22  de
decembro,  aclara  a  diferenza  entre  o  concepto  do  período  medio  de  pago  a
provedores ao que se refire a LO 2/2012, e o prazo máximo de pago a provedores
ao que se refire a normativa en materia de morosidade. O primeiro é o intervalo
temporal no que cada administración debedora debe facer fronte ás débedas cos
seus provedores computado como prazo medio,  cuxo incumprimento da lugar  á
adopción das medidas previstas na LO 2/2012 para o aseguramento de parte do
pago. Polo contrario, o segundo constitúe un intervalo de tempo suxeito a precisas
regras de cálculo cuxo incumprimento provoca o deveño automático de xuros da
débeda impagada.

Coa entrada en vigor do Real Decreto 1040/2017 de 22 de decembro, prodúcese
unha modificación na metodoloxía do cálculo do Período Medio de Pago, xa que o
cómputo  realízase  desde  a  aprobación  dos  documentos  de  conformidade  das
facturas incluídas no mesmo. Elo implica que o PMP xa non pode ser negativo e
que non poida ser obxecto de comparación en termos homoxéneos cos calculados
ata  o  mes  de  abril  de  2018,  o  que  sí  pode  seguir  a  facerse  coas  cifras  de
morosidade, se ben, o límite máximo segue situado en 30 días. 

Para  o  cálculo  do  período  medio  de  pago  a  provedores  téñense  en  conta  as
facturas expedidas desde o 1 de xaneiro de 2014 que consten no rexistro contable
de facturas ou sistema equivalente, e as certificacións mensuais de obra aprobadas
a partir da mesma data.

Quedan excluídas  as  obrigas  de  pago  contraídas  entre  entidades  que  teñan  a
consideración de Administracións Públicas no ámbito da contabilidade nacional e as
obrigas pagadas con cargo ó Fondo para a Financiación dos Pagos a Proveedores.
Así  mesmo,  quedan  excluídas  as  propostas  de  pago  que  sexan  obxecto  de
retención  como  consecuencia  de  embargos,  mandamentos  de  execución,
procedementos administrativos de compensación ou actos análogos ditados polos
órganos xudiciais ou administrativos.

SEGUNDO. O artigo 4 da Lei 15/2010, do 5 de xullo, de modificación da Lei 3/2004,
do 29 de decembro, pola que se establecen medidas de loita contra a morosidade
nas operacións comerciais, respecto da Administración Local, dispón que

«3.  Os  Tesoureiros  ou,  na  súa  falta,  Interventores  das  Corporacións  locais
elaborarán trimestralmente un informe sobre o cumprimento dos prazos previstos
nesta  Lei  para  o  pago  das  obrigacións  de  cada  Entidade  local,  que  incluirá
necesariamente o número e contía global das obrigacións pendentes nas que se
estea incumprindo o prazo.

    4. Sen prexuízo da súa posible presentación e debate no Pleno da Corporación
local, devandito informe deberá remitirse, en todo caso, aos órganos competentes
do Ministerio de Economía e Facenda e, no seu respectivo ámbito territorial, aos

87

C
V
D
:
 
y
u
N
p
U
1
N
z
q
c
v
H
x
c
v
q
P
d
a
+

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac3032151216984837690.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 24-11-2022

das Comunidades Autónomas que, con arranxo aos seus respectivos Estatutos de
Autonomía, teñan atribuída a tutela financeira das Entidades locais. Tales órganos
poderán igualmente requirir a remisión dos citados informes».

TERCEIRO. Os datos,  obtidos do aplicativo  da contabilidade municipal  a 30 de
setembro de 2022, e rendidos na Oficina Virtual de Coordinación coas Entidades
Locais do Ministerio de Hacienda y Función Pública son os seguintes:

1. Obrigas pagadas en prazo.
No  terceiro  trimestre  do  ano  2022  realizouse  o  pagamento  de  1.592  facturas,

ascendendo  o  importe  global  das  mesmas  a  15.318.974,20  euros.  De  ditas

facturas,  788  foron  pagadas  dentro  do  prazo  establecido.  O  importe  total  das

facturas pagadas en prazo ascendeu a 8.059.883,51 euros.

O número de facturas pagadas en prazo supón o 49,50% do total de facturas,

e o importe pagado en prazo supón o 52,61% do total pagado.

2. Obrigas pagadas fora prazo.

No  terceiro  trimestre  do  ano  2022  realizouse  o  pagamento  de  1.592  facturas,

ascendendo  o  importe  global  das  mesmas  a  15.318.974,20  euros.  De  ditas

facturas, 804 foron pagadas fóra do prazo establecido. O importe total das facturas

pagadas fóra de prazo ascendeu a 7.259.090,69 euros.

O número de facturas pagadas fóra de prazo supón o 50,50% do total  de

facturas, e o importe pagado fóra prazo supón o 47,39% do total pagado.

3. Período medio de pago.

O período medio de pago (PMPE) é  de 68,44 días.

4. Facturas pendentes de pagamento ao final do trimestre.
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Do total de facturas quedaron pendentes de pagamento a 30 de setembro de 2022

1443, que representan un importe global total de 16.602.638,35 euros.

Das anteditas facturas, 855, 9.533.597,08 euros estarían pendentes de pagamento

pero  aínda  dentro  do  prazo  legalmente  previsto  para  poder  efectualo.  As  588

restantes, 7.069.041,27 euros, incumprirían o prazo legal de pagamento.

5. Período medio de pago pendente.

O período medio de pago pendente (PMPP) é  de 74,16 días.

6. Xuros de demora.

Durante o terceiro trimestre de 2022 aboáronse xuros de demora por importe total

de 0,00 euros.

7. Períodos medios de pago mensuais:

Os períodos de PMP incluídos son os seguintes:

Periodos de PMP
incluidos PMP (días)

Xullo 2022 10,27

Agosto 2022 15,24

Setembro 2022 20,92

CUARTO. De conformidade co disposto no apartado 4 do artigo 4º da Lei 15/2010,
sen prexuízo da súa posible presentación e debate no Pleno da Corporación local,
o presente informe remitiuse aos órganos competentes do Ministerio de Hacienda.

QUINTO. Os  datos  do  terceiro  trimestre  2022  reflicten  unha  ralentización  no
procedemento de tramitación das facturas que levou a un empeoramento dos datos
e a un incumprimento de novo dos prazos de morosidade trimestrais. Así, diminúe a
porcentaxe  do  número  de  facturas  pagadas  dentro  do  prazo  legal  aínda  que
aumenta o do importe total pagado en prazo. 

Aínda así, diminúe o período medio de pago aos 68,44 días, e pola contra, aumenta
o período medio de pago pendente ata os 74,16 días.
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O importe de facturas  das compañías  eléctricas  historicamente  supón a maior
parte do importe de facturas pendentes de pago,  tendo cando se lles presta
conformidade  nalgúns  casos  máis  de  365  días  de  espera,  e  que  de  ser
conformadas,  deben aprobarse no Pleno Municipal  mediante  un recoñecemento
extraxudicial  de  crédito  o  que  alonga  todavía  máis  os  seus  prazos  de
pagamento. Este importe tan alto destas facturas e por ese longo prazo de espera,
está alterando a media do cálculo do período de pago da normativa de morosidade.
En calquera caso, incluso as que non teñen un período tan longo de espera, téñeno
da suficiente entidade como para alteralos datos de pago do resto das facturas
municipais  que  conforman  os  distintos  Servizos  e  que  se  están  a  tramitar  con
normalidade  e  dentro  dos  prazos  legais  salvo  excepcións.  A  sinatura  do  novo
contrato  de  subministración  de  enerxía  eléctrica  as  instalacións  municipais  do
Concello de Lugo permitiu acadar un lixeiro mellor control das facturas, así como
unha  melloría  na  xestión  do  procedemento  de  conformidade  e  tramitación  das
mesmas. Sen embargo,  a situación actual do contrato, vencido e en reparo,
está a alterar de novo os datos de morosidade. 

Tal e como se ven informando de forma reiterada desde o exercicio 2016, dos datos
que constan na Contabilidade Municipal pódese apreciar que desde que as facturas
son aprobadas polo órgano municipal competente e se realiza a toma de razón na
contabilidade  municipal  (fase «P» contable)  ata  que a Tesourería  realiza  o seu
pagamento transcorren escasos días, o que pon de manifesto que NON EXISTE
un problema de liquidez nin imposibilidade financeira ningunha para poder
afrontar os pagamentos municipais. De feito, desde o cambio no cálculo do
PMP pola entrada en vigor do Real Decreto 1040/2017, de 22 de decembro,
que pasa a medir os días que transcorren desde a aprobación das facturas ata
o seu pago efectivo, o PMP do Concello de Lugo atópase por debaixo dos 30
días legalmente establecidos. Igualmente, os reducidos períodos medios de
pago do Concello coadxuvaron á mellora dos datos de morosidade, xa que
apenas suman días aos de tramitación das facturas. 
Así pois, os incumprimentos que se teñen producido en materia da normativa
de morosidade están a  reflectir  unha deficiente  e  lenta  xestión  interna na
tramitación  administrativa  das  facturas  pero  en  ningún  caso  un problema
financeiro ou de liquidez para atender en prazo os pagamentos.
SEXTO. Tal e como xa se dixo en informes anteriores, o calendario fiscal fixado por
esta  Tesourería  Municipal  desde  o  ano  2012  reparte  ao  longo  do  exercicio
económico tódolos padróns fiscais máis importantes en contía para garantir  que
durante todo o  ano se produzan ingresos e  evitar  desequilibrios  de liquidez  na
tesourería, ademais de repartir no tempo a carga tributaria para o contribuínte.

Finalmente,  o  Calendario  e  Orzamento  de  Tesourería  realizado  para  a
subministración de datos na Oficina Virtual para a Coordinación Financeira coas
Entidades Locais no cuarto trimestre de 2021 segue estimando que se garantiza a
cobertura financeira e de liquidez das obrigas que se puideran aprobar e que se
atopan pendentes.
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Reitérase  por  tanto  a  necesidade  de  tramitar  nos  prazos  establecidos  na
normativa de morosidade as facturas que están pendentes así como as que
entren  por  rexistro  de  entrada  (prestación  de  conformidade  á  mesma  ou
rexeitamento) para evitar incumprimentos e, sobre todo, o abono de xuros de
demora aos contratistas, o que xera un prexuízo económico a esta entidade».

De todo o cal, a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
oportunos efectos.

14/166  DACIÓN  DE  CONTA  AO  PLENO  RESOLUCIÓNS  TESOURERÍA
SETEMBRO OUTUBRO 2022.

-  En  conformidade  co  informe  da  Tesourería  desta  mesma  data  e  para  dar
cumprimento  ao  establecido  no  artigo  42  do  Regulamento  de  Organización,
Funcionamento  e  Réxime  Xurídico  das  Entidades  Locais,  aprobado  polo  Real
Decreto 2568/1986,  do 28 de novembro,  así  como ao disposto no artigo 22 do
Regulamento  Orgánico  Municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.
Concello  Pleno  DÁSELLE  CONTA das  resolucións  ditadas  pola  Tesoureira
Municipal e Titular do Órgano de Xestión Económico-Financeira durante os meses
de setembro e outubro, coa numeración 86/2022 a 107/2022.

«ASUNTO: INFORME DE RESOLUCIÓNS DE TESOURERÍA.
PRIMEIRO.  Do 01  de  setembro  ao  31  de  outubro de  2022  ditáronse  por  esta
Tesourería as seguintes resolucións:

Nº de Expediente Asunto Número de
documento

Fecha
Firma

2022/T030/000095
Resolución Tesourería recurso reposición 
contra dilixencia de embargo Del Pino 
Luque Carlos

2022/86 01/09/2022

2022/T030/000093
Resolución Tesourería recurso reposición 
contra dilixencia de embargo Bernardino 
Díaz Jesús

2022/87 01/09/2022

2022/T030/000092
Resolución Tesourería recurso reposición 
contra providencia de constrinximento 
Ferreiro Couso M. Victorina

2022/88 01/09/2022

2022/T030/000094
Resolución Tesourería recurso reposición 
contra providencia constrinximento 
Serrano Duque Juan José

2022/89 01/09/2022

2022/T030/000097
Resolución Tesourería recurso reposición 
contra providencia constrinximento Piedra
López Emilio

2022/90 06/09/2022

2022/T030/000096 Resolución Tesourería recurso reposición 
contra embargo Núñez Méndez Antonio 2022/91 06/09/2022
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2022/T030/000100 Resolución Tesourería recurso reposición 
contra embargo López Gómez Cesáreo 2022/92 09/09/2022

2022/T030/000102
Resolución Tesourería recurso reposición 
contra dilixencia de embargo Novoa Amor
Alfonso Fernando

2022/93 09/09/2022

2022/T030/000099
Resolución Tesourería recurso reposición 
contra providencia de constrinximento 
Souto Hermida José

2022/94 09/09/2022

2022/T030/000101
Resolución Tesourería recurso reposición 
contra providencia de constrinximento 
Rivas Fernández Abel

2022/95 09/09/2022

2022/T030/000098
Resolución Tesourería recurso reposición 
contra dilixencia de embargo Mouriño 
López Andrés

2022/96 09/09/2022

2022/T030/000103
Resolución Tesourería recurso reposición 
contra providencia constrinximento 
González Tomillo Nuria

2022/97 09/09/2022

2022/T030/000105
Resolución Tesourería recurso reposición 
contra embargo Beauty Trading Concept 
2017

2022/98 15/09/2022

2022/T030/000104
Resolución Tesourería inadmisión a 
trámite alegacións a requirimento a 
cotitulares González Fuentes M. Carmen

2022/99 15/09/2022

2022/T030/000106

Resolución Tesourería corrección erros 
resolución 2022/80 recurso reposición 
contra providencia de constrinximento 
Muñoz Guzón Fernando María

2022/100 26/09/2022

2022/T030/000108 Resolución Tesourería solicitude Acornig 
2011 SL 2022/101 03/10/2022

2022/T030/000109
Resolución Tesourería alegacións a 
requirimento de pago por concorrencia de 
cotitulares César Dorado SL

2022/102 03/10/2022

2022/T030/000107
Resolución Tesourería contra recurso 
reposicion dilixencia de embargo 
FRANCISCO RIVERA IGLESIAS

2022/103 04/10/2022

2022/T030/000110
Resolución Tesourería contra recurso 
reposición contra embargo Montoya 
Ramírez M. Fátima

2022/104 18/10/2022

2022/T030/000111 Resolución Tesourería expte. Vilaboa 
Montero M. Pilar 2022/105 21/10/2022

2022/T030/000112
Resolucións Tesourería recurso 
reposición contra dilixencia de embargo 
Mª Angeles Vázquez Morán

2022/106 27/10/2022

2022/T030/000113
Resolucións Tesourería  recurso 
reposición contra dilixencia de embargo 
BRF INTERGESTAUTO SL

2022/107 31/10/2022
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SEGUNDO.  Visto  o  establecido  no artigo  42 do Regulamento  de Organización,
Funcionamento  e  Réxime  Xurídico  das  Entidades  Locais,  aprobado  polo  Real
Decreto  2568/1986,  do 28  de  novembro,  así  como o disposto  no artigo  22  do
Regulamento  Orgánico  Municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.
Concello  Pleno  DÁSELLE  CONTA  das  resolucións  ditadas  pola  Tesoureira
Municipal e Titular do Órgano de Xestión Económico-Financeira».

De todo o cal, a Excma. Corporación quedou informada para os oportunos
efectos.

ACTAS E GOBERNO

15/167  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 11 DE OUTUBRO DE 2022, RECOLLIDOS
NO LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS (Exp. 2022/G004/000928).

En conformidade co informe do Vicesecretario municipal, obrante no expediente, e
para dar cumprimento ao establecido no artigo 42 do Regulamento de organización,
funcionamento e réxime xurídico das entidades locais aprobado polo Real decreto
2568/1986, do 28 de novembro, así como no disposto no artigo 22 do Regulamento
orgánico  municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.  Concello  Pleno
DÁSELLE CONTA das resolucións ditadas pola Alcaldía e polos seus Delegados e
Delegadas, que obran no Servizo de Actas e Goberno dende o día 11 de outubro de
2022, coa numeración 9911/2022 a 10875/2022, na plataforma electrónica TECOL,
recollidas no Libro único de resolucións correspondente ao ano 2022.

De todo o cal o Excmo. Concello Pleno quedou informado para os oportunos
efectos.

C) ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:

A)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO  DE
REXISTRO  DE PLENO  374/2022,  PARA  QUE SE CAMBIEN AS TRAVESAS
DETERIORADAS DAS ESCALEIRAS DAS COSTAS DO PARQUE.
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Visto o referido rogo, cuxo texto é do seguinte teor:
No balance das pasadas Festas de San Froilán queda patente, como se

pode ver nas numerosas queixas que ocasionou, o mal estado no que se atopan as
escaleiras  que  hainas  costas  do  Parque  Rosalía,  que  como  manifestaron  os
veciños, supoñen un perigo para a seguridade dos seus usuarios xa que, a día de
hoxe, son un máis que probable causantes de accidentes.

É por isto que o Grupo Municipal do Partido Popular presenta un ROGO a
PLENO para que se proceda a cambiar as travesas deterioradas e a facer unha
reparación en profundidade dos vieiros que trascorren por ditas costas.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Quere facer uso do...? Si? Pois, señor Pérez...

-  MANUEL  RAFAEL  PÉREZ  PRADOS: Vale, gracias.  O  parque  de  Rosalía  de
Castro e as costas do parque son lugares clásicos de paseo e esparcimento para
os lucenses e visitantes, dende hai moitos anos.
Un  lugar  onde  xente  de  todas  as  idades  desfrutan  do  paseo  e  do  deporte,
basicamente.
Ocurre que o seu mantemento é defectuoso. En concreto, o máis urxente sería a
reparación das travesas que discurren nas escaleiras que baixan pola zona das
costas do parque, que se fan aínda máis peligrosas a parte dos seus buratos e
roturas polo desgaste que teñen, que as fan unha auténtica pista de patinaxe cando
chove ou simplemente hai humidade que, como xa sabemos, é bastante frecuente
na nosa cidade.
Tamén é ben sabido que durante as festas do san Froilán son moi utilizadas estas
escaleiras pola veciñanza e visitantes. Tanto uns coma outros tratan de esquivar as
trampas en que se convertiron ditas escalinatas.
Señores do goberno municipal, podían aproveitar ademais de substituír as citadas
escalinatas  para  facer  limpieza  de  toda  a  zona  e  eliminar  pintadas,  reparar
mobiliario,  algo  que sinceramente  lles  pedimos dende o  noso grupo político  en
nome dos veciños. Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois por parte do goberno, o
concelleiro de Medio Ambiente.

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ: Pois,  señor  Pérez  Prado,  moi  brevemente.
Esas actuacións que nos piden van incorporadas nas melloras do prego de parques
e xardíns, que está como saberán a punto de resolverse. E a partir de aí pois se
actuará.

B)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  CIUDADANOS  LUGO,  NÚMERO  DE
REXISTRO DE PLENO 376/2022, RELATIVO Á NECESIDADE DE SUBSTITUÍR
O PECHE PERIMETRAL DA PISTA DEPORTIVA SITA EN CAMIÑO DE ROMAI.
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 24-11-2022

Visto o referido rogo cuxo texto é do seguinte teor:
A pista polideportiva sita en Camiño de Romai conta cun peche perimetral

deteriorado  polo  uso  e  falla  de  mantemento.  Recentemente,  tras  un  rogo
presentado por este grupo no mes de xullo, arranxouse parcialmente este peche.
Sen embargo,  a  parte que entraña máis perigo,  a que se atopa tras unha das
porterías, quedou incomprensiblemente sen arranxar.  Este grupo municipal recibiu
numerosas queixas dos veciños debido a perigosidade que o deterioro do peche
supón para os menores, xente nova e adultos que desenvolven a súa actividade
deportiva nesta instalación.  O perigo principal  é que as varas de metal  que se
atopan rotas  supoñen  unha amenaza real  contra  a  integridade  física,  de forma
especial  para os máis pequenos.  Polo exposto,  instamos ao Goberno local  que
acometa os traballos de substitución da parte do peche perimetral que quedou sen
arranxar coa máxima urxencia.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: por parte de Ciudadanos.
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-  MARÍA  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Nada,  simplemente  recordar,  porque  a
verdade  que  xa  foi  posto  en  coñecemento  do  equipo  de  goberno  en  varias
ocasións, e a verdade que se avanzou e que se solucionou parte dos desperfectos
que alí existían, pero quedou aínda unha parte do peche perimetral desta zona, que
se atopa nunhas condicións perigosas.
E esta zona é unha zona na que se atopan nenos, nenos pequenos, e cremos que
é máis que necesario finalizar esta reforma que se fixo e que nós trasladamos ao
equipo de goberno a petición dos veciños, pero que queda esta parte sen rematar e
que a verdade é que precisa que se arranxe dun xeito urxente. Nada máis

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Por  parte  do  goberno,
concelleiro de Deportes.

-  MAURICIO  VICTORIO  REPPETO  MORBÁN: Bien,  agradecer  al  grupo
Ciudadanos  su  preocupación  y  el  seguimiento  sobre  estos  temas.  Ya  se  ha
modificado  el  cierre  perimetral,  o  sea  que  está  arreglado  y  gracias  por  avisar.
Hablamos  hace  menos  de  dos  meses  deste  tema.  Se  arreglaron  algunas
desperfectos  y  otros  por  procesos y  planificaciones  del  servicio  se acometieron
ahora.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Ou sexa, que xa está feito.

C)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
378/2022 DE REXISTRO DE PLENO, PARA INICIAR XESTIÓNS DE CARA A
ASINAR UN CONVENIO  PARA A CESIÓN DA PARCELA QUE LINDA COA
PARTE POSTERIOR DO CAMPO DE FÚTBOL DAS GÁNDARAS.

Visto o escrito que, a seguir, se transcribe:
A situación da rúa Lavanco e da parcela que está na parte de atrás do

campo  de  fútbol  é  manifestamente  mellorable  dende  hai  tempo.  Este  Grupo
Municipal  xa  reclamou  en  varias  ocasións  durante  este  ano  que  o  goberno
municipal realízase as xestións oportunas co Ministerio de Defensa para alcanzar
un acordo de cesión dos terreos e poder acondicionar esta zona. Ante a falta de
reacción  a  estas  demandas,  o  Grupo  Municipal  Popular  presenta  un  ROGO  a
PLENO para que se inicien as xestións co Goberno de España para asinar  un
convenio e conseguir a cesión da parcela que linda coa parte posterior do campo
de fútbol de As Gándaras. Asimesmo se solicita que, de forma urxente, se arranxe
a  rúa  anexa  a  estas  instalacións  municipais  e  que  tamén  se  emprega  como
aparcadoiro.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular. Fai uso? Si. Señor Poy.
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 24-11-2022

- ÓSCAR POY FRANCO: Bos días. Grazas, señora alcaldesa. Como todo o mundo
xa saberá, porque este soe ser un tema recorrente, o entorno do campo de futbol
das Gándaras é mellorable dende hai tempo.
Si é verdade que o que a xente comunmente considera un parking realmente non é
máis que unha parcela que pertence a Defensa.
E insistimos que non pasaba nada por poñerse en contacto con Defensa para poder
adquirir  para o Concello  esa parcela,  que a Defensa non lle  serve para nada e
mentres tanto, mentres tanto, traballar nas parcelas que si son do Concello arredor
do campo para poñelas decentes.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben,  moitas grazas.  Por  parte do concelleiro  de
Deporte?

-  MAURICIO  VICTORIO  REPPETO  MORBÁN: Bien,  me  preocupa  el
desconocimiento que hay sobre este tema. Le cuento que no son de Defensa esas
fincas. Esas fincas fueron en su momento del Ministerio de Defensa, se acordó con
el Concello una expropiación, a cambio se cedieron unoss terrenos en San Fiz. El
concello cede al IGVS, a la Xunta de Galicia esas fincas y esas fincas a día de hoy
son propiedad del IGVS. El problema es que el IGVS no acabó el trámite y no fue a
catastro a registrarlo. Entonces, os instamos a vosotros, a la Xunta de Galicia, que
hay representantes aquí, a que acondicionen la parcela, que sí que es verdad que
los padres de los niños que acuden allí,  lo utilizan muchas veces como parking.
Gracias.

D)  ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
379/2022  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  SE  RECONSIDEREN  AS
BASES  DA  CONVOCATORIA  DE  AXUDAS  PARA  O  FINANCIAMENTO
PARCIAL  DO  ALUGAMENTO  DE  VIVENDAS  DESTINADAS  A  DOMICILIO
HABITUAL DE PERSOAS RESIDENTES NO CONCELLO DE LUGO.

Visto o referido escrito que é do seguinte teor:
O  día  15  de  novembro  publicábanse  no  BOP  as  bases  para  a

‘CONVOCATORIA  DE  AXUDAS  PARA  O  FINANCIAMENTO  PARCIAL  DO
ALUGAMENTO  DE  VIVENDAS  DESTINADAS  A  DOMICILIO  HABITUAL  DE
PERSOAS  RESIDENTES  NO  CONCELLO  DE  LUGO,  AUTORIZACIÓN  DO
GASTO E APERTURA DE CONVOCATORIA  PÚBLICA’.  No  punto  terceiro  das
mesmas, referido ás persoas beneficiarias se recolle: “Poderán solicitar e resultar
beneficiarias  destas  axudas  todas  aquelas  persoas  físicas  arrendatarias  de
vivendas  que  a  data  31/12/2022  sexan  beneficiarias  do  programa municipal  de
axudas  para  o  financiamento  parcial  do  alugamento  de  vivenda  destinada  a
domicilio habitual de persoas residentes no Concello de Lugo (Convocatoria 2020 e
a súa prórroga). No suposto da perda da condición de persoa beneficiaria a data
31/12/2022  implicará,  segundo  o  caso,  a  non  concesión  ou  revogación  da
subvención da Convocatoria 2022, polo que a solicitude neste programa quedará
sen efecto.
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Como queira que estas axudas foron concedidas na convocatoria de 2020
(prorrogadas no decreto 11667/2021 do 30-12-2021), atopamos que dende xaneira
de 2021 non se concedeu ningunha nova axuda ao alugueiro. Se para o vindeiro
ano 2023 se establece como requisito ser beneficiaciario na convocatoria anterior
(2020) seguimos a pechar as portas a novos beneficiarios. Por todo isto o Grupo
Municipal  do  Partido  Popular  presenta  un  ROGO  a  PLENO  para  que  se
reconsideren as bases da convocatoria e se dea opción a todos os veciños que
cumpran os requisitos das bases a acceder á dita axuda.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular?. Si. Señora López.

- MARÍA DEL CARMEN LÓPEZ SILVA: Traemos este ruego a pleno en relación al
punto tercero de esta convocatoria,  que se refiere a las personas beneficiarias.
Tenemos que decir que si tenemos en cuenta que las ayudas fueron concedidas en
la convocatoria del 2020, prorrogada en el decreto 1667/2021, nos encontramos
que desde enero de 2021 no se ha concedido ninguna ayuda nueva de alquiler.
Además,  si  para  el  próximo  año  2023  se  establece  en  este  punto  que  los
beneficiarios son los mismos que en la convocatoria anterior, la del 2020, seguimos
cerrando las puertas a nuevos beneficiarios.
Es por todo esto que desde este grupo municipal del Partido Popular presentamos
un ruego a pleno para que se reconsideren las bases de la convocatoria y se dé
opción a todos los vecinos que cumplan los requisitos de las bases para acceder a
dicha ayuda.
Lo pedimos para que todos los que lo necesiten puedan optar a esta ayuda, sobre
todo en estos tiempos que tenemos tan complicados.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas. Por  parte  do  goberno,
concelleira de Benestar.

-  OLGA LÓPEZ RACAMONDE: Dicirlles,  con  respecto  a  isto,  que  no  2021  se
superou a contía de 250.000 euros en axudas de aluguer. No que imos do ano
2022 estamos preto de 170.000 euros a través destas axudas directas, ademais
das axudas indirectas que se fan dende a de emerxencia municipal,  que están
neste momento en torno a 160.000 euros.
As bases foron establecidas así, despois de comentalo cos técnicos de Benestar,
xa que queríamos reforzar ás familias que máis prexudicadas salían na Covid. Iso
non significa que no 2023 non se vaian incluír máis familias, como vostedes están
querendo afirmar, porque o proxecto do Concello é establecer axudas novas.
Entón  as  bases das  convocatorias  establecéronse  con  criterios  obxectivos  e
técnicos…, pero vai haber novidades. Entón, esas son as bases, por suposto, son
as bases e respecto a que no 2023 non se van incluír novos beneficiarios, pois
agardemos ao 2023 e vexamos que sucede no 2023. Bo día.

98

C
V
D
:
 
y
u
N
p
U
1
N
z
q
c
v
H
x
c
v
q
P
d
a
+

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.

F
I
R
M
A
D
O
 
P
O
R
 
4
8
3
6
8
9
6
9
S
-
R
a
f
a
e
l
 
J
o
s
é
 
d
e
l
 
B
a
r
r
i
o
 
B
e
r
b
e
l
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 
,
 
7
7
5
9
4
7
2
2
J
-
L
a
r
a
 
M
é
n
d
e
z
 
L
ó
p
e
z
 
(
F
E
C
H
A
:
 
1
9
/
0
1
/
2
0
2
3
)
 

V
e
r
s
i
ó
n
 
i
m
p
r
i
m
i
b
l
e



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac3032151216984837690.doc
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitasgrazas.

PREGUNTAS:

A) PREGUNTAS DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
DE REXISTRO DE PLENO 375/2022, EN RELACIÓN CO PROXECTO ACTUAL
DO CUARTEL DE SAN FERNANDO.

 Visto o escrito que a seguir se transcribe:
Nos  últimos  días  a  sra.  Alcaldesa  recoñecía  ante  os  medios  de

comunicación que daba por perdida unha axuda de fondos europeos destinada á
obra de musealización do Cuartel de San Fernando. Como queira que na recente
entrevista  co  presidente  da  Xunta  Dª.  Lara  Méndez  salientou  que  únicamente
precisaba da administración autonómica un plan director e axuda ca musealización
das  instalacións  unha  vez  rematadas  as  obras.  O  Grupo  Municipal  do  Partido
Popular presenta ante o pleno a seguinte pregunta: 

Cal é o proxecto actual para o Cuartel de San Fernando tendo en conta a
merma de fondos ocasionada pola perda da axuda? Ten previstos os fondos que
substituirán aos previstos na axuda ou pola contra redimensionarase a obra para
axustarseaos fondos actuáis?

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular?. Si. Señor Ameijide.

-  ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Si, muchas gracias, alcaldesa. Nada, non imos
entrar  tampouco,  obviamente,  no fondo da historia  do cuartel  de San Fernando
nestes últimos anos, pero si que é certo que houbo un cambio, efectivamente, de
estratexia, en canto a este goberno, de ir ao choque contra a Xunta de Galicia.
Neste eido si que ao final, efectivamente, se chegou a un acordo para que a Xunta
de  Galicia  se  encargase  finalmente  do  plan  director  e  axudase  á
musealización unha vez rematadas as obras.
E agora o que nos gustaría saber, señora Méndez, é... parece ser que unha das
liñas solicitadas de axuda para a rehabilitación do antigo cuartel de San Fernando
se perdeu, non se conseguiu, queremos saber como afecta ao futuro do cuartel de
San Fernando a perda desta subvención, se se vai reconfigurar o proxecto, se se
vai  optar  por  financiamento  propio  ou  cal  é  o  seguinte  paso  a  dar  de  cara  a
conseguir ese obxectivo marcado por este goberno. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, por parte do goberno, o portavoz municipal.
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-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Si, pois a verdade, hai que ter bemoles e ben
pouca  vergoña  política  para  que  o  Partido  Popular  veña  aquí,  despois dos
incumprimentos, a preguntar polo financiamiento do museo da romanización.
Mire,  voulle  explicar.  Se se está buscando  financiamento  para  este museo é  a
porque a Xunta de Galicia se negou a financialo, logo de asinar un convenio a tal
fin. Vale?
E nese convenio se recollía o compromiso por parte do goberno galego e malia que
o  museo  vai  estudar,  vai  catalogar  e  vai  infundir  un  patrimonio  e  uns  fondos
arqueolóxicos  que  son  responsabilidade  da  Xunta  de  Galicia,  como  tamén  é
competencia de protexelos. E malia ese convenio e malia esas responsabilidades,
non o fixo.
E o que é peor, que todos vostedes, os que está sentados na bancada do Partido
Popular, apoiaron esta decisión.
É maís,  cambiar  un museo por un parador,  esa ocurrencia  que lle  presentou a
alguén. Incluso sabedores de que ese nin era nin é pois o sentir maioritario dos
veciños de Lugo, pero sempre antepoñendo os intereses partidistas á veciñanza da
cidade.
E hoxe veñen pedir explicacións por un financiamento que nun cumpren, que non
cumpriron.
Polo tanto,  as súas propostas e preguntas son una burla á cidadanía.  E miren,
dígolles  que  escoiten  as  palabras  do  actual  presidente  da  Xunta  de  Galicia.
Escoiten a rolda de prensa do señor Rueda, porque o que dixo literalmente, ese foi
o compromiso que adquiriu coa alcaldesa, é que, efectivamente, participarían no
plan director para o museo, pero tamén no proxecto de musealización.
E,  digo  eu,  que  só  faltaría  cando,  insisto,  son  da  súa  propiedade  e  da  súa
competencia. Por certo, nós acadamos este compromiso tras acadar primeiro co
goberno para tal fin. Pero dixo tamén, e non o esquezan, e aí aí as hemerotecas
para comprobarlo, que apoiaría o financiamento da rehabilitación.
Por tanto, se vostedes queren ser útiles para a cidade, preocúpense de que o señor
Rueda cumpra con eses compromisos. E a partir de aí poden preguntar e poden
impulsar.
O que hai son solicitudes, porque non hai merma de fondos para rehabilitar o cartel,
porque sinxelamente, non hai fondos. Non hai fondos.
E non os hai porque a Xunta de Galicia non cumpriu cos seus compromisos con
Lugo.  O  que  si  hai  son  solicitudes  deste  goberno  para  acadar  parte  de
financiamento, a través deses fondos europeos. Deses que, recorden, vostedes non
votaron e que non é que rexeiten ou deixen de...,  é que se acadan ou non se
acadan.
A obra necesitaría arredor de 12 millóns de euros para executala. E estas axudas,
tan  altas,  de  tanta  contía,  pois  son  difíciles  que  se  acaden  para  proxectos  de
rehabilitación. Non son sinxelas.
Contestando á súa pregunta. Que fará este goberno co museo e co cuartel? Pois o
que  fixemos  ata  agora  fronte  á  súa  inacción.  Seguir  buscando
financiamento, tocando  todas  as  portas,  incluídas  as  da  Xunta  de  Galicia.  E,
reitérolles, aí teñen unha magnífica oportunidade de poñerse do lado dos veciños
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de  Lugo  e  esixirlle  á  Xunta  de  Galicia  e  ao  señor  Rueda  que  cumpra  co  seu
compromiso e a palabra dada.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas.

D) DECLARACIÓNS INSTITUCIONAIS

DECLARACIÓN  INSTITUCIONAL  CO  MOTIVO  DO  DÍA  INTERNACIONAL  DA
ELIMINACIÓN  DA  VIOLENCIA  CONTRA  AS  MULLERES.-  O  Excelentísimo
Concello Pleno, con base na proposta da Alcaldía, ACORDA aprobar a seguinte
Declaración Institucional para conmemorar o Día Internacional da Eliminación da
Violencia contra a Muller, que foi asinada por todos os/as voceiros/as dos Grupos
Municipais do Concello de Lugo:

“Como cada mes de novembro, conmemoramos o Día Internacional da Eliminación
da Violencia contra a Muller, e o Concello de Lugo quere manifestar a súa máis
enérxica  repulsa   ante  a  violencia  de  xénero  en  todas  as  formas  nas  que  se
manifesta,  ben se trate de agresións físicas e psicolóxicas  ou de condutas que
atentan  contra  a  dignidade  da  muller  provocando  a  súa  discriminación.
Constatamos con pesar a persistencia dunha lacra que afecta á sociedade de forma
xeneralizada. A desigualdade entre homes e mulleres nas relacións de poder segue
viva a pesar dos esforzos realizados no marco dos pactos institucionais ó longo das
últimas décadas. 

A  violencia  machista,  que  non  respecta  barreiras  de  idade,  raza,  cultura  nin
situación económica, supón unha violación cotiá dos dereitos humanos. As cifras de
mortes en España resultan sen dúbida intolerables: 1.171 mulleres e 48 nenas e
nenos asasinados  desde  o  2003  (datos  a  11 de  nove mbro de 2022).  Fannos
cuestionar a nosa capacidade de funcionamento como sociedade desenvolvida e
civilizada. A crueldade extrema da violencia vicaria dentro das múltiples violencias
de xénero fainos dubidar mesmo da natureza ética e moral do ser humano e da
posibilidade dunha orde social xusta.

Á carón do horror explícito destas realidades, queremos subliñar a  gravidade do
feito de que existan outras moitas formas de violencia machista invisibilizadas e
mesmo normalizadas.  Somos conscientes de que non hai instrumento lexislativo
tan potente como para acabar co que non se detecta ou co que se ten asimilado
coma un feito natural. 

Coas novas canles de comunicación e socialización, por outra banda, xurden tamén
novas formas de violencia, en concreto a ciberviolencia, que tanto dano está a facer
na nosa mocidade. Non podemos baixar a garda e cómpre estar alerta e afondar
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neste eido  para  evitar  retrocesos nos logros  adquiridos  ata  agora  na igualdade
entre homes e mulleres. Cómpre que a abordaxe ó problema que se faga desde as
institucións pase pola educación nos valores de respecto e igualdade dentro das
aulas, pero tamén pola atenta vixilancia do ocio que consumen os máis novos.

Porén,  no  día  de  hoxe  recoñecemos  que,  aínda  que  o  camiño  que  queda  por
percorrer en materia de igualdade de xénero é longo, contamos ó noso favor coa
firme disposición  de consenso  de  todos os  partidos  políticos  que  integran  esta
corporación municipal na loita pola igualdade, co compromiso de traballar xuntos
para conseguila deixando aparte diferenzas ideolóxicas e matices nas percepcións
individuais. 

Xunto  coa  expresión  da  nosa  máis  fonda  dor  pola  situación  que  sofren  tantas
mulleres vítimas e as súas familias, manifestamos o compromiso de traballar por un
Lugo libre de violencia machistas.”

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Dado que mañá pois é o 25 N, levamos esta declaración
institucional  aprobada  na  Xunta  de  portavoces,  co  beneplácito  de  todos  os
membros  da  corporación.  Si  recordar  que  nós  afortunadamente  podemos  levar
unha declaración institucional.
Non así outros concellos porque ten que ter unanimidade de todos os grupos e,
desgraciadamente, hai grupos negacionistas que negan esta lacra social que nos
está tocando vivir e que en vez de ir a menos vai a máis. E, polo tanto, hai que
poñer todo enriba da mesa para dar cobertura e solucionar esta problemática.
É  certo  que  nos  queda  moito  camiño  por  percorrer,  que  haberá  que  seguir
percorrendo, pero tambén é certo que hai campañas que se fan dende distintas
institucións, onde se pon o foco na muller e non no maltratador non contribúen nin
axudan a mellorar esta situación ou as agresións que vimos ontes no Congreso dos
Deputados a unha ministra, á ministra de Igualdade, que é inconcebible escoitar e
ver  estas  actitudes,  e,  polo  tanto,  non  só  se  trata  de  traer  declaracións
institucionais, que están ben e é necesario, senón de condenar estas situacións e
cambiar actitudes que aos representantes públicos non se nos pode permitir  en
ningún concepto. Pois comportamentos como os de onte, desprestixiando á muller,
incluso desprestixiando tamén ás propias institucións.
Así que isto que sexa un acto máis esta declaración institucional na loita contra a
todo tipo de violencia, como a vivida onte no Congreso dos Deputados e, na súa
máxima expresión, evidentemente, como é o asasinato de mulleres, que son 38
mulleres  as  que  foron  asasinadas  en  España  durante  este  ano.  Unha  cifra
inadmisible, aínda que só fose unha delas. Polo tanto, seguiremos comemorando e
invitamos a todos os membros da corporación a participar nas distintas actividades
que se celebrarán en torno ao 25N.

E non habendo máis asuntos de que tratar, a Excma. Sra. Alcaldesa dá
por  rematada  a  sesión,  sendo  as  doce  horas  e  cincuenta  minutos  do
expresado  día  vinte  e  catro  de  novembro  de  dous  mil  vinte  e  dous,
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estendéndose esta  acta  que,  de acordo co  establecido no artigo 110.2  do
Regulamento  de  organización,  funcionamento  e  réxime  xurídico  das
entidades locais, aprobado polo Real decreto 2568/1986, do 28 de novembro,
unha vez aprobada polo Excmo.  Concello  Pleno,  transcribirase ó Libro de
Actas,  autorizándoa  coas  sinaturas  da  Excma.  Sra.  Alcaldesa,  dona  Lara
Méndez López, e do Secretario. De todo o cal, eu, don Rafael José del Barrio
Berbel, Secretario Xeral do Pleno, dou fe.

Asinado  dixitalmente  polo  Secretario  Xeral  do  Pleno,  don  Rafael  José  del  Barrio  Berbel,  e  pola
Alcaldesa-Presidenta, dona Lara Méndez López.
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